
 

شيوع کرونا بشدت جدي است، پس ماسک بزنيم 

  فرهنگ مصرف گاز
نیازمند بازنگری جدی

فاطمه مداح نظری- ایران به  عنوان دومین 
دارنــده ذخایــر گاز طبیعی در جهان شــناخته 
می شود؛ با این حال منابع کشور ما محدود است و 
به نظر می رسد تغییر فرهنگ مصرف امروز، نه یک 

انتخاب که به نوعی یک الزام است. 
اکنون در ایران چهار برابر میانگین جهان، انرژی 
مصرف می شود و خانوارهای ایرانی تقریباً سه برابر 
میانگین جهانی مصرف گاز، آب و برق دارند. اینها 
مواردی هستند که باید برای آنها و به خاطر کشور 
و بهره مندی نســل آینده، فرهنگ سازی کنیم، 
زیرا از عواقب این نوع مصرف، آن اســت که به این 
ترتیب هیچ ثروتی را برای نسل آینده از خود به ارث 
نمی گذاریم و حتی طبق گفته مدیرعامل شرکت 
ملی گاز ایران تداوم این روند افزایشی در مصرف، 
می تواند صدمات جبران ناپذیری به ذخایر گازی 

که باید برای دیگر نسل ها نیز حفظ شود، بزند.
هرچند که از منظر ذخایر گازی در دنیا، دومین 
کشور دارای ذخایر گازی هســتیم، اما در مصرف 
نیز رکورد زده ایم، باید باور داشته باشیم که عنوان 
دارنده برتریــن ذخایر انرژی در دنیــا، به آن معنا 
نیست که هرچقدر دوست داریم می توانیم مصرف 
کنیم، ضمن آنکه باید روی این طرز فکر ایجادشده 

در جامعه در این زمینه، به ویژه کار کنیم.
بهینه ســازی مصرف انرژی که با شدت انرژی 
نسبت مســتقیم دارد، به مفهوم انتخاب الگوها و 
اتخاذ و به کارگیری روش ها و سیاســت هایی در 
مصرف درست انرژی اســت که از نظر اقتصاد ملی 
مطلوب باشد و استمرار وجود و دوام انرژی و ادامه 
حیات و حرکت را تضمین کند. هم اکنون با توجه 
به ســرانه مصرف بالای انرژی در کشــور و از همه 
مهم تر، اتلاف بی رویه آن، لزوم تلاش همگانی برای 
بهره وری و بهینه سازی مصرف انرژی به عنوان نیاز 
و ضرورتی ملی کاملًا مشهود اســت. این موضوع 
نشان می دهد فرهنگ مصرف گاز طبیعی نیازمند 

بازنگری جدی است.
متاسفانه برخی در کشور ایران را از لحاظ توسعه 
با دیگر کشورهای پیشرفته مقایسه می کنند ولی 
این نکته را نادیده می گیرند که همان کشوها نیز 
در گام نخســت الگوهای مصرف را اصلاح کردند و 
مردم همسو و تابع دولت ها عمل کرده و از قوانین 
ســخت گیرانه در میزان مصرف انرژی ها تبعیت 
کردند تا مسیر ترقی را پیمودند. عده ای خواستار 
پیشرفت کشورند بدون آنکه سهمی در پیشرفت 
داشته باشــند و به وظیفه شــهروندی خود عمل 
کنند. پیشــرفت غرب را به رخ می کشند در حالی 
که استخرهای خود را از آب های این کشور پرمی 
کنند و کاخ های خود را با گاز و برق این کشور گرم و 

نورانی می سازند. 
 ،)IEA( بنا بر گزارش آژانس بین المللی انرژی
که با عنــوان » بازار گاز طبیعی 2017 » منتشــر 
شده اســت، مصرف جهانی گاز طبیعی، سالانه با 
رشد تقاضای 1.6 درصدی، در سال 2022 از 3.6 
تریلیون متر مکعب فعلی به حدود 4 تریلیون متر 

مکعب خواهد رسید.
با توجه به رقابتی بودن محدوده قیمت، فراوانی 
عرضه و نقش آن در کاهش انتشــار کربن ســبب 
رشد تقاضای سریع برای گاز طبیعی در مقایسه با 
نفت و زغال سنگ در ظرف پنج سال آینده خواهد 
شد. 90 درصد از افزایش تقاضای جهانی برای گاز 
طبیعی از سوی کشورهای در حال توسعه خواهد 
بود. همچنین چین به تنهایی 40 درصد از افزایش 
تقاضای جهانی گاز طبیعــی را به خود اختصاص 

خواهد داد.
تقاضا برای گاز طبیعی در چین، در راســتای 
اهمیت رو به رشد مبارزه با سیاست های آلودگی 
هوا٬ ســالانه 8.7 درصد افزایش خواهد داشت و 
مصرف گاز طبیعی در این کشــور در سال 2022 
تقریبا به 340 میلیارد متر مکعب افزایش خواهد 
یافت. ســهم واردات گاز مصرفی این کشور نیز در 
مجموع به 140 میلیارد متر مکعب می رسد. هند 
بعد از چین در بین کشــورهای آسیایی در ردیف 
بعدی افزایش تقاضــای گاز طبیعی جای خواهد 
گرفت. تقاضا برای گاز طبیعی در این کشور در سال 
2022 نزدیک به 80 میلیــارد متر مکعب خواهد 

رسید.
مصرف گاز طبیعی در کشورهای خاورمیانه که 
رشد اقتصادی 2.4 درصدی در سال دارند٬ به 540 
میلیارد متر مکعب بالغ خواهد شــد. این کشورها 
نیاز به گاز طبیعی خود را بــا افزایش تولید داخلی 
برطرف خواهند کرد. این در حالی است که میزان 
مصرف در قاره آفریقا 3.1 درصد افزایش یافته و به 

بیش از 150 میلیارد متر مکعب خواهد رسید.
افزایش تقاضا برای گاز طبیعی در کشــورهای 
آمریکای لاتین نیز به طور متوســط ســالانه 1.3 
درصد خواهد بــود و میزان مصــرف در اروپا ثابت 
باقی خواهد ماند. با توجه بــه افزایش تقاضا برای 
گاز طبیعی در آسیا، خاورمیانه و آفریقا، مصرف گاز 
طبیعی در سال 2022 سالانه به حدود 4 تریلیون 

متر مکعب خواهد رسید...
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موافقت مجلس با جزای 
 نقدی برای شرط بندی

در فضای حقیقی یا مجازی
صفحه 2

 زمان فروش اوراق دولت
اعلام شد

صفحه 3

 راهکار هند برای افزایش
تولید نفت

صفحه 3

فرهنگی:
 بدنبال تقویت ارزش

پول ملی باشیم
صفحه 12

شهردار تهران:
هیچ تحولی بدون حضور 

مردم ماندگار نیست
صفحه 9

 متن کامل لایحه حذف
ارز ترجیحی

 لایحه حــذف ارز ترجیحی یا همان 
لایحــه »تامیــن مطمئــن کالاهای 
اساســی، نهاده هــای دائمــی، دارو و 
تجهیــزات پزشــکی و سیاســت های 
جبرانی برای حمایت از معیشت اقشار 
آسیب پذیر« با قید دو فوریت در دستور 

مجلس قرار گرفته است...
صفحه 2

بیشتـر بخوانیـد

بادامچیان:
 دولت رییسی در تحریم
FATF و بدون پذیرش 

واکسن وارد کرد

وزیر راه و شهرسازی:
 قرقیزستان،

 کریدور ترانزیتی ایران
به حوزه شانگهای

سرمقاله

مواجهه نیروگاه ها با محدودیت سوخت
مدیرعامل شــرکت مادر تخصصی برق حرارتی با بیان اینکه در حال 
حاضر وضعیت نیروگاه ها نامناسب نیست، گفت که وزارت نفت تعهد داده 
بود در این ایام میزان مشخصی سوخت گاز را تامین کند اما به دلیل افزایش 
مصرف خانگی و تجاری این تعهد عملی نشــده و ما نیز با هماهنگیانجام 

شده از ســوخت مایع و جایگزین در نیروگاه ها استفاده می کنیم و اکنون 
مشکل خاصی وجود ندارد. محسن طرزطلب با اشاره به محدودیت تامین 
سوخت در نیروگاه ها، اظهار کرد: در هر نیروگاهی که نتوانستند سوخت 
گاز را تامین کنند از سوخت جایگزین و سوخت گازوئیل استفاده می شود، 

تعداد نیروگاه هایی که از ســوخت جایگزین  استفاده می کنند به هشت 
مورد نیز نمی رســد و اکثرا در این نیروگاه ها شرایط اینگونه است که تنها 
واحدهایی که در مدار هســتند، آن هم نه به صورت صددرصد از سوخت 

مازوت و گازوئیل استفاده می کنند...
 صفحه 3

3

صفحه3همین صفحه

بیست و چهارم آبان ماه ســالروز رحلت مفسر کبیر قرآن حضرت 
علامه طباطبایی اســت و در تقویم ها نیز به روز بزرگداشــت ایشان 
ثبت اســت، به همین مناسبت مرتضی نجفی قدســی یادداشتی در 
گرامیداشت چهلمین سالگرد ارتحال ایشان به این شرح قلمی کرده 

است: 
بسم الله الرحمن الرحیم 

ةُ البَْالغَِةُ فَلوَْ شَــاءَ لهََدَاکُمْ أجَْمَعِینَ « )انعام، 149(   » قُلْ فَللَِّهِ الحُْجَّ
یعنی بگو حجت بالغه الهی برای خداست و اگر او می خواست همهٔ شما 
را )به اجبار( هدایت می کرد )ولی چون هدایت اجباری بی ثمر اســت 

اینکار را نمی کند( 
خدای متعال برای هدایت انســان ها انبیاء و اولیائش را فرستاد که 
حجت های بالغه الهی هستند، در حدیثی از امام موسی کاظم )ع( نقل 
اســت که فرمودند: »ان لله علی الناس حجتین، حجة ظاهره و حجة 
باطنه فاما الظاهره فا الرســل و الانبیاء و الائمه و اما الباطنه فالعقول« 
)اصول کافی، ج1، ص16( . یعنی بدرستی که خدا برای مردم دو حجت 
و دلیل روشن قرار داده است که یکی حجت ظاهر و آشکار است که انبیاء 
و امامان علیهم السلام هستند و حجت نهانی هم قرارداده است که عقل 

ها هستند. 
در حدیث دیگری از امام صادق )ع( آمده است که فرمودند: »نحن 
الحجة البالغه علی من دون الســماء و فــوق الارض« یعنی ما امامان، 
حجت بالغه الهی هستیم بر هر چه در پائین آسمان و روی زمین است 
ةُ البْاٰلغَِةَ وَ  و یا حضرت امیرالمؤمنین علیه السلام فرمودند: »وَ انَاَ الحُْجَّ
الکَْلمَِةُ البْاٰقیِه« یعنی من حجت تمام عیار و کامل و آشکار و کلمهٔ باقی و 

همیشگی هستم. )تفسیر اهل بیت )ع(، ج4، ص622( 
پس بنابراین از آیهٔ شریفه نتیجه می گیریم که خدای متعال برای 
هدایت  بشر دلایل روشن و آشکاری مانند انبیاء و ائمه اطهار )ع( را قرار 
داده است و عقل بشر را نیز که در نهان است ابزار هدایت او قرار داد و قصد 
هدایت اجباری ندارد و بشــر باید با توجه به حجت های بالغه الهی راه 
سعادت و هدایت خود را بیابد. آنچه که مسلم است وجود فقهاء و عالمان 
ربانی که مبین تعالیم خاندان رسالت و امامت هستند، خودشان نیز از 

مصادیق نازلهٔ حجت های بالغه الهی محسوب می شوند. 
 سخن شهيد مطهری در وصف علامه طباطبایی

یکی از این عالمان ربانی که در عصر دوران ما بســیار درخشــنده و 
اثرگذار بوده است حضرت آیت الله علامه سید محمّد حسین طباطبایی 
)رض( صاحب تفســیر شریف المیزان اســت و هم اکنون چهل سال از 
رحلت این عالم بزرگ می گذرد. استاد شهید آیت الله مرتضی مطهری که 
خود از برجسته ترین شاگردان علامه طباطبایی است در توصیف او می 
گوید: او مرد بسیار عظیم و جلیل القدری است، مردی است که صد سال 

دیگر باید بنشینند و آثار او را تجزیه و تحلیل کنند و به ارزش او پی ببرند!! 
این بیان شــهید مطهری حاکی از آن اســت که علامه طباطبایی 
مختص زمان خود نبوده است، بلکه او شخصیتی ماندگار در عالم اسلام 
و قرآن است که نام او و تفسیرش همیشه باقی خواهد ماند و آیندگان 

بیشتر از معارف او بهره مند خواهند شد. 
از زمانی که شهید مطهری این بیان را داشته اند حدود 45 سال می 
گذرد و دقیقاً در این مدت سیر صعودی آشنایی جوامع حوزوی و علمی 
را با افکار و آراء شــخصیت علامه طباطبایی شاهد هستیم و هنوز این 
ظرفیت کامل نشده است و امیدواریم در سال های آینده تلألؤ تفسیر 
المیزان و دیگر آثار علمی و ســلوک اخلاقی عملی و عرفانی این عالم 

بزرگ هر چه بیشتر جهانیان و مشــتاقان دانش و هدایت را از خرمن 
معارف گرانسنگ خود مستفیض فرماید. 

 آثار علمی علامه طباطبایی 
علامه طباطبایی یکی از دســت پروردگان مکتب اهل بیت )ع( و 
نمونه های عالی حوزه های علمی شیعی است که موجب افتخار برای 
عالم اسلام و تشیع اســت. او در مدتی که در نجف اشرف تحصیل کرد 
از محضر عالمان بزرگی چون حضرات آیات: سید ابوالحسن اصفهانی، 
میرزای نائینی، محمّد حسین غروی اصفهانی )کمپانی(، سید محمّد 
حجت کوه کمری، ســید ا بوالقاســم خوانساری و ســید علی قاضی 
طباطبایی کســب فیض کرد و پس از ده ســال به تبریز بازگشت و در 
روستای شاد آباد به زراعت و کشاورزی مشغول شد البته در این مدت 
به کار علمی هم مشغول بودند و برخی از کتب و رساله های علمی ایشان 
مربوط به همین دوره اســت و نگارش »تفسیر البیان فی الموافقة بین 
الحدیث و القرآن« را آغاز کردند که ناتمام ماند و از اول قرآن تا پایان سوره 
یونس را در بر می گیرد و به زبان عربی اســت و توسط ناشرین بیروتی 

چاپ و منتشر شده است. 
علامه طباطبایی از ســال 1325 به قم مهاجــرت کردند و همت 
اصلی ایشــان پر کردن خلاءهای موجود در حوزه های علمیه بود که 
به تشخیص ایشان تفسیر قرآن و دروس فلسفی از جمله نیازهای آن 
دوران بوده و آنقدر بر این مبنا پیش رفتند که او را احیاگر علوم عقلی و 

تفسیر قرآن در حوزه های علمیه می دانند. 
نگارش تفسیر المیزان در مدت قریب بیست سال و همچنین تألیف 
کتابهای: بدایة الحکمه، نهایة الحکمه، اصول فلسفه و روش رئالیسم، 
شیعه در اسلام، سنن النبی )ص(، حاشیه بر کفایة الاصول و دهها رسالهٔ 
علمی در موضوعات مختلف از فواید دوران اقامت علامه طباطبایی در 

قم است. 
 شاگردان علامه طباطبایی 

تربیت شــاگردانی عالم و فاضل و مهذّب از ویژگی های برجســته 
علامه طباطبایی اســت که کمتر عالمی را می تــوان یافت که اینقدر 
شــعاع وجودی اش گسترده باشــد بطوری که بســیاری از بزرگان 
ا مروزی و دیروزی حوزه های علمیه از شــاگردان ایشان محسوب می 
شوند که نگاهی به اسامی بخشــی از آنها این معنا را کاملاً به اثبات می 
رساند که عبارتند از: شــهید آیت الله مرتضی مطهری، شهید آیت الله 
سید محمّد حسین بهشتی، شهید محمّد مفتح، شهید سید مصطفی 
خمینی، شهید محمّد جواد باهنر و حضرات آیات و حجج اسلام آقایان: 
سید عبدالکریم موسوی اردبیلی، سید عزالدین زنجانی، حسینعلی 
منتظری، مهدوی کنی، فاضل لنکرانی، حسن زاده آملی، محمّد تقی 
مصباح یزدی، سید علی خامنه ای، عبدالله جوادی آملی، حسین نوری 
همدانی، ناصر مکارم شیرازی، جعفر سبحانی، محمّد یزدی، حسین 
مظاهری، شبیری زنجانی، سید هاشم رسولی محلاتی، یحیی انصاری، 
ابراهیم امینی، سید محمّد علی موحد ابطحی، طاهری خرم آبادی، امام 
موسی صدر، اکبر هاشمی رفســنجانی، عزیز الله خوشوقت، محمدی 
گیلانی، ربانی شیرازی، صادقی تهرانی، علی قدوسی، سید محمّد ضیاء 
آبادی، سید عبدالله فاطمی نیا، عباس محفوظی، سید مهدی حسینی 
روحانی، مجتبی تهرانی، حسین شب زنده دار، سعادت پرور، عبدالعلی 
فقهی و ده ها شاگرد عالم و ممتاز دیگر از ثمرات وجودی حضرت علامه 

طباطبایی )رض( در حوزه علمیه محسوب می شوند...
ادامه در صفحه 2

سخنی به مناسبت چهلمین سالگرد ارتحال علامه طباطبایی)رض(؛

چرا همیشه به یاد علامه طباطبایی هستیم؟!

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی گفت: مدیران اجرایی دولت قبل 
می گفتند بدون رفع تحریم و پذیرش FATF نمی توانیم واکسن 
وارد کنیم، این دولت به سرعت واکسن وارد کرد و واکسن کرونا به 

میزانی تامین شده که تزریق دز سوم هم در حال شروع است.
»اســدالله بادامچیان« در گفت وگو با خبرنگار سیاســی ایرنا 
درباره عملکرد دولت ســیزدهم در ســه ماهه نخست اظهار کرد: 
عملکرد این دولت در مقایســه با دولت های قبــل در مدت زمان 
سپری شده قابل مقایسه نیســت. آیت الله رییسی در حوزه های 
مختلف موفق بوده و به ویژه در مسئله کنترل شیوع ویروس کرونا 

کارنامه موفقیت آمیزی داشته است.
وی افــزود: با آغاز بــه کار دولت دولت جدید تامین واکســن 
سرعت گرفت و همه شــاهد بودیم که چگونه دولت با استفاده از 
ظرفیت های نیروی انســانی موجود در حوزه بهداشت و درمان و 
همچنین امکانات و خدمات داخلی رکوردشکنی کرد و به صورت 
شبانه روزی به شهروندان واکسن تزریق شد. نیروهای مردمی هم 
چون عزم دولت را جدی دیدند، وارد میدان شــدند و در واکسینه 

کردن مردم سنگ تمام گذاشتند.
 FATF می گفتند بدون رفع تحریم و پذیرش

نمی توانيم واکسن وارد کنيم
این فعــال اصولگرا خاطرنشــان کرد: به رغــم اینکه مدیران 
 FATF اجرایی دولت قبل می گفتند بدون رفع تحریم و پذیرش
نمی توانیم واکســن وارد کنیم، این دولت به سرعت واکسن وارد 
کرد و امروز کار به جایی  رسیده کهاز مردم برای تزریق واکسن به 
مراکز بهداشتی دعوت می شود و به مرحله تزریق دُز سوم رسیده 

است
بادامچیان با بیان اینکه رییسی همراه با تامین معیشت در حال 
ریشه کن کردن کرونا است، عنوان کرد: مسئله بعدی این است که 
رییس جمهوری در هر مســئله، حادثه و موقعیتی در میان مردم 
حاضر می شود و از نزدیک مشکلات را مشاهده و برای رفع آن اقدام 
می کند.حضور رییس جمهوری در اســتان ها تشریفاتی نیست و  

این حضور در تسریع حل گرفتاریهای مرم بسیار موثر است
وی ادامــه داد: موضوع بعــدی در دولت ســیزدهم انتصاب 
عناصر قابل قبول، متعهــد، متخصص و ســالم در وزارتخانه ها و 
دستگاه های اجرایی است. اکثر قریب به اتفاق افرادی که امروز در 
راس دستگاه های اجرایی منصوب شــده اند،  انسان های سالم و با 

انگیزه ای هستند و برای خدمت به مردم وارد کار شده اند.
انتخاب رئيسی در انتخابات 1400 در عضویت ایران در 

پيمان شانگهای موثر بود
دبیرکل حزب موتلفه اسلامی درباره عملکرد رییس جمهوری 
و دســتگاه سیاســت خارجی گفت: اولین و مهمتریــن اقدام در 
کارنامه دولت رییســی در مدت سپری شــده پذیرش عضویت 
دائم ایران در پیمان سازمان همکاری های شانگهای بود. انتخاب 

شخص آیت الله رئیســی در پذیرش ایران به عنوان عضو اصلی در 
پیمان شانگهای بسیار تاثیر گذار بود.

بادامچیان با بیــان اینکه آثار پذیرش عضویــت دائم ایران در 
پیمان شانگهای را در آینده خواهیم دید، اظهار کرد: علی لاریجانی 
که مســئول روابط و تدوین قرارداد جدید بین ایران و چین بود به 
این دلیل از مسئولیت خود کنار کشــید که طرف خارجی اعتماد 
بیشــتری به تیم دولت جدید دارد و با این دولت بهتر کار خواهد 

کرد.
این فعال اصولگرا درباره رویکــرد رییس جمهوری و وزیر امور 
خارجه در خصوص مذاکــرات برای رفع تحریمهای هســته ای 
اظهار کرد: اســتراتژی جمهوری اسلامی ایران در حال حاضر این 
اســت که مذاکره، مذاکره نمی کنیم و این موضع از زبان وزیر امور 
خارجه بارها عنوان شده است. سیاســتی که امروز ایران در رابطه 
با مذاکرات هسته ای دنبال می کند حصول نتیجه فوری از طریق 

رفع همه تحریم ها توسط آمریکا است.
دبیرکل حزب موتلفه اســلامی با تاکید بر اینکه انتظار مردم 
از شــخصیتی چون آیت الله رئیسی، حل مشــکلات اقتصادی و 
معیشتی است، یادآور شد: البته اینکه بلافاصله همه مسائل حل 
شود امری ناشدنی است. با این حال رویکرد دولت سیزدهم در مهار 
مشکلات بسیار موثر خواهد بود و شاهد هستیم که نظرسنجی ها 
میزان رضایت مردم از دولت ســیزدهم و شخص ریس جمهوری 
را بالا ارزیابی می کنند. بدون تردید با حل مســئله گرانی های بی 

جهت، سطح رضایتمندی مردم از این حد هم بالاتر برود.
درویشیان کارنامه ای خوب و تجارب ارزنده و قابل اتکایی دارد

وی  دربــاره انتصاب حجت الاســلام والمســلمین حســن 
درویشیان به عنوان »رئیس دفتر بازرسی ویژه رئیس جمهور« و 
»نماینده ویژه رئیس جمهور بــرای هماهنگی، پیگیری و اجرای 
نقشه ملی پیشگیری و مقابله با فساد در دســتگاه های اجرایی« 
توســط رییس جمهوری گفت: حجت الاســلام درویشیان فرد 
مسلطی است و در قوه قضاییه و سازمان بازرسی کل کشور کارنامه 

خوب و تجارب ارزنده و قابل اتکایی دارد.
بادامچیــان تاکید کــرد: اولین راه مبارزه با فســاد ســپردن 
مســئولیت های نظارتی به انسان های ســالم، کارکشته، دارای 
کارنامه قابل رجوع و دارای شــناخت به حوزه مســئولیت است. 
هرچه افراد متدین در دستگاه های اجرایی بیشتر شود، خروجی 

کار بهتر خواهد بود.
 این فعال سیاسی اصولگرا در پایان گفت: مدیران اصلی کشور 
اگر پاکدست و جدی باشند و هدفشــان خدمت و به جا گذاشتن 
کارنامه آبرومندانه ای برای خود باشند، این رویکرد به زیردستان 
هم سرایت می کند و  در نهایت تبدیل به فرهنگ اجرایی می شود. 
این خود باعث محو شدن فساد و ریشه کن شدن این رویه ناسالم و 

مضر می شود.

بادامچیان:

 FATF دولت رییسی در تحریم و بدون پذیرش
واکسن وارد کرد

یادداشت

ایمیل :  
Email: Sh.Sabz@yahoo.com 

جیمیل :  
Gmail: Sh.Sabz@gmail.com 

با ما تماس بگیرید
تلفن: 37708121- 025
واتساپ: 09100137491

عضو کمیسیون عمران مجلس اعلام کرد:

افزایش ۵٠٠ درصدی
قیمت مسکن
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معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوری با اشاره به پیگیری های این 
معاونت برای دورکاری مادران شاغل دارای فرزند خردسال و شائبه های 
ایجاد شده مبنی بر محدود کردن فعالیت اقتصادی زنان، گفت: این ابلاغ 
و ارسال نامه بنا بر درخواست های مکرر بانوان از معاونت انجام گرفت. این 
مجوز پاسخی به مطالبه زنان بود و برعکس آنچه عده ای تبلیغ می کنند، 
دورکاری این مادران شاغل می تواند به استمرار اشتغال آنها و کیفیت کار 
به دلیل آرامش روحی آنان کمک کند، کما اینکه طی ســالهای گذشته 
برخی از مادران شاغل به دلیل عدم امکان دورکاری مجبور به رها کردن 

شغل برای حفظ خانواده شدند.
انسیه خزعلی در گفت و گو با ایســنا، با اشاره به پیگیری های معاونت 
امور زنان و خانواده رئیس جمهوری در خصوص دورکاری مادران دارای 
فرزند خردســال و در نهایت صدور مجوز آن از سوی ســازمان اداری و 
استخدامی کشــور، گفت: دورکاری مادران شــاغل دارای فرزند کمتر 
از شش ســال می تواند منجر به استمرار اشــتغال زنان شود و حتی اگر 
دورکاری زنان توسعه یابد، زنان بیشتری وارد عرصه اشتغال خواهند شد 
چراکه می توانند هر دو مســئولیتی را که به هر دو آنها علاقمند هستند، 
یعنی تربیت فرزندان و رســیدگی به امور خانواده و فعالیت اقتصادی را 

همزمان اداره کنند چرا که زنان توانایی این امر را دارند.
 وی با بیان اینکه به راحتی با صدور مجوز دورکاری برای مادارن شاغل 
دارای فرزند خردسال موافقت نمی شد و این کار با پیگیریهای مداوم انجام 
شد، بر فراهم کردن امکانات بیشتر برای مادران شاغل تاکید کرد و گفت: 
طبیعتا استفاده از دورکاری برای مادران شاغل دارای فرزند زیر شش سال 
امری اختیاری است و اینگونه نیست که مادران به اجبار از این دورکاری 
استفاده کنند. اگر تعداد متقاضیان برای دورکاری در ادارات زیاد باشد، 

این امر باید نوبتی و با برنامه ریزی مدیران انجام شود.
معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوری در ادامه با اشاره به سخنان 
پیشین خود در بازدید از کلانتری 34 بانوان مشهد به عنوان تنها کلانتری 
بانوان کشور، درباره جذب نیروی انسانی بیشتر در کلانتری زنان و تعریف 
ساختار خاصی برای حضور کارمندان زن در کلانتری، یادآور شد: این مهم 

نیز به دلیل ماهیت آماده باش کار کلانتری و لزوم استراحت نیروها بین 
ساعت های کاری، مطالبه ای از سوی خود زنان بود که مطرح شد. به دلیل 
اینکه این زنان همزمان مسئولیت هایی مثل بارداری و حمایت از فرزندان 
در ســالهای اولیه تولد را نیز بر عهده دارند، لازم است تعداد بیشتری از 
خانم ها به استخدام درآیند تا به صورت شیفتی کارهای کلانتری انجام 
شــود. اگر بخواهیم زنان در مســئولیت های چندگانه مشغول فعالیت 
باشند باید امکانات این چنینی را نیز برایشان فراهم کنیم چراکه توجه به 
این شرایط خود می تواند موجب حضور بیشتر زنان در این عرصه ها شود. 
کما اینکه می بینیم بعضا مادران ترجیح می دهند در اداراتی که شرایط 

ویژه ای برای اشتغال آنها لحاظ نمی شود کار را رها کنند.
وی معتقد است که اگر دولت بتواند اشتغال را متناسب با شرایط بانوان 
تعریف کند؛ قطعا تعداد بیشتری از زنان را می توان به صورت پاره وقت و 
حتی تمام وقت جذب کرد و از توانمندی ها و استعدادهای زنان بیشتری 

بهره مند شد.

معاون امور زنان و خانــواده رئیس جمهوری، با بیــان اینکه دیدگاه 
جمهوری اسلامی ایران در خصوص  اشتغال و فعالیت اقتصادی زنان در 
جامعه کاملا روشن و مطابق با دیدگاه »امامین انقلاب« یعنی امام خمینی 
)ره( و آیت الله خامنه ای اســت، ادامه داد: هم امام خمینی )ره( معتقد به 
حضور زنان در اجتماع بودند و هم آیت الله خامنه ای اعتقاد به این امر دارند 
و آن را از لوازم حرکت انقلابی و فکری زنان می دانند، منتها این حضور باید 
با ضوابط و قوانینی که طبق شریعت اســلام و طبق فطرت زن و خانواده 
است، انجام شود. آیت الله خامنه ای می فرمایند که با هر گونه مشارکت 
اجتماعی زنان موافق هستند به شرطی که دو اصل محفوظ بماند: یکی 
حفظ عفاف و حریم در محیط اجتماع و میان زنان و مردان و دیگری حفظ 
خانواده و تعلقاتی که زن در خانواده دارد. تعبیر ایشان این است که نقش 
زن در خانواده بی بدیل است و کســی جز زن قادر به انجام آن ها نیست. 
طبیعتا تمام قوانین جمهوری اسلامی ایران نیز باید با رعایت این مطلب و 

با حفظ این دو شان نسبت به زن و خانواده تنظیم شوند.
وی معتقد اســت که وجود حجاب و قوانین مرتبط بــا آن به منظور 
»محافظت از زن »است چراکه اینگونه زنان با فکر و اندیشه و مهارت های 
تخصصی خودشان و نه با جسم و جنسیت خاص خود در جامعه حاضر 

می شوند.
خزعلی قوانین وضع شده در خصوص حمایت از زنان در دوران مختلف 
همانند بارداری، وضع حمل و شیردهی را در راستای حفظ  حریم خانواده 
و مسئولیت های بر عهده زنان در درون خانواده و جامعه برای فرزندآوری، 
دانســت و تاکید کرد: حکومت وظیفه دارد از زنان شاغل حمایت کند تا 
بتوانند هردو مسئولیت خود را به گونه ای که به هیچ کدام از آنها صدمه ای 
وارد نشود همزمان با هم پیش ببرند، ازاین رو هیچ گونه مخالفتی با  حضور 
زنان و اشتغال آنها وجود ندارد بلکه این حمایت ها نظیر مجوز دورکاری 
برای مادران دارای فرزند خردسال، موجب حضور بهتر و بیشتر زنان در 
عرصه اشتغال خواهد شد. در غیر این صورت بعضا زنان توانمند ترجیح 
می دهند بخاطر حفظ زندگی شخصی و خانوادگی خود کار را رها کنند، 

کما اینکه در سالهای گذشته نیز شاهد چنین مواردی بوده ایم.

 واکنش »خزعلی« به شائبه های محدودکردن
فعالیت اقتصادی زنان با دورکاری آنها

 چرا همیشه به یاد
علامه طباطبایی هستیم؟!

ادامه از صفحه اول: البته پرتو وجود علمی 
علامه طباطبایی تنها به حوزه های علمی محدود 
نمی شد بلکه شعاع علمی ایشان، اساتید بزرگ 
دانشگاه ها و محافل علمی آن روز را هم در بر می 
گرفت که حضور بیست ساله علامه طباطبایی در 
مهمترین جلسات علمی فلسفی اساتید دانشگاه 
های تهران و با شرکت پروفســور هانری کربن 
فیلسوف مشــهور فرانسوی که شــیفته علامه 
طباطبایی شده بود و ســفرهای متعدد به ایران 
داشت و از محضر علامه طباطبایی بسیار کسب 
فیض کرد و حتی آثار ایشان را به غرب و اروپا برد از 
جلوات حیات علمی علامه طباطبایی به حساب 

می آید.
بخشی از گفتگوهای علمی علامه طباطبایی 
و پروفسور هانری کربن سال ها پیش از انقلاب به 
همت شهید محمّد جواد باهنر و مرحوم آیت الله 
هاشمی رفســنجانی در مجله ای به نام »مکتب 
تشیع« به چهار زبان فارســی، عربی، فرانسوی 
و انگلیسی چاپ و منتشر شــده است و دیگر آثار 
و خروجی های این محافل علمی توسط اساتید 
بزرگ آن روز در داخل و خارج کشور انتشار یافته 

است. 
عشق و ارادت علامه طباطبایی به 

آستان اهل بيت )ع( 
از همهٔ اینها که بگذریم عشــق و ارادت علامه 
طباطبایی به آســتان مقدس حضرت اباعبدالله 
الحســین )ع( و حضرت ابوالفضــل العباس )ع( 
بســیار عالی و مثال زدنی اســت و داستان های 

زیادی در این زمینه نقل شده است. 
او در مجالس روضــه خوانی اهــل بیت )ع( 
بسیار عاشقانه شــرکت می کرد و با تمام وجود 
می گریست و حتی حاضر بود تمام ثواب تفسیر 
المیزان و دیگر آثار علمی اش را با یک بیت شعری 
که مثلًا ایرج میرزا آن شــاعر طنز ســرا در رثای 
حضرت علی اکبر )ع( امام حســین )ع( سروده 
اســت، عوض کند و این نهایت عشق و دلدادگی 

ایشان را به حضرت اباعبدالله )ع( می رساند. 
البته در این مقال ناگفته نماند که بندهٔ حقیر 
پــس از راه اندازی دارالقــرآن علامه طباطبایی 
)رض( در بیت منور ایشــان در حدود 12 ســال 
پیش، به زیارتشــان در عالم خواب نائل شدم و 
علامه طباطبایی با تبســمی به بنده فرمودند: 
خوب، شــما آمده اید بــه منزل ما و ســپس با 
خوشحالی بسیار زایدالوصفی فرمودند: حضرت 
امام حســین هم یک منزلی در کربلا به ما داده!!  
و بلافاصله مرا به آنجا بردنــد و دیدم این منزل با 
شکوه متصل به حرم حضرت اباعبدالله الحسین 
)ع( اســت بطوری که یک درب منزل ایشان به 
صحن حضرت امام حسین )ع( باز می شد و چه 
توصیفی این منزل با عظمت داشت، خدا می داند! 
و البته این منزل عالی برای مؤمنان و صالحان را 
َّذِینَ  قرآن کریم نیز وعده فرموده اســت که: »وَال
الحَِاتِ لنَُبَوِّئنََّهُم مِّنَ الجَْنَّةِ غُرَفًا  آمَنُوا وَعَمِلُوا الصَّ
تجَْرِی مِن تحَْتِهَا النْهَْارُ خَالدِِیــنَ فیِهَا نعِْمَ أجَْرُ 
العَْامِلیِنَ« )ســورهٔ عنکبوت، آیهٔ 58( یعنی آنان 
که ایمان آوردند و عمل صالح انجام دادند، آنان را 
در عمارت های عالی بهشت که در زیر درختانش 
نهرها جاری است برای همیشه و ابدیتّ منزل می 
دهیم و این پاداش خوبی برای نیکوکاران است. 
رحمت الله علیه و اسکنه الله فی بحبوحات جناته، 

و ارزقنا شفاعة الحسین )ع(. 
مرتضی نجفی قدسی

علیزاده طباطبایی مطرح کرد
نظارت های سازمان بازرسی 

باید هدفمند باشد
یک کارشناس مســایل حقوقی گفت: باید در 
سازمان بازرسی، بازرسی ها هدفمند انجام شود؛ 
در این صورت سازمان به هدفش می رسد و گرنه  
با مچ گیری سازمان بازرسی به  اهدافش نمی رسد.

سیدمحمود علیزاده طباطبایی در گفت وگو با 
ایسنا درباره وظایف سازمان بازرسی کل کشور با 
بیان اینکه سازمان بازرسی نباید یک سازمان مچ 
بگیر باشد، گفت: ســازمان بازرسی باید براساس 
اهدافش بصورت سیستماتیک  بازرسی را انجام 

دهد.
وی یادآور شــد: ســازمان بازرســی از زمانی 
که آقای رییســی رییس ســازمان بازرسی بود، 
هماهنگی هایی با سازمان برنامه و  بودجه داشت و 
این کار را شروع کرد که بازرسی براساس اهدافش،  
برنامه ها را  انجام دهد. یعنی به جای اینکه دنبال 
این باشید که گزارشی بدهد و  مچ  کسی را بگیرد 
باید بررسی شود که  اهداف برنامه و منابع چه بوده 
است. متاســفانه در حال حاضر این روند تعطیل 

شده است.
وی در پایان تاکید کرد: آقای خداییان با توجه به 
تجربه خوبی که  در  سازمان ثبت داشته  و در طرح 
کاداستر جزو یکی از موفق ترین روسا بوده است، 
باید در سازمان بازرسی، بازرســی ها را  هدفمند 
انجام دهــد؛ در این صورت به نتیجه می رســند 
وگرنه  با مچ گیری ســازمان بازرسی به  اهدافش 

نمی رسد.

  یادداشت

  خبر

عملکرد ۱۰۰روز نخست دولت 
سیزدهم از دید نمایندگان مجلس

ارکانی: لازم است هماهنگی 
بیشتری بین مدیران ارشد 
اقتصادی دولت شکل بگیرد

یک نماینده مجلس با بیــان اینکه هماهنگی 
بین مدیران ارشــد اقتصادی دولــت، چندان که 
باید و شاید مطلوب نیســت، گفت: در حال حاضر 
مخصوصا در وزارت اقتصاد، به تحرک، توانمندی، 
جســارت و تصمیم گیری قاطعانه تری توســط 
شخص وزیر نیاز اســت که تا الآن کمتر دیده شده 

است.
احسان ارکانی در گفت وگو با ایسنا در خصوص 
ارزیابی خود از عملکرد 100 روز نخســت دولت 
سیزدهم، اظهار کرد: هنوز برای قضاوت زود است، 
اما تحرک، پویایی و حضور میدانی در دولت جدید، 
از شخص رئیس جمهور گرفته تا معاون اول و وزرا 

بسیار مطلوب و قابل توجه است.
وی ادامه داد: باید توجه داشــت که برای حل 
مشکلات مردم نمی توان در اتاق مدیریت نشست 
و تصمیم گرفت. اینکه خــود رئیس جمهور و وزرا 
می روند در بین مردم و مشکلات را از نزدیک لمس 
می کنند، گام نخست برای حل مشکلات است  و 
گام بعدی هم این است که با توجه به منابع کشور، 
بتوانیم برای حل مشــکلات تصمیمات درستی 

بگیریم.
عضو مجمع نمایندگان خراسان رضوی با ببان 
اینکه مسیری که تا کنون در دولت سیزدهم طی 
شده است، مسیر خوبی اســت، گفت: انتقاداتی 
که بعضا وجــود دارد، در مورد بســته بودن حلقه 
مدیریتی انتخاب شده در سطح کابینه و معاونین 
وزرا اســت که بــه نظر مــن دولــت می تواند در 
حوزه های مختلف با استفاده از تمام ظرفیت هایی 
که توانایی مدیریتی آنان قبلا اثبات شده است، این 

انتقاد را هم برطرف کند.
ارکانی با بیان اینکه هماهنگی بین مدیران ارشد 
اقتصادی دولت، چندان که باید و شــاید مطلوب 
نیســت، تصریح کرد: در حال حاضر مخصوصا در 
وزارت اقتصاد، به تحرک، توانمندی، جســارت و 
تصمیم گیری قاطعانه تری توسط شخص وزیر نیاز 

است که تا الآن کمتر دیده شده است.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس افزود: 
حل مشکلات مردم در حوزه بورس، مسائل پولی 
و بانکی، واردات و صادرات و سایر مسائل مرتبط با 
وزارت اقتصاد، نیازمنــد برش و تصمیم  مدیریتی 

قاطعانه تری است.

دستور قالیباف به دستگاه های 
 اجرایی برای رسیدگی سریع
به مشکلات مناطق سیل زده

رئیس مجلس شــورای اســلامی از مسئولان 
اجرایی و ستاد پیشــگیری از حوادث غیر مترقبه 
خواست که به وظایف خود در رابطه با سیل در استان 

های شمالی سریع تر عمل کنند.
به گزارش ایســنا، محمدباقر قالیباف در نطق 
پیش از دســتور در جلســه علنی مجلس شورای 
اســلامی بیان کرد: امروز مصادف اســت با میلاد 
مســعود یازدهمین اختر تابنــاک امامت و ولایت 
امام حسن عسگری )ع( که به همه مردم عزیز ایران 
اســلامی و به تمامی محبین و شــیعیان تبریک و 

تهنیت می گویم.
وی در ادامه با اشاره به بروز سیل در استان های 
شمالی کشــور گفت: با توجه به سیل اخیر و بارش 
های شدیدی که مخصوصا در غرب استان مازندران 
و بخشــی از گیلان و خطه شــمال اتفاق افتاد، ان 
شاءالله دســتگاه های اجرایی و دوستان در حوادث 
غیرمترقبه توجه لازم را داشــته باشند و به وظایف 

خودشان با سرعت عمل کنند.

بابایی کارنامی:
برای ارتقاء شستا باید دارایی 

غیر مولد آن را به دارایی های 
مولد تبدیل کنیم

نایب رئیس اول کمیســیون اجتماعی مجلس 
شــورای اســلامی گفت: معتقدم برخلاف ادعای 
برخی مبنی بر اینکه شســتا ورشکسته شده است 
و نمی تواند درآمــد خوبی برای ســازمان تامین 
اجتماعی داشــته باشــد، این قابلیــت را دارد که 
ظرفیت سرمایه گذاری و افزایش دارایی های خود 

را تا چهار برابر وضعیت موجود ارتقا دهد.
به گزارش ایســنا، علی بابایی کارنامی نماینده 
مردم ساری و میاندورود در مجلس شورای اسلامی 
در مطلبی در صفحه شــخصی خود در اینستاگرام 

نوشت:
»با ارزیابی مثبت از رویکرد جدید شســتا برای 
مولدسازی دارایی های غیر مولد این مجموعه، بی 
تردید یکی از راهکارهای اساسی برای ارتقاء شستا 
این اســت که دارایی غیر مولد آن را به دارایی های 
مولد تبدیل کنیم تا بتوان ارزش افزوده آن را به نفع 
سهام دار اصلی کارگران و سازمان تامین اجتماعی 

افزایش داد.
بنده معتقدم برخلاف ادعــای برخی مبنی بر 
اینکه شستا ورشکسته شده است و نمی تواند درآمد 
خوبی برای سازمان تامین اجتماعی داشته باشد، 
این قابلیــت را دارد که ظرفیت ســرمایه گذاری و 
افزایش دارایی های خود را تــا چهار برابر وضعیت 

موجود ارتقا دهد.«

  خبــر

  

متن کامل لایحه حذف ارز 
ترجیحی

 لایحه حذف ارز ترجیحی یا همان لایحه »تامین 
مطمئن کالاهای اساسی، نهاده های دائمی، دارو و 
تجهیزات پزشــکی و سیاســت های جبرانی برای 
حمایت از معیشــت اقشار آســیب پذیر« با قید دو 

فوریت در دستور مجلس قرار گرفته است.
به گزارش ایســنا، هفته گذشــته ابراهیم رییس جمهوری در نامه ای به محمدباقر قالیباف رییس 
مجلس لایحه »تامیــن مطمئن کالاهای اساســی، نهاده هــای دائمی، دارو و تجهیزات پزشــکی و 
سیاست های جبرانی برای حمایت از معیشت اقشار آسیب پذیر« را با قید دو فوریت تقدیم مجلس کرد و 

امروز این لایحه در دستور قرار گرفت؛ متن این لایحه به شرح زیر است:
»مقدمه توجيهی: با عنایت بــه تاثیرپذیری رونــد تامین و قیمت کالاهای اساســی از افزایش 
قیمت های جهانی و تغییرات اقلیمی و با هــدف فراهم آوردن امکان تامین کافی کالاهای اساســی، 
نهاده های دائمی، دارو و تجهیزات پزشکی و حمایت از معیشت اقشــار آسیب پذیر از طریق پرداخت 

یارانه، لایحه زیر برای انجام تشریفات قانونی تقدیم می شود.
عنوان لایحه: تامین مطمئن کالاهای اساســی، نهاده های دائمی، دارو و تجهیزات پزشــکی و 

سیاست های جبرانی برای حمایت از معیشت اقشار آسیب پذیر
ماده 1- به منظور جبران آثار منفی ناشــی از افزایش قیمت جهانی نهاده های دامی و کشــاورزی 
وارداتی و بروز خشکسالی در ســال جاری و جهت اطمینان از تامین کافی کالاهای اساسی، نهاده های 
دائمی، دارو و تجهیزات مصرفی پزشکی، سقف اعتبار موضوع جزء 3 بند »ب« تبصره یک ماده واحده 

قانون بودجه 1400 کل کشور به 12 میلیارد و 600 میلیون دلار افزایش می یابد. 
ماده 2- به دولت اجازه داده می شــود در صورت تغییر نرخ ارز نهاده های دامی و کالاهای اساســی، 
از محل درآمدهای حاصل از تغییر نرخ کالاهایی که با ارز ترجیحی تامین می شــود، تا مبلغ دویســت 
و هفتاد هزار ریال به حساب خاص سازمان هدفمندســازی یارانه ها نزد خزانه داری کشور کشور واریز 
نماید. این مبلغ تا پایان ســال صرف پرداخت یارانه به افراد مشمول قانون الزام دولت به پرداخت یارانه 

کالاهای اساسی مصوب 1399 خواهد شد.
تبصره- به دولت اجازه داده می شــود در صورتی که منابع حاصل از این ماده واحده برای پرداخت 
یارانه کفایت ننماید، مابه التفاوت را تا سقف 270 هزار میلیارد ریال محل جابه جایی ردیف های جدول 

تبصره )14( ماده واحده قانون بودجه 1400 کل کشور تامین و پرداخت نماید.«

نماینده مردم اصفهان در مجلس:
پیگیری مطالبات زاینده رود به 

ریل درست خود بازگشت
نماینده مردم اصفهان در مجلس شــورای اسلامی 
گفت: ریل مطالبات زاینده رود به مســیر درست خود 
برگشته است و هم اکنون اســتاندار اصفهان و مدیران 
اســتانی در کنار وزیر و مدیــران وزارتخانــه متولی 

پیگیری آب هستند.
عباس مقتدایی در گفت وگو با ایسنا درباره مشکلات کشاورزان شــرق اصفهان و نشست وزیر نیرو با آنان، 
اظهار کرد: جلسه کشــاورزان با وزیر نیرو در نتیجه جلســه نمایندگان مجلس با رئیس جمهور بود که در این 
جلسه به وزیر نیرو تکلیف شد تا ضمن حضور مؤثر در اســتان های مرتبط با زاینده رود به فهم عمیق تر دولت و 

وزارت نیرو برای حل مشکل زاینده رود کمک کند.
وی افزود: در جلســه ای که پس از بازدید میدانی وزیر نیرو از مناطق شــرقی و برخی مناطق حاشــیه ای 
زاینده رود برگزار شــد بیش از 4 ساعت نمایندگان مجلس، کشــاورزان منتخب، برخی از روستاییان، صنف 

کشاورزی و آب بران زاینده رود در مناطق شرقی و غربی اصفهان حرف های یکدیگر را شنیدند.
نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس، گفت: در این جلسه که استاندار اصفهان و 
وزیر نیرو حضور داشتند با صراحت مطالبات مردم مطرح شــد و در نتیجه قرار شد وزیر نیرو به اجرای عدالت 
در موضوع آب و ایســتادگی در برابر تخلفاتی که انجام می شــود متعهد باشــد و مفاهیمی نظیر اتلاف آب یا 

تخصیص های غلط و مشکلات ناشی از بی قانونی را پیگیری کند.
مقتدایی ادامه داد: وزیر نیرو به صراحت اعلام کرد که اگر تخلفی در حوضــه آبریز زاینده رود اتفاق افتاده 
است باید اصلاح و جلوی رانت ها گرفته شود. همچنین مقرر شد وزیر نیرو یکی از معاونان ارشد خود را به عنوان 

معاون معین برای حوضه آبریز زاینده رود انتخاب کند تا آب از مبدأ تا مقصد به نحو شایسته مدیریت شود.
وی، گفت: همچنین مقرر شد موضوع کارگروه ملی ستاد زاینده رود مجدداً به صورت عملی تشکیل شود 
و وزارتخانه های اقتصاد، جهاد کشاورزی، صمت و سازمان محیط زیســت که در آن عضو هستند مجدداً وارد 

میدان شوند تا بتوانیم احیای زاینده رود را با شیوه ای عملی تر دنبال کنیم.
نماینده مردم اصفهان در مجلس تصریح کرد: موضوعات فرعی مانند کشــت گلخانــه ای و یا موضوعات 
مرتبط با سلول های خورشیدی که در مناطق شرق و غرب اصفهان زمینه نصب دارد و همچنین پیگیری های 
مطالبات کشاورزان از دستاوردهای جلســه روز جمعه بود که امیدواریم در روزهای آینده با جلسه ای که در 
دفتر وزیر نیرو در تهران تشــکیل می شود و جمع بندی های جلســه اصفهان که در آن جلسه مطرح می شود 

تصمیم گیری های درستی در رابط با زاینده رود اتخاذ شود.

مایندگان مجلس شورای اسلامی با جزای نقدی معادل ارزش یک تا سه 
برابر مجموع اموال و عواید ناشی از جرم برای قماربازی و شرط بندی در فضای 

حقیقی یا مجازی موافقت کردند.
به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، نمایندگان مجلس شورای اسلامی در 
جلسه علنی مجلس شورای اسلامی و در جریان بررسی طرح اصلاح موادی 
از کتاب پنجم قانون مجازات اسلامی)تعزیرات و مجازاتهای بازدارنده(، ماده 

یک این طرح به همراه تبصره ها آن را تصویب کردند.
بر اســاس ماده یک این طرح که ماده 705 کتاب پنجم قانون مجازات 
اســلامی را اصلاح می کند، »هر شــخص به هر نحوی در فضای حقیقی یا 
مجازی مرتکب قماربازی یا شــرط بندی شــود یا در بخت آزمایی شرکت 
نماید، علاوه بر ضبط اموال و عواید حاصل از جرم، به جزای نقدی درجه 6 یا به 
جزای نقدی معادل ارزش یک تا سه برابر مجموع اموال و عواید ناشی از جرم 

هر کدام بیشتر باشد، محکوم می شود. »
بر اساس تبصره یک قماربازی عبارت است از هر نوع بازی که طبق قواعد 

خاص آن بازی، بازنده یا بازندگان وجه، مال، منفعت، خدمت یا امتیاز مالی 
یا هر امتیاز دیگری به صورت مستقیم یا غیرمســتقیم به برنده یا برندگان 

پرداخت می کنند.
طبق تبصره 2 که توسط نمایندگان به تصویب رسید،  شرط بندی عبارت 
است از هر نوع مشارکت دو یا چند شخص در خصوص پیش بینی وقوع امری 
خاص، که بازنده یا بازندگان ملزم به پرداخت وجه، مال، منفعت، خدمت یا 

امتیاز مالی به صورت مستقیم یا غیرمستقیم به برنده یا برندگان باشد.
بر اســاس این تبصره شــرط بندی بر روی نتیجه مسابقه بین اشخاص 
شرکت کننده در مســابقات ســوارکاری، تیراندازی و شمشیربازی و هر 
مسابقه ای که موجب تقویت بنیه دفاعی و نظامی جمهوری اسلامی است و 
مسابقه با تانک و هواپیما و سایر ادوات جنگی که کاربرد نظامی و دفاعی دارد، 

مشمول مجازات این ماده نیست.
بر اساس تبصره 3 بخت آزمایی عبارت است از هر نوع مشارکت دو یا چند 
شخص در خصوص انجام قرعه کشی یا هر اقدام مبتنی بر شانس یا انتخاب 

تصادفی که در نتیجه آن کل یا بخشی از وجه، مال، منفعت، خدمت یا امتیاز 
مالی پرداخت شــده یا در تعهد پرداخت قرار گرفته شــرکت کنندگان به 
صورت مستقیم یا غیرمستقیم به یک یا چند نفر از شرکت کنندگان که بر 

مبنای قواعد آن بخت آزمایی برنده محسوب می شوند، پرداخت شود.
در تبصره 4 نیز که توســط نمایندگان به تصویب رســید، آمده است: 
درصورتی که اقدامات مرتکب قماربازی یا شــرط بندی یا بخت آزمایی به 
عنوان حرفه یا سردستگی گروه مجرمانه ســازمان یافته محسوب نگردد، 
چنانچه قبل از تعقیب یا پس از شروع به تعقیب با مراجع قضائی یا انتظامی 
همکاری مؤثر در شناســایی اداره کنندگان و سردسته گان و اموال و عوائد 
حاصل از جرم آنها، داشته باشد، پس از ضبط اموال و عواید حاصل از جرم، از 

تعقیب موضوع این ماده معاف می شود.
در این طرح پیشنهاد حجت الاسلام »علیرضا سلیمی« نماینده محلات 
که اضافه شدن عبارت »هر امتیاز دیگری« است توسط نمایندگان تصویب 

و در ماده یک لحاظ شد.

موافقت مجلس با جزای نقدی برای شرط بندی در فضای حقیقی یا مجازی

یک عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران ســازندگی گفت: اگر قانون 
مدیریت تعارض منافع بدرستی اجرا شــود، می تواند زمینه های فساد را از 

بین ببرد.
سیدافضل موسوی در گفت وگو با ایســنا، درباره  تصویب کلیات طرح 
مدیریت تعارض منافع در مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: اگر این طرح 
به قانون تبدیل شود، می تواند زمینه های فســاد و رانت را از بین ببرد. این 
قانون بسیار مفید است و خیلی از کشورها هم چنین قانونی دارند، البته برای 

تاثیرگذاری باید خوب اجرا شود.

وی ادامه داد: من موافق تهیه چنین قوانینی هستم زیرا زمینه فساد را از 
بین می برد، البته من اطلاعی ندارم که چه کسانی با سوء استفاده از موقعیت 
خود و دستیابی به رانت، به نام همســر یا خانواده خود معامله کرده یا برای 
آنها مجوز صادر می کنند، ولی وجود قانون مدیریت تعارض منافع می تواند 
مانع این اقدامات شود. در واقع باید همواره احتمال سوء استفاده از موقعیت 
دولتی و تعارض منافع را در نظر گرفت و اقدام لازم برای ممانعت از آن را انجام 

داد.
این نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه تعارض منافع 

پدیده ای منحصر به ساختار نظام سیاسی و اقتصادی ایران نیست، تصریح 
کرد: این مشــکل در تمام دنیا وجود دارد و قانون مدیریت تعرض منافع هم 
راهکاری است که سایر کشورها برای مقابله با رانت، سوء استفاده و تعارض 

منافع در نظر گرفته اند و کشور ما هم باید همین رویه را در پیش بگیرد.
موسوی در پایان تاکید کرد: قانون مدیریت تعارض منافع باید درست 
اجرا شود. پیش شــرط موفقیت آمیز بودن اجرای این قانون هم این است 
که همه دستگاه ها رصد شــده و این قانون بدون اســتثنا و تبعیض اجرا 
شود. اگر دستگاهی مستثنا شــود یا قانون تبعیض آمیز اجرا شود، دیگر 
کارایی نخواهد داشــت و زمینه فســاد از بین نخواهد رفت. دستگاه های 
نظارتی، امنیتی و اطلاعاتی نقش مهمی در اجرای درست این قانون دارند 
و با نظارت خود می توانند با شکل گیری فساد از نطفه مقابله کرده و مانع 

گسترش آن شوند.

عضو شورای مرکزی کارگزاران:

مدیریت تعارض منافع می تواند زمینه فساد را از بین ببرد



3 اقتصاد

  خبر

مدیرعامل شرکت مادر تخصصی برق حرارتی با بیان اینکه در حال 
حاضر وضعیت نیروگاه ها نامناسب نیست، گفت که وزارت نفت تعهد 
داده بود در این ایام میزان مشــخصی ســوخت گاز را تامین کند اما به 
دلیل افزایش مصرف خانگی و تجاری این تعهد عملی نشــده و ما نیز با 
هماهنگیانجام شده از سوخت مایع و جایگزین در نیروگاه ها استفاده می 

کنیم و اکنون مشکل خاصی وجود ندارد.
محسن طرزطلب در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به محدودیت تامین 
سوخت در نیروگاه ها، اظهار کرد: در هر نیروگاهی که نتوانستند سوخت 
گاز را تامین کنند از ســوخت جایگزین و سوخت گازوئیل استفاده می 
شــود، تعداد نیروگاه هایی که از سوخت جایگزین  استفاده می کنند به 
هشت مورد نیز نمی رسد و اکثرا در این نیروگاه ها شرایط اینگونه است 
که تنها واحدهایی که در مدار هستند، آن هم نه به صورت صددرصد از 

سوخت مازوت و گازوئیل استفاده می کنند.
وی با بیان اینکه اگر واحدی در مدار باشد سعی شده که سوخت آن به 
صورت ترکیبی از مازوت و گازوئیل تامین شود، گفت: ممکن است یک 
نیروگاه شش واحد داشته باشد که همه واحدهای آن از مازوت استفاده 
نکنند و به صورت ترکیبی از مازوت و گازوئیل تامین سوخت کنند، البته 
ممکن است نیروگاه هایی نیز وجود داشته باشند که به صورت صددرصد 

از مازوت استفاده کند.

مدیرعامل شــرکت مادر تخصصی برق حرارتی با بیان اینکه تعداد 
این نیروگاه ها در مجموع به بیش از هشت نیروگاه نیز نمی رسد، گفت: 
اینکه چه تعداد نیروگاه از گازوئیل اســتفاده می کنند مشخص است؛ 
در هر بخشی از شمال و شمال شرق که افت فشــار گاز اتفاق افتاده و 
نتوانستیم تامین گاز داشته باشــیم، از سوخت جایگزین استفاده می 

کنیم.
طرزطلب با اشاره به عدم اجرای تعهد وزارت نفت برای تامین سوخت 
گاز، گفت: مخازن گازوئیل و ذخیره کردن آن برای همین مواقع اســت 
که اگر مشکلی به وجود آمد بتوانیم از گازوئیل استفاده کنیم تا شرایط 

نرمال شود.
وی با اشــاره به آمادگی نیروگاه ها برای اســتفاده از ســوخت های 
جایگزین، اظهار کرد: در حال حاضر نیروگاه ها هیچ مشکلی برای تامین 
برق مورد نیاز کشور ندارند، هرچند که برخی نیروگاه ها در حال تعمیر 

هستند اما برای تامین نیاز فعلی کشور مشکلی نیست.
مدیرعامل شــرکت مادر تخصصی بــرق حرارتی دربــاره احتمال 
خاموشی در زمستان امسال نیز، گفت: از اکنون نمی توان این مساله را 
پیش بینی کرد، نگرانی هایی وجود دارد، در حال رصد شرایط هستیم 
تا ان شاالله مشکلی به وجود نیاید، اما من به شخصه نگران هستم، پیش 
بینی خاموشی ها را نمی توان با خیال راحت و یا مضطرب اعلام کرد، اما 

در مجموع به دنبال این هستیم که مشکلی به وجود نیاید.
به گزارش ایســنا، مجید چگنی - مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران 
نیز در همین رابطه اعلام کرد: امروز مقدار مصرف گاز در بخش خانگی 
و تجاری به 480 میلیون مترمکعب رسیده که نسبت به مدت مشابه 
پارســال، حدود 90 میلیون مترمکعب افزایش یافته اســت و همین 
موضوع سبب شده محدودیت هایی را در حوزه نیروگاهی اعمال کنیم 
و بخش نیروگاهی به سمت استفاده از سوخت دوم و مایع بروند. به این 
ترتیب، با افزایش مصرف گازوییل، مقدار صادرات محدود می شود و بر 

همین اساس، صادرات گاز به ترکیه و عراق نیز کاهش می یابد.

مواجهه نیروگاه ها با محدودیت سوخت   فرهنگ مصرف گاز
نیازمند بازنگری جدی

 ادامه از صفحه اول: بخش صنعت با افزایش 
سالانه 3 درصدی تقاضا برای گاز طبیعی، در صدر 
جایگاه افزایش تقاضای گاز جای خواهد گرفت و 
نصف افزایش تقاضا را به خود اختصاص خواهد 
داد. بخش حمل و نقل نیز یکــی دیگر از بخش 
هایی اســت که تقاضا برای گاز طبیعی در آن به 
سرعت درحال افزایش است. حجم تقاضای این 
بخش در سال 2022 به 140 میلیارد متر مکعب 
خواهد رسید. افزایش تقاضا در مناطقی که گاز 
طبیعی در تولید برق مورد استفاده قرار می گیرد 
به طور گسترده ادامه خواهد داشت ولی این رشد 

سالانه کمتر از 1 درصد باقی خواهد ماند.
ایالات متحــده آمریکا به عنــوان بزرگترین 
تولیدکننده گاز طبیعی جهان، حضور برتر خود 
در این بخش را در طول پنج ســال آینده پررنگ 
تر خواهد کرد و حدود 40 درصد از رشــد تولید 
جهانی را تامین خواهد کرد. در پنج سال آینده، 
تولید گاز طبیعــی آمریکا ســالانه 2.9 درصد 
رشد داشته و این کشور حدود 140 میلیارد متر 
مکعب گاز طبیعی روانه بازارهای جهانی خواهد 
کرد. آمریکا در ســال 2022 با تولید گاز طبیعی 
در حدود 890 میلیارد متر مکعب٬ 22 درصد از 
کل گاز طبیعی تولید شده در سراسر جهان را به 

تنهایی فراهم خواهد کرد.
در پی افزایش تقاضای گاز طبیعی در زمینه 
برق و بخــش های صنعتی، تولیــد گاز طبیعی 
کشورهای خاورمیانه در ســال 2022 به بیش از 
650 میلیارد متر مکعــب افزایش خواهد یافت 
و در حدود 70 میلیــارد متر مکعب به میزان کل 
تولید گاز در جهان خواهند افزود. نیمی از افزایش 
تولید گاز طبیعی در این منطقــه، با تولید 223 
میلیارد متر مکعب به ایــران اختصاص خواهد 

داشت.
مطابق گزارش اوپک، ایران ســهمی معادل 
6.7 درصد تقاضای گاز جهان را به خود اختصاص 
داده و این در شــرایطی است که فقط 1.1 درصد 
جمعیت دنیا را دارا است. این اعداد نشان می دهد 

که سرانه مصرف گاز در ایران 6 برابر جهان است.
بد مصرفی ایرانی ها در گاز آن چنان بالا است 
که ســرانه مصرف گاز در کشورمان در مقایسه با 

جهان حدود 6 برابر است.
ایران فقــط 1.1 درصد جمعیــت جهان را 
داراست، اما 6.7 درصد تقاضای گاز دنیا در ایران 

به مصرف می رسد.

وزیر جهاد کشاورزی مطرح کرد؛
بسترسازی برای علمی و تجاری 
کردن کشاورزی توسط سازمان 

تحقیقات
وزیر جهاد کشــاورزی گفت: بسترسازی برای 
اجرای برنامه راهبردی ایــن وزارت خانه در زمینه 
»علمی« و »تجاری« کردن کشاورزی در این دوره، 
باید توســط ســازمان تحقیقات، آموزش و ترویج 

کشاورزی )تات( انجام شود.
به گزارش ایرنا از وزارت جهاد کشاورزی، »سید 
جواد ساداتی نژاد« در مراسم معارفه رئیس جدید 
ســازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشــاورزی، 
اظهار داشت: سازمان تحقیقات رسالت راهبردی 
و ریل گذاری برای حوزه کشاورزی دارد و به عنوان 
بخشی که از مســائل زودتر آگاه می شود و برای آن 
ریل گذاری و راهکار تبیین می کند، بســیار حائز 

اهمیت است.
وزیر جهاد کشــاورزی تصریح کرد: نگاه من به 
حوزه تحقیقات نگاه ویژه است و هیچ بخشی با این 
بخش قابل مقایسه نیست و هیچ بخشی در وزارت 
جهاد کشاورزی بزرگی، قدرت و استحکام سازمان 

تحقیقات را ندارد.
ســاداتی نژاد ادامه داد: انتظار من از این بخش 
بسیار بالا اســت و با نگاه به این سازمان، برنامه های 
خود را تدوین کرده ام و برای پیشبرد اهداف وزارت 
جهاد کشاورزی و سازمان تحقیقات تمام توان خود 

را به کار خواهم گرفت.
وزیر جهاد کشــاورزی افزود: بسترسازی برای 
اجرای برنامه راهبردی وزارت جهاد کشــاورزی در 
زمینه »علمی« و »تجاری« کردن کشاورزی در این 

دوره، باید توسط سازمان تات انجام شود.
ســاداتی نــژاد گفت: بــرای تحــول در حوزه 
تحقیقات، باید زمینه مشارکت بخش خصوصی و 
مردم فراهم شود و بخش خصوصی بتواند از ظرفیت 

های این سازمان استفاده کند.
وی افزود: ما باید در تامین مالی از مردم و بخش 
خصوصی کمک بگیریم و این ظرفیت بزرگ باید از 

توسط بخش خصوصی و مردم تامین اعتبار شود.
ساداتی نژاد با اشاره به این که سازمان تحقیقات 
به یک تحول بزرگ نیازمند است، تصریح کرد: مدل 
بومی کشــاورزی با حضور اعضای هیات علمی در 
مزرعه لازم است تعریف شود. وزیر جهاد کشاورزی 
ابراز امیدواری کرد: در این دوره با همکاری این بخش 

یک تحول اساسی در بخش کشاورزی رقم بخورد.
به گــزارش ایرنا، امــروز در حکمی از ســوی 
»سیدجواد ســاداتی نژاد« وزیر جهاد کشاورزی، 
»ســیدمجتبی خیام نکویی« به ســمت معاون 
وزیر و رئیس ســازمان تحقیقات، آموزش و ترویج 

کشاورزی منصوب شد.

  سرمقاله
آیا شورای رقابت رسما از 

قیمت گذاری خودرو کنار گذاشته شد؟
وزیر صمت: قیمت گذاری 
خودرو به ستاد تنظیم بازار 

واگذار شد
 وزیر صنعت، معدن و تجارت در مصاحبه ای 
تلویزونی، از واگذاری تعییــن قیمت خودرو به 
ستاد تنظیم بازار خبر داده و اعلام کرده است که 
بررسی قیمت گذاری خودروها به ستاد تنظیم 
بازار سپرده شده و این ســتاد درباره این موضوع 

تصمیم گیری خواهد کرد.
به گزارش ایسنا، سید رضا فاطمی امین در این 
مصاحبه، بر حمایت همه جانبه دولت از صنایع 
خودروسازی تاکید و تصریح کرد: سودآوری این 
صنعت برای دولت سیزدهم اولویت ویژه ای دارد 

و ما با تمام توان این هدف را پیگیری می کنیم.
وزیر صنعت، معدن و تجارت خاطر نشان کرد: 
از اهداف اصلی این وزارتخانه که با همکاری دیگر 
دستگاه ها و اهتمام خودروسازان کشور پیگیری 

می شود، افزایش تیراژ و تولید خودرو است.
وی ضمن اشــاره به اتفاقات اخیــر پیرامون 
قیمت گذاری خودروها طی روزهای اخیر، اعلام 
کرد: بررســی قیمت گذاری خودروها به ســتاد 
تنظیم بازار سپرده شده و این ســتاد درباره این 

موضوع تصمیم گیری خواهد کرد.
باتوجه به اظهار نظرهای فــوق وزیر صنعت، 
معدن و تجارت، این ســوال پیــش می آید که 
آیا شــورای رقابت بطور رســمی بــار دیگر از 

قیمت گذاری خودرو کنار گذاشته شده است؟
این در حالیســت کــه پیش از ایــن معاون 
حمل ونقل وزارتخانــه مذکور نیــز از واگذاری 
قیمت گذاری خودرو بــه وزارت صمت خبر داده 
و گفته بود: موضوع تنظیم بازار خودرو به وزارت 
صنعت، معدن و تجارت واگذار شده است. در این 
راستا، سازوکاری که برای قیمت گذاری خودرو 
اتخاذ شــده، این اســت که قیمت خودروهایی 
که از محل افزایش تولید خودروســازان به بازار 
عرضه خواهد شــد، با احتساب قیمت تمام شده 
و سود قانونی که به تأیید نهاد ناظر خواهد رسید، 
محاسبه خواهد شد. در این میان نکته مهم این 
است که برای تعهدات خودروسازان تا پایان سال، 
این افزایش قیمت اعمال نخواهد شد. تنها افزایش 
قیمت از محل تورم بخشی که بانک مرکزی اعلام 

کرده است، اعمال می شود.

 راهکار هند برای افزایش
تولید نفت

هند که حدود 80 درصد از نفت مورد نیازش را 
وارد می کند، به دنبال افزایش تولید داخلی است 
 )ONGC( و از شرکت دولتی نفت و گاز طبیعی
خواسته است فروش ســهام عمده در دو میدان 

نفت و گاز فراساحلی بزرگ را بررسی کند.
به گزارش ایســنا، وزارت نفت هند از شرکت 
ONGC خواســت فروش 60 درصد سهم در 
میادین نفت و گاز فراساحلی »مومبای های« و 
»باسین« واقع در کرانه غربی هند به شرکتهای 

خصوصی را بررسی کند.
هند ســومین واردکننده بزرگ نفت جهان 
است و بیش از 80 درصد نیاز مصرفی این کشور با 
واردات تامین می شود. سالهاست هند تلاش می 
کند تولید داخلی را افزایش دهد تا آسیب پذیری 
در برابر افزایش قیمت نفت و بــالا رفتن هزینه 

واردات را کمتر کند.
هند در هفته های اخیر که قیمت بین المللی 
نفت بالای 80 دلار در هر بشــکه بوده اســت، با 
قیمت بالای بنزین و دیزل دست و پنجه نرم می 
کند. این کشــور از گروه اوپک و اوپک پلاس که 
تمایلی به افزایش بیشــتر عرضه به بازار ندارد، 

امسال به دفعات انتقاد کرده است.
اکنون این کشــور به دنبــال افزایش تولید 
میادین نفتی داخلی با گشــایش آنهــا به روی 
شــرکتهای خصوصی اســت. منابــع آگاه به 
رویترز گفتند: درخواست اخیر دولت از شرکت 
ONGC برای فروش سهام، دســتور الزام آور 

نیست.
افزایش تولید داخلی وابستگی هند به واردات 
نفت را حل نخواهد کرد اما در زمان صعود قیمتها 
می تواند تــا حدودی مایه آســودگی خاطر این 
کشور باشد. یک پرســش دیگر این است که آیا 
هند می تواند شرکتهای خصوصی را به سرمایه 
گذاری در میادین نفتی فراســاحلی خود جذب 

کند.
بر اساس گزارش اویل پرایس، یک مقام هندی 
ماه گذشته به رویترز گفت غول انرژی آمریکایی 
اکســون موبیل ســرگرم مذاکره برای سرمایه 
گــذاری در اکتشــافات آبهای عمیق شــرکت 

ONGC در کرانه شرقی هند است.

  خبــر

 سال هفدهم   شماره 4112   24 آبان 1400  

  
وزیر نیرو:

برای جبران خسارات مردم 
بیرگان وارد عمل می شویم

وزیر نیرو با بیان اینکه برای جبران خسارت های 
وارده به مردم دهســتان بیرگان به این منطقه سفر 
کردیم، گفت: بهترین تصمیم این خواهد بود که برای 
کاهش نارضایتی مردم منطقه، بحث تملک اراضی 

مردم به بنیاد مسکن انقلاب اسلامی واگذار شود.
علی اکبر محرابیان در بازدید از سد و تونل کوهرنگ 3 در منطقه بیرگان در شهرستان کوهرنگ با تاکید 
بر اینکه بزرگترین مشــکل مردم این منطقه بحث تملک اراضی و خروج از بلاتکلیفی است، اظهار کرد: 
جلسه ای در هفته گذشته با مجمع نمایندگان چهارمحال و بختیاری برای بررسی مشکلات این منطقه 

تشکیل شد، برای جبران خسارت های وارده به مردم به این منطقه سفر کردیم.
وزیر نیرو با بیان اینکه قوانین باید به درستی اجرا شود، عنوان کرد: نباید کسی که مجری پروژه و ذی نفع 
است در بحث تملک اراضی وارد شــود، بهترین تصمیم این خواهد بود که برای کاهش نارضایتی مردم 
منطقه، بحث تملک به بنیاد مسکن انقلاب اسلامی واگذار شود و اعتبار برای تملک نیز در اختیار این نهاد 

قرار بگیرد، حق الناس در بحث کارشناسی اراضی باید رعایت شود.
 وی تصریح کرد: فرماندار شهرستان کوهرنگ در اسرع وقت طی نامه ای مشکلات مردم را مکتوب کند تا 
بتوان بر اساس قوانین تصمیم گیری کرد، صادقانه هر آن چیزی که در وسع داریم برای حل مشکلات مردم 

بیرگان به کار می گیریم.
معوقات مردم در منطقه بیرگان کوهرنگ در 30 سال گذشته نادیده گرفته شده است

در ادامه مرتضی زمانپور فرماندار شهرستان کوهرنگ با بیان اینکه عملیات اجرایی سد و تونل کوهرنگ 
3 از اوایل دهه هفتاد در منطقه بیرگان آغاز شده است، اظهار کرد: تاکنون 30 کیلومتر از این تونل اجرا شده 
است، مردم با انتقال آب مخالف نیســتند، بلکه خواهان اجرای عدالت هستند، باید حق آبه مردم در نظر 

گرفته شود.
فرماندار کوهرنگ افزود: 33 چشمه تحت تاثیر اجرای سد و تونل کوهرنگ3 قرار گرفته  و 13 چشمه 
کاملا خشک شــده اســت، با اجرای این پروژه 1800 هکتار از اراضی منطقه بیرگان به زیر آب می رود و 

تاکنون 750 هکتار تملک شده است.
وی با بیان اینکه معوقات مردم در منطقه بیرگان کوهرنگ در 30 سال گذشته نادیده گرفته شده است، 
عنوان کرد: تنها اراضی یک روستا در دهستان بیرگان تملک شده است و مردم 9 روستا در بلاتکلیفی قرار 

دارند، زیرا در این روستاها اجازه ساخت و ساز به اهالی داده نمی شود و نمی توان طرح هادی نیز اجرا کرد.
زمانپور گفت: باید یک کمیته تخصصی به بحث قیمت گذاری اراضی مردم در محدوده ســد و تونل 

کوهرنگ 3 ورود پیدا کند، مردم خواهان اجرای عدالت هستند.

 زمان فروش اوراق دولت
اعلام شد

 در حالیکه پیــش از این برگــزاری نوزدهمین 
حراج اوراق مالی اســلامی لغو شــد، اکنون بانک 
مرکزی اعلام کرد: مرحله نوزدهم حراج اوراق مالی 
اســلامی دولتی روز سه شــنبه مورخ 25 آبان ماه 

1400 اجرا می شود.
به گزارش ایسنا، بانک مرکزی اعلام کرد: کارگزاری بانک مرکزی در راستای عرضه تدریجی اوراق 
مالی اسلامی توسط وزارت امور اقتصادی و دارایی و پیرو اطلاعیه منتشر شده مورخ 1400.8.15 این 
بانک، مرحله نوزدهم حراج اوراق مالی اسلامی دولتی به منطور فروش به بانک ها، موسسات اعتباری 
غیربانکی، صندوق های ســرمایه گذاری، شرکت های بیمه ای و شــرکت های تأمین سرمایه را در روز 
سه شنبه 25 آبان ماه 1400 اجرا می کند. بر اســاس اعلام وزارت امور اقتصادی و دارایی، اوراق عرضه 
شــده در این حراج، مرابحه عام، کوپن دار و با تواتر پرداخت سود شــش ماهه )پرداخت کوپن دوبار در 

سال( و به شرح جدول زیر است.
بانک ها و موسســات اعتباری غیربانکی متقاضی شــرکت در این حراج می توانند نسبت به ارسال 
سفارش های خود تا ساعت 12:00 روز یکشنبه 23  آبان ماه 1400 تنها از طریق سامانه بازار بین بانکی 

اقدام کنند.
نهادهای مالی موضوع بنــد )21( ماده )1( قانون بــازار اوراق بهادار ج.ا.ایــران نظیر صندوق های 
سرمایه گذاری و شرکت های تأمین سرمایه متقاضی شرکت در این حراج نیز می  توانند سفارش های 
خود را تا ساعت 12:00 روز یکشــنبه 23 آبان ماه 1400 از طریق سامانه مظنه یابی شرکت مدیریت 
فناوری بورس تهران ثبت کنند. معاملات مربوط به این حراج در روز سه شنبه 25 آبان ماه 1400 انجام 

خواهد شد.
تمام نهادهای مالی متقاضی شرکت در این حراج می توانند سفارش های خود را در هر نماد به طور 

جداگانه ارسال کنند. حداقل حجم سفارش در هر یک از نمادهای مزبور 500 هزار ورقه است.
متولی اصلی انتشــار و عرضه اوراق مالی اســلامی دولتی، وزارت امور اقتصادی و دارایی بوده و آن 
وزارتخانه الزامی به پذیرش کلیه پیشــنهادات دریافتی یا فروش کلیه اوراق عرضه شــده در حراج را 
ندارد. بانک مرکزی نیز صرفاً سفارشات دریافت  شده را به منظور تصمیم گیری به آن وزارتخانه ارسال 
و وزارتخانه مزبور نسبت به تعیین ســفارش های برنده اقدام می کند. در نهایت، عرضه اوراق به تمامی 
برندگان انجام می شود. بانک مرکزی بر اساس جزء )4( بند »ک« تبصره )5( قانون بودجه سال 1400 
مجاز به خرید و فروش اوراق مالی اســلامی دولت در بازار ثانویه اوراق است. کارگزاری این بانک ضمن 
تامین  زیرساخت معاملات و برگزاری حراج، تعهدی نسبت به حجم و قیمت اوراق مالی اسلامی دولتی 

فروش رفته نداشته و اوراق مزبور را در بازار اولیه به منظور تامین مالی دولت خریداری نخواهد کرد.

وزیر راه و شهرســازی با اشــاره به امکان توســعه 
حمل ونقل ریلــی، جــاده ای و هوایی بیــن ایران و 
قرقیزســتان گفت: قرقیزســتان می توانــد کریدور 

ترانزیتی ایران به حوزه شانگهای باشد.
به گزارش ایلنا،  »دنیر امان گلدی  یف« معاون اول 
نخســت وزیر و وزیر امور اقتصــاد و دارایی جمهوری 
قرقیزســتان و هیات همراه با حضور در ســاختمان 
دادمان وزارت راه و شهرسازی، با رستم قاسمی، وزیر راه 
و شهرسازی به عنوان رییس ایرانی کمیسیون مشترک 
همکاری های دو کشور و جمعی از معاونان وی دیدار و 

در مورد مباحث مختلف اقتصادی گفت وگو کرد.
قاســمی در این دیدار با اشــاره به اهمیت روابط 
دوجانبه ایران و قرقیزســتان گفت: جــدا از مبحث 
ترانزیت، دو کشور می توانند در مواردی مانند تجارت، 
ســرمایه گذاری طرفین در دو کشور، کشــاورزی و 
صــادرات تجربه و دانــش فنی و مهندســی ایران به 

قرقیزستان همکاری کنند.

وی ادامه داد: با توجه به اینکه کمیسیون مشترک 
همکاری های ایران و قرقیزســتان در مهرماه برگزار 
شد، لازم اســت یک تیم فنی برای بررسی و پیگیری 
مصوبات گذشته و آماده سازی طرح ها و مصوبات برای 

کمیسیون مشترک بعدی تشکیل شود.
وزیر راه و شهرســازی با اشــاره به ظرفیت بالای 
همکاری دو کشــور در زمینه ترانزیــت گفت: امروز 
امکان ترانزیت ریلی از بندرعباس به قرقیزستان فراهم 
اســت و با اســتفاده از توافقات موجود با ترکمنستان 
و کشــورهای آســیای میانه، می توان این ظرفیت را 

گسترش داد.
وی افزود: همچنین توسعه ترانزیت جاده ای بین دو 
کشور نیز می تواند در دستور کار قرار بگیرد. در زمینه 
حمل ونقل هوایی نیز امروز پروازهایی بین مشــهد و 
پایتخت جمهوری قرقیزســتان برقرار است که این 

پروازها نیز می تواند افزایش پیدا کند.
قاســمی ادامه داد: قرقیزستان می تواند به کریدور 

انتقال کالاهای ایرانی به حوزه شانگهای و کشورهای 
شرقی تبدیل شود.

وزیــر راه و شهرســازی  بــا اشــاره بــه امــکان 
ســرمایه گذاری طرف قرقیزســتانی در بندر شهید 
رجایی و ســایر بخش های اقتصاد ایران گفت: امکان 
حضــور و ســرمایه گذاری شــرکت های ایرانی در 
بخش های مختلف اقتصاد قرقیزستان از جمله صنعت 

و کشاورزی نیز وجود دارد.
وی ضمن استقبال از پیشنهاد طرف قرقیزستانی 
برای تشکیل صندوق مشترک توسعه سرمایه گذاری 
میان دو کشور افزود: این پیشنهاد بسیار خوبی است 
که می توانــد از امکان حضور شــرکت های ایرانی در 
بخش های مختلــف اقتصاد قرقیزســتان و بالعکس 
حمایت و پشــتیبانی کند. جمهوری اســلامی ایران 
حتما از این پیشنهاد اســتقبال می کند. این صندوق 
می توانــد باعــث ایجــاد کارخانجات مشــترک و 
توسعه ســرمایه گذاری ها شــده و زمینه خوبی برای 

همکاری های آینده دو کشور فراهم کند.
وزیر راه و شهرســازی با بیان اینکه قرقیزســتان 
ظرفیت هــای بالقوه بســیاری دارد کــه می تواند به 
ظرفیت های بالفعل تبدیل شــود، گفت: ایران نیز در 
صنایع مختلفی از جمله صنایع غذایی، لوازم خانگی و 
... از توانمدی های خوبی برخوردار است که قرقیزستان 

می تواند از این ظرفیت استفاده کند.
وی افزود: تبادلات گردشگری نیز می تواند بین دو 
کشور به سرعت برقرار شود. با توجه به این موضوع به 
نظر می رسد یکی از مواردی که باید در دستور کار تیم 
فنی قرار بگیرد، موضوع روادید بین دو کشــور است. 
امیدوارم در سفر و نشســت آینده در این مورد نیز به 

نتایج خوبی برسیم.

وزیر راه و شهرسازی مطرح کرد:

قرقیزستان، کریدور ترانزیتی ایران به حوزه شانگهای

عضو کمیســیون عمران مجلس اظهار داشــت: در طول هشت سال 
گذشته در بازار مسکن با رشــد 980 درصدی قیمت ها مواجه شدیم که 

حدود 500 درصد آن فقط مربوط به 2.5 سال گذشته است.
مجتبی یوسفی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا با اشاره به افزایش 
قیمت مسکن و اثرگذاری افزایش قیمت چند منطقه در شمال پایتخت بر 
تمام کلان شهر و کشوراظهار داشت: در طول هشت سال گذشته در بازار 
مسکن با رشد 980 درصدی قیمت ها مواجه شدیم که حدود 500 درصد 

آن فقط مربوط به 2.5 سال گذشته است.
وی با بیان اینکه موضوع بســیار مهم اثر گذایر قیمت مسکن در چند 
منطقه بر روی کل بازار مسکن است، ادامه داد: در بحث خانه های لوکس 
ما با یک زنجیره ای مواجه هستیم، وقتی راس این هرم در نقاط برخوردار و 
شمال شهر واقع است، در شرایطی که قیمت در این مناطق تا 200 میلیون 

تومان در هر مار بالا می رود، قاعدتا قیمت ملکی در جنوب تهران هم از هر 
متر 5میلیون تومان بود به 25 تا 30 میلیون تومان می رسد.

عضو کمیســیون عمران مجلس تاکید کرد : تنها راهکار این است که 
بازار مسکن از سوداگری خارج شود و باید سیاست های مالیاتی در حوزه 

مسکن را به اجرا برسانیم.
یوسفی با اشاره به خانه های خالی و ضرورت آن برای ورود این واحدها 
به چرخه مصرف اظهار داشت: باید توجه داشته باشیم که بخشی از آمار 
خانه های خالی به شــهرهای جدید برمی گردد. در حــال حاضر در اکثر 
شهرهای جدید با انبوهی از خانه های خالی مواجه هستیم چراکه در برخی 

از شهرهای جدید صرفا خانه سازی شده و زیرساخت های شهری ندارند.
وی تاکید کرد: در برخی از شهرهای جدید فقط خانه سازی شده و این 
شهرها به خوابگاه تبدیل شده اند. برای مثال در اهواز پس از طی مسافت 
70 کیلومتر مردم به شهر رامین یا شیرین شــهر می رسند در حالی که 
این گروه عمدتا از قشر ضعیف جامعه و از دهک های کم درآمد هستند و 
این هزینه حمل و نقل ســهم زیادی از درآمد خانوار را به خود اختصاص 
می دهد. این افراد با حداقل درآمد نمی توانند هزینه های سنگین تردد از 

شهرهای جدید به شهرهای اطراف را بپردازند.
عضو کمیسیون عمران مجلس درباره ســهم شهرهای جدید از خانه 
های خالی گفت:چیزی  حــدود 300 هزار تا 400هــزار خانه خالی در 

شهرهای جدید وجود دارد.

عضو کمیسیون عمران مجلس:

افزایش ۵00 درصدی قیمت مسکن در 2.۵ سال گذشته

بــا مــا تمــاس بگــیــریــد
تلفن: 37708121- 025
واتساپ: 09100137491

Email: Sh. Sabz@yahoo.com :ایمیل
Gmail: Sh. Sabz   @gmail.com :جیمیل
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مدیرعامل شرکت برق منطقه ای غرب از عملیات اجرایی پروژه 501 
میلیارد تومانی احداث پســت 400.230 کیلوولت و اتصالات خطوط 
مربوطه و توسعه پســت 230.63 کیلوولت ســرپل ذهاب در راستای 
توسعه و حمایت از پروژه های اقتصادی مناطق مرزی با حضور استاندار 

کرمانشاه خبر داد.
به گزارش شاخه سبز به نقل از ایرســا آنلاین ، مهندس علی اسدی 
در آیین کلنگ زنی این پــروژه گفت: این پروژه  بزرگ شــامل احداث 
پست 400٫230 کیلوولت سرپل ذهاب با مشخصات فنی 2 فیدر 400 
کیلوولت، 2 فیدر 230 کیلوولت، 2 ترانســفورماتور قدرت هر کدام به 
ظرفیت 200 مگاولت آمپر و سیستم کنترل DCS با اعتباری بیش از 

سه هزار و 500 میلیارد ریال است.
وی افزود: همچنین پروژه خــط 400 کیلوولت و اتصالات مربوطه با 
مشخصات فنی خط دو مداره 400 کیلوولت باندل دو سیمه و اتصالات 
مربوطه به  طول چهار کیلومتر با اعتباری بیش از 402 میلیارد ریال پروژه 

دیگری است که احداث می شود.
مهندس اســدی اظهار داشــت: این طرح ها شــامل توسعه پست 
230٫63 کیلوولت ســرپل ذهاب با مشــخصات فنــی دو فیدر 230 
کیلوولت خط با اعتباری بیش از 577 میلیارد ریال و احداث خط 230 
کیلوولت و اتصالات مربوطه آن با مشــخصات فنی خط دو مداره 230 

کیلوولت به طول 16 کیلومتر و با بیش از 534 میلیارد ریال اعتبار است.

وی ابراز داشــت: این پروژه ها با هدف افزایــش قابلیت اطمینان و 
رفع افت ولتاژ شــبکه انتقال، تداوم و افزایش ظرفیت صادرات و تأمین 
زیرساخت طرح های توسعه ای و اقتصادی در شهرستان سرپل ذهاب 

احداث می شود.
مدیرعامل شرکت برق منطقه ای غرب در پایان گفت: برای این پروژه 
بزرگ برق رسانی در منطقه، اعتباری بیش از 5 هزار و 13 میلیارد ریال 

در نظر گرفته شده است. در ادامه، فرماندار ســرپل ذهاب گفت: طرح 
کلنگ زنی پست برق 400 کیلوولت در روســتای نقاره کوب، به عنوان 

یک خدمت بزرگ به مردم  صورت گرفت.
نورالدین فرزادی پور افزود: برای این طرح، تأمین زمین مناســب از 
سوی مشارکت و همراهی کشاورزان صورت گرفته و بستر زمین مناسب 
با نرخ کارشناســی حداقلی تفاهمی، بین مردم و برق منطقه ای انجام 

گرفت.
وی اظهار داشت: این طرح شبکه برق منطقه ای را به شبکه سراسری 
وصل می کند و به عنوان یک ظرفیتی در آینده نیاز صنعتی وخانگی را 
تأمین  می کند و مازاد تولید را هم به مناطق دیگر صادر می کند که انتظار 
می رود در این راستا برای ایجاد اشــتغال در منطقه اولویت با نیروهای 

بومی باشد تا از برکات این خدمت، مردم این منطقه نیز برخوردار باشند.
نماینده مردم ســرپل ذهاب، قصرشــیرین و گیلانغرب در مجلس 
شورای اسلامی نیز اظهار داشــت: مردم این منطقه برای راه اندازی این 
طرح با در اختیار گذاشتن زمین کشاورزی با حداقل نرخ همکاری لازم 
داشتند و امید است هر چه سریعتر پرداختی های لازم صورت گیرد زیرا 

که این زمین ها منبع درآمدی برای کشاورزان به شمار می رود.
شهریار حیدری افزود: با ارزیابی های صورت گرفته این دشت نقاره 
کوب در بخش قلعه شاهین بهترین گزینه برای تولید برق خورشیدی 

است که امید است با پیگیری استاندار و حضور وزیر نیرو این اتفاق بیفتد.

 عملیات اجرایی پست 4٠٠ کیلوولت سرپل ذهاب
با اعتباری بالغ بر ۵٠۱ میلیارد تومان در استان کرمانشاه آغاز شد 

رییس کمیسیون برنامه، بودجه و 
حقوقی شورای اسلامی شهر اراک:
در مقابله با فساد با هیچ کس 

تعارف نخواهیم داشت
سید رضا قریشــی گفت:متاســفانه در دوره 
گذشــته برخی از اشــخاص در شــورای شهر و 
شهرداری اقدام به جذب و بکارگیری نیروهایی با 
عنوان حجمی در بخش های شهرداری نمودند که 
امروزه شاهد خسارت های این اقدام غیر قانونی در 

بدنه شهرداری هستیم.
ســید رضا قریشی رئیس کمیســیون برنامه، 
بودجه و حقوقی شــورای اســلامی شــهر اراک، 
گفت: سال هاست در شــهرداری پدیده ای به نام 
قراردادهای حجمی با هدف واگذاری و برون سپاری 
فعالیت های شــهرداری به منظور کوچک سازی 
شهرداری شکل گرفته است، اما متاسفانه با دخالت 
غیرقانونی مدیریت شــهری در جابجایی نیروها 
حجمی و به کارگیری در خــارج از موضوع قرارداد 
و همچنین افزایــش نیروها بــدون قاعده باعث 

نابسامانی در نیروی انسانی در شهرداری شده اند .
وی افزود:در حال حاضر ما شاهد حضور نیروها 
با موضوعات مختلف در یک کارکرد مشــخص 
هستیم این روند ضمن ناکارآمد کردن سیستم 
اداری باعث تبعیض و بــی عدالتی و بی انگیزگی 
نیروها هم شــده است و در ســال های اخیر هم 
شــوربختانه مجموعه مدیریت شــهری اعم از 
شهرداری و شورا خلاف ضوابط با روابط سیاسی 
و نسبت های فامیلی نیروهایی را در سازمان های 

مختلف بکارگیری کردند.
قریشی تاکید کرد: متاســفانه در دوره گذشته 
برخی از اشــخاص در شورای شــهر و شهرداری 
اقدام به جــذب و بکارگیری نیروهایــی با عنوان 
حجمی در بخش های شهرداری نمودند که امروزه 
شاهد خســارت های این اقدام غیر قانونی در بدنه 

شهرداری هستیم.
عضو شورای اسلامی شهر اراک گفت:درحال 
حاضر بدنه شــهرداری با انبوهی از نیروهای غیر 
تخصصی مواجه شده و متاســفانه امروز درحوزه 
های تخصصی با کســر نیروی انســانی متعهد و 
متخصص مواجه هستیم در واقع شهرداری را فربه 

و غیر تخصصی کرده اند.
قریشــی با بیان اینکــه زمینه اکثــر اینگونه 
بکارگیری نیروها در قالب حجمی غیر قانونی بوده 
اســت، افزود: بعد از روی کار آمدن شورای ششم به 
صورت فوری دستور توقف اینگونه اقدامات و تخلفات 
صادر شد و با تشکیل کمیته ای تخصصی چگونگی 
روند و اینکه چه اشخاص و تشکیلاتی مسبب اینگونه 

تخلفات بوده اند در حال رسیدگی می باشد.
رییس کمیســیون برنامه، بودجــه و حقوقی 
شورای اسلامی شهر اراک، تاکید کرد: قوانین اجازه 
به کارگیری نیروهای حجمی را در ســایر بخش 
های شــهرداری را نمی دهد و در اینجا لازم است 
به اقدامات غیر قانونی قاطعانه رســیدگی شود و 

برخورد های لازم صورت پذیرد.
وی گفت: شورای ششم نظارت و بررسی زوایای 
مختلف این موضوع را وظیفه قانون خود می داند 
از اینرو برای برقراری عدالــت و برخورد با هرگونه 
تبعیض و یا به تعبیــری پارتی بازی هــا و روابط 

سیاسی و فامیلی از هیچ تلاشی دریغ نخواهد کرد.
قریشی با بیان اینکه سیستم مدیریت شهری 
نیاز به یک ساختار سازی منظم و شفاف دارد یادآور 
شــد: ارائه خدمات یکپارچه و عدالت محور باید بر 
مبنای یک تشکیلات نظامند باشد در صورتی اگر 
این مهم محقق شود دیگر شاهد اینگونه تخلفات 

و تبعیض ها در مجموعه شهرداری نخواهیم بود.
عضو شورای اسلامی شــهر اراک خاطر نشان 
کرد: به کارگیری و جذب صحیح نیروی انســانی 
به دور از ارتباطات فامیلی و سیاسی با فرایندهای 
قانونی باید صورت پذیرد امیدواریم با اجرای قانون و 
ساماندهی نیروی انسانی شاهد پویایی در مجموعه 

شهرداری اراک باشیم.

سرپرست جدید امور آب و 
فاضلاب شهرستان فراهان 

معرفي شد

طي حکمي از سوي مهندس یوسف عرفاني 
نسب مدیر عامل شــرکت آب و فاضلاب استان 
مرکــزي ، مهندس احمــد خلیلی بــه عنوان 
سرپرســت جدید امور آب و فاضلاب شهرستان 

فراهان منصوب شد.
مراسم تودیع و معارفه مدیر امور آب و فاضلاب 
شهرســتان فراهان در محل فرمانــداري  این 
شهرســتان با حضور فرماندار ، مهندس یوسف 
عرفاني نسب مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب 
اســتان مرکزي و جمعی از معاونــان و مدیران 
شرکت آبفا برگزار گردید. در این مراسم همچنین 
از زحمات مهندس مسعود عالی مدیر سابق این 

امور قدردانی شد.

  خبــر
معاون وزیر نیرو در امور برق و 

انرژی در سفر به خوزستان
وابستگی خوزستان به نیروگاه های 

برق آبی کاهش می یابد
معاون وزیر نیرو در امــور برق و انرژی گفت: یکی 
از موارد و مشکلاتی که در برق خوزستان وجود دارد 
وابستگی خیلی زیاد به نیروگاه های برق آبی است و 
همین باعث می شــود در خشکسالی دچار مشکل 

شوند.
همایون حائری در نشســت بررســی وضعیت 
شــبکه برق شهرســتان های شــوش و کرخه که 
با حضــور محمد کعب عمیــر نماینده مــردم این 
منطقه در مجلس و مدیران صنعت برق خوزستان 
در فرمانداری شوش برگزار شــد، تصریح کرد:  برق 
خوزستان وابستگی زیادی به نیروگاه های برق آبی 
دارد که در خشکسالی هایی مانند امسال مشکلاتی 
ایجاد می کنــد، باید برای رفع این مشــکل در کنار 
حفظ نیروگاه های برق آبی به سمت احداث نیروگاه 

های جدید به ویژه در شمال خوزستان برویم.
وی افــزود: نیاز اســت که خوزســتان از لحاظ 
نیروگاهی تقویت شــود. در برنامه ای که آقای وزیر 
برای ایجاد 35 هزار مگاوات ظرفیت جدید نیروگاهی 
در چهار سال پیش رو دارند خوزستان نقش و جایگاه 
خاصی دارد و ســهم زیادی را به خود اختصاص می 

دهد.
معاون وزیر نیرو در امور برق و انرژی با بیان اینکه 
برای توســعه زیرســاخت های صنعت برق در این 
منطقه تصمیم های مهمی اتخاذ شده است، گفت: 
بنا شده در جهت تقویت شــبکه و پایداری برق، یک 
پست برق 400 کیلوولت در شوش احداث شود که به 
زودی ابلاغیه آن به برق منطقه ای خوزستان ارسال تا 

عملیات احداث آن آغاز شود.
حائری ادامه داد: احداث این پســت در پایداری 
شبکه برق شمال خوزســتان تاثیر بسزایی خواهد 
داشت و باعث تکمیل رینگ 400 کیلوولت منطقه 
نیز می شــود. وی اضافه کرد: احداث نیروگاه 42.5 
مگاواتی یکی دیگــر از مصوبات امروز اســت که بنا 
شده زمین مورد نیاز آن با همکاری فرمانداری شوش 

تامین و روند احداث این نیروگاه آغاز شود.
معاون وزیر نیرو در امور برق و انرژی تصریح کرد: 
همچنین بنا شده برای نصب ترانس دوم پست آهو 
دشت، خط دو مداره 132 کیلوولت هفت تپه_ توانا 

برای تقویت این پست احداث شود.
حائری گفت: دیگــر اینکه ظرف 8 مــاه آینده 
شبکه فشار متوسط کل شهرستان شوش مجهز به 
کابل خودنگهدار شــود و شهرستان کرخه نیز کابل 

خودنگهدار آن تکمیل و به پایان برسد.
مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان نیز 
در این نشست گفت: 9 ایستگاه انتقال و فوق توزیع 
در سطح منطقه وجود دارد و متوسط بارگیری از این 
تجهیزات 62 درصد اســت که رقمی قابل قبول می 

باشد و در تلاش هستیم که بهبود پیدا کند.
 محمود دشت بزرگ تصریح کرد: از سال 95 که 
مســئولیت پذیرفته ام تاکنون 12 پروژه با ظرفیت 
410 مگاولت در شوش اجرا کرده ایم که حدود نیمی 
از ظرفیت 900 مگاولتی شــبکه این منطقه است. 
وی افزود: در حال حاضر نیز 5 پروژه با ظرفیت 770 
مگاولت و اعتبار 1100 میلیارد تومان در دستور کار 
قرار دارد که معادل 90 درصد ظرفیت موجود بوده و 

ظرفیت منصوبه منطقه را دو برابر خواهد کرد.
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای خوزســتان 
گفت: برق پیش ران صنعت است و هر صنعتی که در 
منطقه مستقر شود آمادگی همکاری در تامین برق 

آن را داریم.
 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان:
همه مراکز جامع خدمات 

سلامت برای پوشش حداکثری 
واکسیناسیون فعال شوند

رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان با بیان اینکه 
هنوز بیش از دویســت هزار نفر از گیلانیان واکسن 
نزده انــد، گفت: همه مراکز جامع خدمات ســلامت 
شهری و روستایی اســتان برای پوشش حداکثری 

واکسیناسیون فعال شوند.
رشت-سمیه جوان-به گزارش شاخه سبز به نقل 
از پایگاه اطلاع رسانی دانشگاه علوم پزشکی گیلان) 
وب دا ( :  دکتر ارســلان ســالاری  در نشست اجرای 
صحیح تــر واکسیناســیون کرونا گیــلان در جمع 
مدیران شبکه های بهداشت و درمان سراسر استان، 
اظهار کرد:  13 شهرستان اســتان در وضعیت زرد، 
سه شهرستان در وضعیت آبی و شهرستان رودبار در 

وضعیت نارنجی کرونا قرار دارد.
وی با اشاره به آخرین وضعیت واکسیناسیون کرونا 
در جمعیت بالای 12 سال اســتان گیلان، گفت: 89 
درصد جمعیت افراد بالای 12ســال در  استان، نوبت 
اول و 71 درصد نیز هر دو نوبت واکسن کرونا را دریافت 
کرده اند.  رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان با اشاره 
به جمعیت واکسن نزده استان نیز گفت: حدود 234 

هزار نفر در گیلان هنوز به  دلایلی واکسن نزده  اند.
دکتر ســالاری با تصریح بر اینکه مراکز تجمیعی 
در شهرســتان ها باید کاهــش و جمعیت متقاضی 
واکسن به ســمت خانه های بهداشت گسیل شوند، 
گفت: واکسن مورد نیاز مراکز جامع سلامت شهری 
و روســتایی باید به اندازه کافی فراهم و جهت جبران 
کمبود نیرو نیز از ظرفیت دانشجویان و داوطلبان در 

این بخش ها استفاده شود.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان همچنین بر 
ضرورت ثبت اطلاعات دریافت کنندگان واکســن، 
یکپارچه سازی اطلاعات آنها در سامانه ها و همچنین 
کاهش مغایرت  های واکسن های تزریقی با ثبت نشده 

نیز تاکید کرد.

  خبــر

  

 احیای رشته در حال منسوخ  
مسگری  در استان همدان

همدان- سید علی اکبر حوائجی، خبرنگار شاخه 
سبز: معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی همدان در خصوص حرفه 
ســنتی مســگری که در قدیم یکی از لوازمات مورد 
نیاز جامعه بوده و هم اکنون نیز  میتواند مکانی برای 

جذب گردشگران خارجی و داخلی و سهم قابل توجی سودآوری و اشتغال دراستان همدان را داشته باشد 
و در بازدید از کارگاه تولیدی مسگری استاد علی اله حاجی شفیعی در شهر قهاوند از احیائ رشته در حال 

منسوخ مسگری در استان همدان خبرداد.
مظاهری گفت : مسگری یکی از شعبات فلزکاری است و بنابر حدس باستان شناسان در حدود سه تا پنج 
هزار سال ســابقه دارد. در واقع می توان گفت که اولین اشیای فلزی ساخته شده به دست بشر مصنوعات 

مسی چکش کاری شده و کوچکی بوده که به نیمه اول هزاره چهارم پیش از تاریخ تعلق دارد.«
وی گفت: مس از همان ابتدا برای ساخت سنجاق های زینتی، مهره ها، سربنده و سایر لوازم شکار، تبر، 
آینه صیقلی و نیز ابزار تدافعی نظیر شمشیر، خنجر و کارد مورد استفاده قرار می گرفت که نمونه هایی از آنها 

ضمن حفریات انجام گرفته در تپه هگمتانه به دست آمده است. 
مظاهری گفت: »پس از اســتخراج ســنگ مس و تبدیل آن به ورقه های مســی این ورقه به دست 
صنعتگران سپرده می شود که با وسایل ساده ای چون چکش و قلم فولادی آنها را به ظروف مسی تبدیل 
کنند. ساخت ظروف کوچک معمولا به صورت یک تکه و با استفاده از یک ورقه مسی شکل می گیرد که 

صنعتگر با چکش زدن به آن باعث تغییر فرم و شکل پذیری آن می شود.«
معاون صنایع دستی گفت: مسگری استان همدان در حال منسوخ شدن است و این هنر برای احیا به 
حمایت و برنامه ریزی نیاز دارد که با وجود این کارگاه، که یکسالی است  فعالیت خود را در روستای یکانه 
شهر قهاوند آغاز کرده، خوشبختانه توانسته فعالیت های خوبی را انجام دهد و امیدواریم با حمایت از این 

کارگاه بتوانیم مجدد این هنر را احیا کنیم.«
وی افزود: معاونت صنایع دستی برای احیا این رشته هنری به شیوه استاد شاگردی تعداد محدودی از 

علاقه مندان دارای استعداد را ثبت نام و برای آموزش حرفه مسگری به کارگاه استاد هدایت می کند.

 شمس اللهی:
شهر پهله هم گازدار شد

مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام با اشاره به اینکه با 
گازدار شدن شبکه شهر پهله، تعداد 26 شهر استان ایلام 
گازدار شدند، گفت: با تلاش جهادی همکاران شرکت 
گاز استان خوشــبختانه آخرین شــهر ایلام گازدار و 
ضریب نفوذ گاز در مناطق شهری استان 100 درصدی 

شد.
به گزارش شاخه سبز به نقل از روابط عمومی شرکت گاز استان ایلام؛ عباس شمس اللهی با بیان اینکه با ورود 
گازر به شبکه شــهر پهله یکهزارو 100 خانوار از نعمت گاز طبیعی برخوردار می شوند، افزود: کلیه روستاهای 

مسیر نیز از نعمت گاز طبیعی برخوردار شدند.
وی با بیان اینکه تحریم های ظالمانه، کمبود شــدید کالاهای مورد نیاز اجرای عملیات، توپوگرافی خشن 
منطقه و عبور از کوههای صعب العبور در مسیر این خط باعث شد که کار گازرسانی به شهر پهله با کندی انجام 
شود، اظهار داشت: گازرســانی به شهر پهله و روستاهای مسیر یکی از ســخت ترین و صعب العبور پروژه های 
گازرسانی در سطح استان بود که خوشبختانه با تلاش جهادی همکاران این موضوع محقق و مردم این مناطق 

به آرزوی دیرینه خود رسیدند.
مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام تصریح کرد: برای گازرسانی به پهله و روستاهای مسیر  24 کیلومتر شبکه 
توزیع، 39 کیلومتر خط تغذیه فلزی در سایزهای 6 و  8و 12 و سه ایستگاه تقلیل فشار با ظرفیت 2500 ، 5 هزار و 

400 متر مکعب در ساعت  نصب و راه اندازی شده است.
شــمس اللهی با اشــاره به اینکه تاکنون 600 عملک در شهر پهله و روســتاهای اطراف نصب شده است، 
خاطرنشان کرد: برای گازرسانی به شهر پهله و روستاهای مســیر بیش از 500 میلیارد ریال از محل اعتبارات 
داخلی شرکت ملّی گاز ایران هزینه شده است. مدیرعامل شرکت گاز اســتان با بیان اینکه این پروژه در سال 

1396 شروع و در 1400 به اتمام رسیده است، گفت: در مجموع 6 پیمانکار بومی در این پروژه فعالیت کردند.
شمس اللهی تصریح کرد: این خط در ادامه مســیر 42 کیلومتری خط تغذیه شهر میمه بوده  و هم اکنون 
پیمانکار نصب انشعابات در شهر پهله و روستاهای تابعه در حال اجرا و نصب علمک می باشد و شهروندان این 
مناطق پس از انجام لوله کشی داخلی منازل و تشکیل و تکمیل پرونده می توانند برای اشتراک پذیری گاز اقدام 

و گاز را میهمان خانه خود کنند.

جلســه هماهنگــی و برنامــه ریــزی اجــرای 
رزمایش خــود حفاظتــی و دفاع از مقــرادارات کل 
باحضورمدیرعامل وفرمانده پایگاه بســیج شــهید 
گرزین › اعضای شورای پایگاه بسیج و کمیته بحران 
گازگلســتان برگزارشــد علی طالبی ضمن تشکر 
از تلاشــهای کلیه همکاران بســیجی، در خصوص 
اهمیت حفــظ وحراســت از اماکن ، تاسیســات و 
زیرســاختهای ســازمان و حفاظــت از آن در مواقع 
اضطراری و بحرانی اشاره و راهکارهای در این خصوص 
بیان نمودند.وی درادامه  اســتفاده ازظرفیت بسیج 

در راستای شناســایی راههای نفوذ و برقراری امنیت 
و مراقبت ازتاسیسات اســتراتژیک و به عنوان نیروی 
معین درکنار واحد حراست و بهره برداری تاکید نموده 
و افزود:بسیجیان این شــرکت نیز در سنگر خدمت 
رسانی ، در طول سال بویژه در ایام سرد جهت پایداری 
جریان گاز با آماده نمودن ایســتگاهها و تاسیســات 
گازرســانی،مامور به انجام وظیفه بوده  تا با استمرار 
جریان گاز و توسعه گازرسانی ، خدمات شایسته خود 
را به مردم ولایت مدار و همیشــه در صحنه  انقلاب 

هدیه نمایند.  

 درهمین ارتباط  نیز جهت هماهنگی های بیشتر 
برنامه دیدار نیز با حضورطالبی فرمانده پایگاه بسیج 
شهید گرزین شرکت گاز، سید حسین علوی مدیرکل 
حوزه استانداری گلســتان  و فرمانده بسیج ادارات 
سپاه نینوا استان در شرکت گازاستان برگزار شد که 
درزمینه انجام هرچه بهتــر رزمایش وتحقق اهداف 

پیش بینی شده بحث و  تبادل نظرشد.    
  قبل از آغاز اجــرای رزمایش ، بررســی میدانی 
ازنحوه آماده باش پرسنل شــرکت گاز استان توسط 
فرمانده بسیج حوزه شهید بهشتی ادارات کل صورت 

گرفته کــه دســتورات و رهنمودهــای لازم در این 
خصوص نیز بیان گردید.

 در پایان نیز با هماهنگی پایگاه بسیج شهید گرزین 
و همکاری  واحد حراســت شــرکت ، رزمایش فوق 
بصورت فیزیکی و عملیاتی انجام شده که دراین رابطه 
تعدادی از افراد متهاجم اقدام به انجام اعمال خرابکارانه 
وایجاد هرج ومرج نمودند که با هوشیاری و واکنش به 
موقع نیروهای حراست وببسیجیان شرکت ، برنامه 
های آشوبگرانه آنها خنثی شده و نفرات متهاجم پس 

ازدستگیری ، تحویل مراجع ذیصلاح شدند.

مدیرعامل گاز گلستان تاکید کرد: 

استفاده از ظرفیت بسیج در برقراری امنیت و مراقبت ازتاسیسات استراتژیک

در این نشســت حجت الاســلام رمضانعلی معتمدی مدیرکل اداره 
فرهنگ و ارشاد اســلامی اســتان اصفهان بابیان اینکه بیست و چهارم 
آبان ماه در تقویم رسمی کشــور به عنوان روز کتاب خوانی درج شده است 
و همین موضوع نشان دهنده ارزشمند بودن این رویداد است، اظهار کرد: 
»در آیات قرآن و روایات ائمه به اهمیت و جایگاه مطالعه تأکید شده است، 
همچنین اولین آیاتی که به پیامبر اکرم )ص( نازل شده است در خصوص 
خواندن بوده است، بر همین اساس از دیدگاه خداوند یادگیری و مطالعه 

باارزش تلقی می شود.«
وی افزود: در راســتای گســترش فرهنگ کتاب خوانی در جمهوری 
اســلامی ایران هفته ای با عنوان هفته کتاب نام گذاری شده که در همین 
راســتا نهادهای متعددی در راســتای ترویج فرهنگ کتاب خواهی بین 
مردم تلاش می کنند و لازم اســت جامعه اسلامی به مسئله کتاب خوانی 
توجه کند و رســانه ها در خصوص تبیین جایگاه کتاب نقش مؤثری ایفا 

کند.«
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اســلامی استان اصفهان با اشــاره به وجود 
کتابخانه های متعددی در جامعه، به افزایش سرانه مطالعه در دستگاه های 
دولتی تأکید کرده و گفت: »در این راســتا لازم است طرح های مناسبی 
برای افزایش سرانه مطالعه در دســتگاه های دولتی اجراشده و ضرورت 
دارد که ظرفیت مطالعه در مســاجد افزایش یابد چراکه در این فضا اقشار 
مختلف جامعه حضور دارند و قطعاً با تبیین فرهنگ کتاب خوانی می توانیم 
شاهد افزایش رسانه مطالعه باشیم، همچنین لازم است از فضای مجازی 

و نهادهای نظامی نیز برای تبیین فرهنگ کتاب خوانی استفاده شود.«
معتمــدی ادامه داد: »تعــداد 52 برنامــه برای گرامیداشــت هفته 
فرهنگ در سطح شهر اصفهان نظر گرفته شــده و بیش از 300 برنامه در 
شهرستان های اســتان اصفهان به مناســبت هفته کتاب برگزار خواهد 
شــد. ضمن اینکه با اجرای طرح های متنوع قطعاً افزایش رسانه مطالعه 
امکان پذیر اســت که در این راستا هم افزایی دســتگاه ها ضروری است 
چراکه تلاش در راستای افزایش مطالعه در جامعه خدمتی معنوی تلقی 

می شود و مردم نیز باید به طرح های مرتبط با کتاب خوانی توجه کنند.«
وی بابیان اینکه به مناســبت هفتــه کتاب خوانی مراســم تجلیل از 
نویسندگان، اختتامیه پنجمین دوره جام باشگاه های کتاب، بزرگداشت 
چهره برتر کودک و نوجــوان، برگزاری نمایشــگاه های کتاب، تجلیل از 
نویســندگان کتاب های دفاع مقدس برگزار خواهد شــد، تصریح کرد: 
»تعداد ناشرین فعال اســتان اصفهان 357 ناشر اســت و472 چاپخانه 
در اســتان فعالیت می کنند، همچنین 140 واحد کتاب فروشی در شهر 
اصفهان و 378 واحد کتاب فروشی در شهرستان های استان وجود دارد، 
ضمن اینکه حدود دو هزار عنوان کتاب طی یک ســال گذشته در استان 
اصفهان منتشرشــده و برای دو هزار و 750 عنوان مجــوز پیش از چاپ 
اخذشده است و تعداد دو هزار 265 عنوان کتاب نیز طی یک سال گذشته 

اعلام وصول شده است.«
اکثر مشکلات امروز ریشه در عدم آگاهی دارد

در ادامه این نشســت، امیــر هلاکویی مدیــر اداره کل کتابخانه های 

عمومی اســتان اصفهان صبــح امروز شــنبه )22 آبان ماه( نیــز بابیان 
اینکه امســال )جای خالی را با کتاب خوب پرکنیم( به عنوان شعار هفته 
کتاب خوانی انتخاب شده اســت، اظهار کرد: »مقام معظم رهبری بارها 
نسبت به فرهنگ کتاب خوانی تأکید کرده اند و مطالعه را یک واجب دینی 

می دانند.«
وی با تأکید بر اینکه اکثر مشکلات امروز ریشــه در عدم آگاهی دارد، 
افزود: »برای تبیین موضوع کتاب خوانــی در کتابخانه های عمومی ابتدا 
سعی شده نسبت به کتاب خوانی ایجاد انگیزه شــود که در همین راستا 
برنامه های متعددی برای ایجاد انگیــزه در کتاب خوانی در کتابخانه های 
عمومی پیش بینی شده اســت هرچند که متأســفانه در استان اصفهان 
تعداد زیادی از مردم به کتاب دسترســی نداشــتند که خوشبختانه طی 
سال گذشته تعداد 50 باب کتابخانه در سطح استان اصفهان افتتاح شده 

است.«
مدیــر اداره کل کتابخانه های عمومی اســتان اصفهــان گفت: »به 
مناســبت 29 دوره هفته کتاب و کتاب خوانی حــدود 10 هزار برنامه در 
سطح کشــور برگزار می شــود که از این تعداد یک هزار برنامه در استان 
اصفهان پیش بینی شــده و امیدواریم در راســتای این برنامه بتوانیم از 

ناشرین و نویسندگان قدردانی کنیم.«
هلاکویی با اشــاره به برگزاری ســومین دوره جشــنواره نذر کتاب 
به مناســبت هفته کتاب در اصفهان، ادامه داد: »در دوره های پیشــین 
حدود 500 هزار کتاب به کتابخانه های عمومی اهداشده است و در حال 
حاضر اصفهان بیشترین تعداد کتاب در کشــور را دارد که یکی از دلایل 
این موضوع جشــنواره نذر کتاب بوده اســت. همچنین در ایام کرونا به 
مناسبت های مختلف تعداد 27 جشــنواره در حوزه کتاب خوانی توسط 
اداره کل کتابخانه های عمومی اســتان اصفهان برگزارشده و امیدواریم 

تعداد این جشنواره ها تا پایان سال افزایش پیدا کند.«

در نشست خبری هفته کتاب و کتاب خوانی عنوان شد:

سرانه مطالعه باید در دستگاه های دولتی افزایش یابد
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 دادستان قم:

دستور آزادی 5۳ زندانی 
به مناسبت ولادت امام حسن 
عسکری)ع( در قم صادر شد

دادستان عمومی و انقلاب قم گفت: دستور آزادی ۵۳ نفر از 
زندانیان جرایم غیرخشن استان با استفاده از نهادهای ارفاقی 
به مناسبت ولادت حضرت امام حسن عسکری)ع( و سیاست 

کاهش مجازات حبس صادر شد.
به گزارش شاخه سبز به نقل از دادسرای عمومی و انقلاب 
قم، حجت الاسلام والمسلمین حسن غریب با تاکید بر اجرای 
از  افزود:  استان،  زندانیان  غربالگری  و  پایش  مستمر طرح 
واجد  زندانیان  تغییر وضعیت  برای  قانونی  ارفاق های  همه 
شرایط و ایجاد زمینه آزادی آنان با استفاده از راهکارهای 
قانونی تخفیف و تعلیق مجازات، اعطای مرخصی و موافقت با 

مرخصی پایان حبس استفاده می شود.
وی اضافه کرد: رویکرد دستگاه قضایی در آزادی زندانیان، 
کاهش جمعیت کیفری و کاهش آسیب های ناشی از حبس 
بر زندانی و خانواده وی در کنار حفظ و تامین امنیت جامعه 
است و در این راستا افرادی که سابقه دار، مخل نظم، آسایش 
قانونی  تخفیف  هیچ  از  باشند،  مردم  امنیت  و  شهروندان 

بهره مند نخواهند شد.
پیش از این نیز همزمان با میلاد پیامبر اکرم)ص( دادستان 
عمومی و انقلاب قم دستور آزادی ۶۵ نفر از زندانیان جرایم 

غیرخشن استان صادر کرد.

رئیس فدراسیون ورزش های همگانی خبر داد؛

اعلام آمادگی برای راه اندازی 
ایستگاه ورزش در مدارس علمیه قم

رئیس فدراسیون ورزش های همگانی کشور از اعلام آمادگی 
برای راه اندازی ایستگاه ورزش در مدارس علمیه قم خبر داد.

به گزارش شاخه سبز به نقل از مهر، افشین ملایی با اشاره 
به اینکه هدف انسان از زیستن، رسیدن به یک زندگی متعالی 
است، اظهار کرد: ما خلق شده ایم تا به نیکویی رشد کنیم، یاد 

گرفته و از زندگی خود توأم با معرفت لذت ببریم.
وی با بیان اینکه اوج لذت بردن از زندگی در بندگی خداست، 
ابراز کرد: شیعه همواره منتظر آمدن منجی عالم بشریت است 
تا به عنوان رهبر، معلم و مربی دست او را بگیرد و به تعالی برسد.

را  آمادگی جسمانی  فدراسیون ورزش های همگانی  رئیس 
لازمه منتظران ظهور دانست و گفت: کسی که می خواهد خود 
را برای ظهور آماده کند باید شاداب، تندرست و با تحرک باشد 

تا بتواند در رکاب امام زمان )حج( به جهاد بپردازد.
داریم  آمادگی  فدراسیون  در  ما  کرد:  خاطرنشان  ملایی 
آموزش  مختلف  رشته های  در  را  علمیه  حوزه های  تا طلاب 
مربیگری داده و ایستگاه ورزش صبحگاهی یا عصرگاهی را در 

مدارس علمیه راه اندازی کنیم.

آغاز واکسیناسیون خانه به 
خانه در قم

استاندار قم از آغاز مراجعه خانه به خانه در این استان برایی 
افزایش آمار واکسیناسیون خبر داد و گفت: بیشتر بستری های 
اخیر کرونایی از افرادی است که سهمیه واکسن خود را دریافت 

نکرده اند.
به گزارش شا خه سبز ، سیدمحمدتقی شاهچراغی در گفت وگو 
با خبرنگاران، با اشاره به تداوم سیر نزولی مبتلایان و بستری های 
کرونایی استان قم در هفته اخیر بیان کرد: هم اکنون حداکثر 1۸۵ 

بیمار کرونایی در مراکز درمانی استان بستری هستند.
آمریکا  و  اروپا  از موج ششم کرونا در  نگرانی ها  برخی  به  وی 
پیشگیری های  گفت:  و  کرد  اشاره  همسایه  کشورهای  برخی  و 
لازم در این راستا در سطح ملی انجام شده، ضمن آنکه رعایت 
شیوه نامه های بهداشتی در استان ها به ویژه استفاده از ماسک، عدم 
حضور در تجمعات و همچنین استفاده از تهویه مناسب در مراکز و 

اماکن مختلف مورد توجه است.
استاندار قم به واکسینه شدن حدود ۶۶ درصد از افراد بیشتر از 
12 سال در استان اشاره و اظهار کرد: نقطه نظرات مختلفی درباره 
موضوع واکسیناسیون در بین صاحب نظران وجود دارد، اما پیشنهاد 
ما آن است که ضمن تداوم بحث ها و مباحثه های خود برای تبیین 

بهتر مسئله، این فضا را به بدنه جامعه نکشانند.
وی در این باره اضافه کرد: گسترش واکسیناسیون همچنان در 
دستور کار است، بویژه آن که بر اساس آمار، بیشتر بستری های 
اخیر کرونایی از افرادی است که سهمیه واکسن خود را دریافت 

نکرده اند.
شاهچراغی در ادامه از آغاز مراجعه خانه به خانه برای گسترش 
واکسیناسیون در استان سخن گفت و افزود: تلاش ما بر آن است 

که به حداقل ۸0 درصد پوشش واکسیناسیون در استان برسیم.
استاندار قم همچنین اذعان کرد: افراد واکسینه شده باید همچنان 

به رعایت شیوه نامه های بهداشتی توجه لازم را داشته باشند.
های  نامه  شیوه  رعایت  افزایش  برای  لازم  تدابیر  درباره  وی 
بهداشتی در استان گفت: قانون در موضوع ضرورت رعایت شیوه 
نامه ها برای کارمندان و کارکنان دولت و سازمان ها و همچنین 
کارگران و اصناف، پیش بینی های لازم را دارد، اما تلاش می کنیم 
تا با محوریت اقناع سازی مردمی، رعایت شیوه نامه های بهداشتی 

را به حداکثر ممکن برسانیم.
حفظ  موضوع  که  داشت  توجه  باید  کرد:  اضافه  شاهچراغی 
سلامت عمومی، مسئله ای بسیار مهم است که همگان باید برای 

تحقق آن ایفای نقش کنند.
وی در پایان سخنان خود امیدواریم افزود: وضعیت کرونایی قم 
در روزهای آینده و با همراهی بیشتر مردم استان، وضعیتی بهتر 

باشد.

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم :

۴5۶طرح صنعتی با پیشرفت فیزیکی 
بالای ۶۰ درصد در قم وجود دارد

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم گفت: بر اساس 
این  در  صنعتی  طرح  گرفته، 4۵۶  پایش صورت  آخرین 
استان با پیشرفت فیزیکی بالای ۶0 درصد در حال ساخت 

است.
به گزارش شاخه سبز ،حمود سیجانی روز یکشنبه در 
گفت وگو با خبرنگار ایرنا، بیان کرد: با بهره برداری از این 
طرح های صنعتی برای حدود 1۳ هزار تن از افراد جویای 
کار در بخش های تولیدی اشتغال پایدار ایجاد خواهد شد 
و حجم فعالیت های اقتصادی استان قم افزایش چشمگیری 

می یابد.
وی با اشاره به این که تاکنون برای ایجاد طرح های یاد 
شده در قم حدود ۵1 هزار میلیارد ریال سرمایه گذاری انجام 
شده است، افزود: با این وجود برای تکمیل طرح های نیمه 
تمام با پیشرفت فیزیکی بالای ۶0 درصد در قم به 40 هزار 

و ۷۷۷ میلیارد ریال سرمایه گذاری جدید نیاز است.
وی با بیان این که تکمیل طرح های نیمه تمام تولیدی 
به خصوص آن هایی که پیشرفت فیزیکی بالای ۶0 درصد 
دارد در اولویت برنامه های اقتصادی استان است، ادامه داد: 
برای حمایت از سرمایه گذاران در این بخش ، با مشارکت 

بانک های استان به متقاضیان تسهیلات پرداخت می شود.
سیجانی گفت: درکنار حمایت از بهره برداران واحدهای 
تولیدی نیمه تمام استان برای راه اندازی هرچه سریعتر این 
واحدها،  صدور مجوزهای قانونی لازم برای ایجاد واحدهای 
صنعتی جدید و  پیشرفته در شهرک های صنعتی استان با 
رعایت نکات زیست محیطی و توجه به نیازهای بازار، در 

جریان است.
عملکرد صنعت  کرد: شاخص های  تاکید  وی همچنین 
استان طی هفت ماه سپری شده از سال جاری به خصوص 
دربخش صدور جواز تاسیس که رغبت به سرمایه گذاری 
جدید را نشان می دهد، نشان گر حرکت رو به رشد اقتصاد 

استان در حوزه تولید است.
واحدهای صنعتی  برای  انجام شده  حجم سرمایه گذاری 
قم حدود ۸0 هزار میلیارد ریال است که با این حجم از 
سرمایه گذاری صورت گرفته در حدود 2 هزار و 400 واحد 
صنعتی و تولیدی استان برای بیش از ۶0 هزار تنَ فرصت 

اشتغال ایجاد شده است.
قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و 
نشر، سلفچگان، محمودآباد، درودگران، فناوری اطلاعات و 
ارتباطات و چهار ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو 
و طغرود است که هر کدام از آنها موقعیت ممتازی برای 

توسعه سرمایه گذاری، تولید و اشتغال دارد.

آیت الله اعرافی تاکید کرد؛

ضرورت اعتلای فرهنگ عمومی استان قم

آیت الله اعرافی با اشاره به لزوم توسعه گردشگری مذهبی در قم، بر ضرورت اعتلای فرهنگ 
عمومی استان قم تاکید کرد.

به گزارش شاخه سبز، آیت الله اعرافی در دیدار استاندار قم در سخنانی ضمن ابراز خرسندی 

از انتصاب آقای شاهچراغی به عنوان استاندار قم، خواستار همکاری همه جانبه دستگاه های 
دولتی برای توسعه استان شد و بر اهمیت اعتلای فرهنگ عمومی تاکید کرد.

ایشان با اشاره به اهمیت موضوع فرهنگ، اعتلای فرهنگ عمومی استان قم را ضروری دانست 
و بیان کرد: در بحث توسعه گردشگری مذهبی و امر زیارت نیز استان قم ظرفیت های بسیار 

خوبی دارد که بایستی این مهم مورد توجه ویژه مسئولان قرار بگیرد.
استاندار قم نیز در این دیدار خدمت به مردم را توفیق الهی دانست و گفت: امیدواریم با 

بهره گیری از نصایح و رهنمودهای مراجع عظام و علما شاهد رشد و ترقی استان قم باشیم.
سید محمد تقی شاهچراغی تعامل و همگرایی دستگاه های دولتی و حاکمیتی را لازمه ی 
پیشرفت استان قم دانست و افزود: در سالی که از سوی مقام معظم رهبری تحت عنوان »تولید؛ 
پشتیبانی ها و مانع زدایی ها« نامگذاری شده است، تلاش خواهیم کرد تا رونق تولید و اشتغال 

را محقق سازیم.

 روابط عمومی و تبلیغات حرم مطهر اعلام کرد؛

برنامه های سالروز وفات حضرت معصومه )س(

قم در سالروز ولادت امام حسن عسکری)ع( غرق 
در نور و سرور شد

 دبیر همایش معنویت پژوهی، معنویت و علوم اسلامی:

۱۰۰ چکیده مقاله به همایش ملی معنویت پژوهی ارسال شد

مجالس عزاداری و سوگواری حرم مطهر 
حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها در 
ایام رحلت شهادت گونه این حضرت از سوی 
روابط عمومی و تبلیغات حرم مطهر اعلام 

شد.
به گزارش شاخه سبز ، مجالس عزاداری 
فاطمه  حضرت  مطهر  حرم  سوگواری  و 
رحلت  ایام  در  علیها  الله  سلام  معصومه 
روابط  سوی  از  حضرت  این  گونه  شهادت 

عمومی و تبلیغات حرم مطهر اعلام شد.
رحلت  مراسم  ــزارش  گ این  اســاس  بر 
شهادت گونه بانوی کرامت از دوشنبه 24 
سیاه پوشان  آئین  با  ساعت 10 صبح  آبان 
حسینی  سیدعلی  مداحی  با  مطهر  حرم 

نژاد در بالاسر ضریح مطهر شروع می شود 
آئین  دوشنبه ساعت 1۶  ادامه عصر  در  و 
سخنرانی  با  مطهر  گنبد  پرچم  تعویض 
حجت الاسلام مؤمنی و مداحی سید مهدی 
میرداماد در صحن امام رضا علیه السلام با 

پخش از شبکه قم و قرآن برگزار می شود.
عصر  نیز  بانوان  ویژه  سوگواره  مراسم 
دوشنبه از ساعت 1۵:۳0 تا 1۷ در شبستان 
الاسلام  حجت  سخنرانی  با  خاتون  نجمه 
مؤمنی و مداحی حسن شالبافان برپا خواهد 

بود.
نیز  کرامت  بانوی  رحلت  شب  مراسم 
سخنرانی  با   1۷:۵0 ساعت  دوشنبه 
شعرخوانی  قمی،  حسینی  الاسلام  حجت 

سیدحمیدرضا برقعی و مداحی محمدرضا 
امام  شبستان  در  رسولی  مهدی  و  بذری 
خمینی )ره( به همراه پخش زنده از شبکه 

قرآن برگزار می شود.
حضرت  رحلت  شب  برنامه های  دیگر  از 
علیها محفل شعر »در  الله  معصومه سلام 
سوگ کریمه« با اجرای محمدجواد شرافت، 
علوی  احمد  زمانی،  محمد  شعرخوانی 
حسن  و  انسانی  علی  مداحی  و  بابایی  و 
در   20:۳0 تا   1۹:۳0 ساعت  از  شالبافان 
شبستان امام خمینی )ره( با پخش زنده از 

شبکه شما برگزار می شود.
کرامت  بانوی  رحلت  شب  در  همچنین 
از ساعت 22 تا 2۳:۳0 مداحان حیدرزاده، 
حسینی نژاد، بنی فاطمی، تحویلدار، زمانی و 
ایزدی در شبستان امام خمینی )ره( عرض 

ارادت ویژه ای خواهند داشت.
صبح روز رحلت بانوی کرامت نیز مراسم 
جاروکشی  آئین  با   ۷ ساعت  از  عــزاداری 
خادمان امام رضا علیه السلام در صحن امام 
رضا علیه السلام با مداحی حسن اسداللهی 

و حسن شالبافان آغاز می شود.
بانوی  مطهر  حرم  خادمان  عزای  دسته 
برگزاری  با  تا 11  از ساعت ۸  نیز  کرامت 
مراسمی در میدان میر با سخنرانی حجت 
و  حسن  مداحی  و  واعظ  صادقی  الاسلام 
مهدی حیدرزاده، شمس آبادی، میرجعفری 
و حبیب زاده برگزار می شود و مراسم ایوان 
با مداحی شالبافان و  آینه حرم مطهر نیز 

حسینی نژاد خواهد بود.
نماز  از  بعد  و  ظهر  نماز  از  قبل  مراسم 
عصر نیز در شبستان امام خمینی )ره( با 
سخنرانی و مداحی همراه خواهد بود و عصر 
رحلت مجلس آذری زبانان از ساعت 1۵:۳0 
تا 1۷ با سخنرانی حجت الاسلام موسوی 
و  کلامی  الله  ولی  شعرخوانی  هشترودی، 
امام  شبستان  در  حبیبی  شهروز  مداحی 

خمینی )ره( برگزار می شود.
سلام  معصومه  حضرت  رحلت  شام  در 
با  نماز عشا مراسمی  از  بعد  نیز  الله علیها 
قرائت دعای توسل توسط هیأت جانبازان 
استان قم، سخنرانی حجت الاسلام مؤمنی 
شبستان  در  نریمانی  سیدرضا  مداحی  و 
امام خمینی برگزار می شود و پس از آن از 
ساعت 1۹:۳0 آئین سنتی شمعدان گردانی 
میرباقری،  الاســلام  حجت  سخنرانی  با 
مداحی مهدی سلحشور و شعر خوانی صابر 
خراسانی در شبستان امام خمینی )ره( اجرا 

خواهد شد.
برنامه   ۳۵ پخش  و  تولید  است  گفتنی 
رسانه ای از شبکه های مختلف صدا و سیمای 
ملی در ایام رحلت حضرت معصومه سلام 
الله علیها، برگزاری محافل عزای خانگی در 
قالب طرح هر محله یک خادم در ۵ استان 
و برگزاری مسابقه عطر سلام در سه بخش 
کودک، نوجوان و عمومی از ویژه برنامه های 
آستان مقدس فاطمی در ایام رحلت شهادت 

گونه این حضرت است.

شهر مقدس قم در سالروز ولادت با سعادت 
و  امامت  آسمان  تابناک  اختر  یازدهمین 
ولایت، حضرت امام حسن عسکری)ع( غرق 

در جشن و نور و سرور شده بود.
به گزارش شاخه سبز ، زائران و مجاوران 
حرم مطهر حضرت معصومه)س( و مسجد 
رسیدن  فرا  با  همزمان  جمکران  مقدس 
هشتم ربیع الثانی، سالروز ولادت با سعادت 
جای  جای  در  عسکری)ع(،  حسن  امام 
شهر مقدس قم با رعایت دستورالعمل های 

بهداشتی به جشن و سرور مشغول بودند.
و  امام همام  حال  قم در روز میلاد آن 
هوای ویژه ای به خود گرفته است و مراسم 
اهل  جشن و سرور در حرم مطهر کریمه 
بیت)ع(، مسجد مقدس جمکران، مساجد و 

تکایا و دیگر اماکن متبرک با حضور عاشقان 
و ارادتمندان اهل بیت عصمت و طهارت)ع( 
برگزار می شود؛ همچنین زائران و مجاوران 
بارگاه ملکوتی حضرت فاطمه معصومه)س( 
همین  به  مذهبی  آیین های  در  شرکت  با 
مناسبت به جشن و شادی پرداخته و این 

میلاد با برکت را گرامی داشبند.
حرم مطهر حضرت معصومه)س( و مسجد 
مقدس جمکران به همین مناسبت چراغانی 
شده و زائران زیادی از استان ها و شهرهای 
مجاور برای عرض تبریک این روز مبارک 
در صحن در این مکان های مقدس حضور 

یافتند.
آیین های  مناسبت،  همین  به  همچنین 
دلدادگان  حضور  با  میلاد  جشن  مختلف 

اهل بیت)ع( در بیوت مراجع عظام، علما، 
حسینیه ها، بقاع متبرک امامزادگان در قم 
برپا شد و سخنرانان گوشه هایی از زندگانی 

آن امام همام را بیان کردند.
بسیاری از شهروندان قمی به همراه زائران 
حرم مطهر حضرت معصومه)س( با پخش 
نقل و شیرینی ، ولادت با سعادت امام حسن 
عسکری)ع( را به یکدیگر تبریک و تهنیت 
گفته و برای جامعه اسلامی آرزوی خیر و 

برکت می کنند.
هشتم  روز  در  عسکری)ع(  حسن  امام 
ربیع الثانی سال 2۳2 هجری قمری در شهر 
مدینه دیده به جهان گشود و در کودکی 
دهمین  هادی)ع(  امام  بزرگوارش  پدر  از 
پیشوای شیعیان، سیره پیامبر)ص( و ائمه 
معصومین)ع( را فراگرفت و در چنین محیط 
مقام  به  و  یافت  پرورش  و  رشد  معنوی، 

امامت رسید.
کنیه امام حسن عسکری)ع( »ابومحمد« 
مانند خالص،  دیگر  لقب های  با  است که 
شناخته  نیز  عسکری  و  تقی  سراج،  زکی، 
از  از آنها، نشانه ای  می شوند که هر یک 
کمالات وجودی آن حضرت محسوب می 
شود. »عسکری« از مشهورترین لقب های 

ایشان است.
از  عسکری)ع(  حسن  امام  کوتاه  امامت 
دوره های سخت زندگی آن امام محسوب 

می شود. خلفای بنی عباس همواره امامان 
به  دستیابی  برای  مانعی  را  معصوم)ع( 
خواسته های نامشروع خود می دانستند، از 
این رو فشارهای زیادی بر امامان و پیروان 

آنها وارد می کردند.
می  که  را  افرادی  عباس  بنی  حاکمان 
خواستند با امام حسن عسکری)ع( ارتباط 
برقرار کنند، شکنجه می کردند و به زندان 
می انداختند. از این رو دوستداران و پیروان 
می  سختی  به  عسکری)ع(  حسن  امــام 
توانستند با امام یازدهم خود تماس و ارتباط 

برقرار کنند.
روشنگری امام حسن عسکری)ع( در میان 
مردم و پافشاری آن حضرت در راه حق و 
عمل  شدت  و  توزی  کینه  سبب  عدالت 
خلفای بنی عباس شد. از همین رو، آن امام 

بزرگوار را بارها زندانی کردند.
پیشوای یازدهم شیعیان، در فضای خفقان 
و استبداد، همواره با تدبیر و درایت در برابر 
حاکمان ظالم عباسی، ایستادگی کرد و برای 
حفظ اسلام اصیل و شیعیان، سختی های 

زیادی را به جان خرید.
روز  در  امام حسن عسکری)ع(  سرانجام 
هشتم ربیع الاول سال 2۶0 هجری قمری 
با زهر معتمد عباسی به شهادت رسید؛ مزار 
مرقد  کنار  امام همام در سامرا  این  مطهر 
مطهر پدرش امام هادی)ع( واقع شده است.

دبیر اجرایی همایش ملی معنویت پژوهی، 
معنویت و علوم اسلامی گفت: قریب به 100 
چکیده علمی به دبیرخانه این همایش ارسال 
قرار  پذیرش  مورد  نیز  آنها  از  برخی  و  شده 

گرفته است.
به گزارش روز یکشنبه روابط عمومی دفتر 
تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم، حجت الاسلام 
حسن گریوانی در گفت وگویی اظهار داشت: این 
همایش 2۵ تا 2۷ آبان ماه جاری  با پیام آیت 
الله جوادی آملی و سخنرانی آیت الله علیرضا 
مراسم  و  آغاز  علمیه  مدیرحوزه های  اعرافی 
پایانی نیز با سخنرانی حجت الاسلام پارسانیا 
عضو هیات امنای دفتر تبلیغات اسلامی و عضو 

شورای عالی انقلاب فرهنگی خواهد بود.
با  معنویت  ملی  همایش  کرد:  تصریح  وی 
است  اسلامی  علوم  و  معنویت  اصلی  عنوان 
یعنی تامل ها و پژوهشی هایی که باید در حوزه 
معنویت صورت بگیرد و گام نخست آن بحث 
نسبت معنویت با علوم اسلامی است که برای 

این همایش هشت محور تدبیر شده است.
گریوانی با اشاره به هشت محور این برنامه 
معنویت  چگونگی  چرایی،  چیستی،  گفت: 
پژوهی و مصداق یابی معنویت یابی در اسلام و 

متون اسلامی، معنویت به مثابه دانش و گرایش 
یا رشته مطالعاتی، نسبت سنجی معنویت با 
علوم اسلامی یعنی فقه، فلسفه، کلام، اخلاق 

و عرفان از محورهای این همایش خواهد بود.
وی با تاکید بر اینکه برنامه هایی که در این 
مدت ارائه شده در قالب های مختلف ظرفیت 
استادان متعدد مورد استفاده قرار گرفته بیان 
نظریه  کرسی  قالب  در  برنامه  این  داشــت: 
فراخوان  و  سفارش  علمی،  نشست  پردازی، 
مقاله ها و کارگاه های مختلف مساله شناسی در 

حوزه معنویت برگزار شده است.
دبیر اجرایی همایش ملی معنویت پژوهی، 
به  قریب  ــزود:  اف اسلامی  علوم  و  معنویت 
100 چکیده علمی به همایش ارسال شده و 
قرار گرفته  این موارد مورد پذیرش  از  برخی 
پژوهشی  و  علمی  مقاله  است، همچنین ۳۵ 
داشته ایم که پس از ارزشیابی علمی تعدادی 
در روز همایش ارائه علمی خواهد شد و توسط 
استادان و هیات داوری مورد ارزشیابی و نقادی 

قرار می گیرد.
گریوانی بیان کرد: 12 پیش نشست علمی 
عنوان  با  نشست  پیش  دو  که  شده  برگزار 
نسبت معنویت با کلام و نسبت معنویت با فقه 

می باشد، کارگاه های مختلف درحوزه معنویت و 
کرسی نظریه پردازی نیز به انجام رسیده است.

وی خاطرنشان کرد: هدف اصلی این همایش 
ایجاد دغدغه در اذهان پژوهشگران و محققان 
است تا ذهن محققان را معطوف به یک پدیده 
علمی تحت عنوان معنویت کنیم که کمتر بر 
روی آن در جهان اسلام و ایران تامل شده است.

وی با بیان اینکه از ظرفیت استادان مختلف 
قم و مشهد و تهران بهره برده ایم، خاطرنشان 
دارد  تخصصی  پنل  سه  همایش  این  کرد: 
مدیریت  با  افتتاحیه  از  پنل نخست پس  که 
حجت الاسلام الهی زاده و با حضور هشت تنَ از 
محققان با موضوع نسبت معنویت و فقه، برگزار 
و پنل دوم نیز تحت عنوان نسبت معنویت با 
اخلاق، کلام و عرفان با مدیریت حجت الاسلام 
مهدی علیزاده و با حضور حجت الاسلام محمد 

تقی سبحانی انجام خواهد شد.
روز  در  سوم  پنل  داد:  ادامه  پایان  در  وی 
دانش،  مثابه  به  معنویت  عنوان  با  اختتامیه 
مدیریت حجت  با  مطالعاتی  رشته  و  گرایش 
الاسلام هادی صادقی و با حضور سایر محققان 
و استادان برگزار می شود، علاقه مندان جهت 
به  می توانند  نشست  این  در  مجازی  شرکت 

نشانی سایت مراجعه کنند.
علوم  و  معنویت  ملی  همایش  علمی  دبیر 
برای  این همایش بستری  نیز گفت:  اسلامی 
دانشمندان  و  دینی  عالمان  آرای  تضارب 
و  نتایج علمی  به یک  باید  اسلامی است که 

معرفتی نوین و جدیدتری دست پیدا کنیم.
حجت الاسلام محمد رودگر افزود: همایش 
فوق یک جوهره و روحی دارد که در عنوان 

همایش متبلور و متجلی شده است.
وی با بیان اینکه دانشمندان و اندیشمندان 
علوم  با  اسلامی  معنویت  بین  نسبت  باید 
برای  طبیعتا  افزود:  کنند  تبیین  را  اسلامی 
تولید  تاکنون  آنچه  باید  نسبت  این  سنجش 
شده و میراثی علمی که در اختیارمان گذاشته 

شده، سنجیده شود.

اداره تصفیه امورورشکستگی قم
آگهی صورت طبقه بندی اصلاحی بستانکاران 
صورت طبقه بندی بستانکاران ورشکسته آقای رسول 
گزاوند فرزند ولی اله با شماره ملی 0۵۸۹۹4۵۷1۸ به 
شماره پرونده 22/۹۳-اصلی تهیه و تنظیم گردیده در 
قم، خیابان  نشانی؛  به  امور ورشکستگی  اداره تصفیه 
ساحلی، کوچه ۵ )ک دادسرا(، پلاک 1۸، طبقه سوم 
موجود است. اشخاص ذینفع می توانند به آن مراجعه 
داشته  مذکور  صورت  به  اعتراضی  چنانچه  و  نموده 
آگهی  انتشار  تاریخ  از  روز  بیست  مدت  باشند ظرف 
اعتراض خود را به شعبه ششم دادگاه عمومی حقوقی 
قم )دادگاه صادر کننده حکم توقف( بنشانی خ ساحلی 
جنب بازداشگاه ساحلی تسلیم نمایند؛ بدیهی است پس 
از انقضاء مدت مذکور تصمیم اداره تصفیه قطعی خواهد 

بود.
علی عطار
سرپرست اداره تصفیه امور ورشکستگی قم  

معاون بازرسی سازمان صنعت ، معدن و تجارت قم:

۴۷ هزار بنگاه  اقتصادی در قم
 بازرسی شد

و  معدن  صنعت،  سازمان  بازرسی  و  نظارت  معاون 
تجارت قم با اشاره به بازرسی بیش از 4۷ هزار و ۷۷۸ 
بنگاه اقتصادی از ابتدای سالجاری تا پایان مهرماه درقم 
به ارزش 2 هزار و  گفت: 44 هزار و ۳۳ پرونده تخلف 
۷۵4 میلیارد و ۸0 میلیون ریال تنظیم و به مراجع ذیربط 

ارجاع شده است.
به گزارش شاخه سبزبه نقل از روابط عمومی سازمان 
صنعت، معدن و تجارت قم، احمد سمیعی نسب ضمن 
اشاره به مطلب فوق اظهار داشت: بیشترین شکل تخلف 
کم  گران فروشی،  به  مربوط  یاد شده  مدت  قم طی  در 

فروشی، تقلب و صادر نکردن فاکتور معتبر بوده است.
 1۳2 و  هزار  پنج  از  بیش  همچنین  داد:  ادامه  وی  
گوشت  از  اعم  غذایی  مواد  قاچاق  در خصوص  بازرسی 
وارداتی، برنج، چای و روغن خام به ارزش ۳۸4 میلیارد 

و 1۸۵میلیون ریال صورت گرفته است.
وی یادآور شد: مردم در صورت مشاهده هرگونه تخلف، 
عرضه خارج از شبکه، عدم صدور فاکتور معتبر و غیره از 

طریق تماس با 124 موارد تخلف را گزارش دهند.
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صنعت گردشگری در انتظار روزهای خوب 
زهره مهرنوروزی-سال 
98 بود که کرونا از راه 
رسید و با آمدنش نظم 

زندگی های ما را برهم زد 
بساط  سیر و سفر را از 

جهان برچید.شوک عجیبی 
بود صنعت گردشگری 

به یکباره بر زمین خورد. 
کرونا هم خطرناک بود 

هیچ کس گمان نمی کرد 
تا حداقل کنترل 20 ماه به 
طول بینجامد. این روزها 

کافی است سری به فعالان 
گردشگری بزنید تا پی 

ببرید اوضاع چگونه است.
آمارهای تکان دهنده 

 طبق آمارهم اکنون در سراسر 
جهان 2۵۳ میلیون و 242 هزار 
و ۹۸۸ به کرونا مبتلا شده اند و 
هزار   104 و  میلیون  پنج  مرگ 
این  به  ابتلا  اثر  بر  نفر   ۶14 و 
همچنین  و  شده  تأیید  بیماری 
22۹ میلیون و 1۹ هزار و 1۳۹ 
نفر از مبتلایان کووید نیز بهبود 
یافته اند. روند افزایش آمار ابتلا به 
بیماری کرونا که تاکنون در 222 
در جهان شیوع  منطقه  و  کشور 
بیماری  این  و  دارد  ادامه  یافته، 
همچنان در دنیا قربانی می گیرد.

گستردگی کرونا 
جهانی،  آمــارهــای  اســاس  بر 
میلیون   4۷.۸ از  بیش  با  آمریکا 
هزار   ۷۸2 از  بیش  و  مبتلا 
قربانی همچنان در صدر فهرست 
بیماری  با  درگیر  کشورهای 
با  نیز  دارد. هند  قرار  کووید-1۹ 
آمار بیش از ۳4.4 میلیون مبتلا 
پس از آمریکا در رتبه دوم جهانی 
دارد  قرار  ابتلا  میزان  لحاظ  به 
کووید-1۹  به  مبتلایان  آمار  و 
میلیون   21.۹ از  هم  برزیل  در 
حاضر  حال  در  و  رفته  فراتر  نفر 
لحاظ  به  جهان  کشور  سومین 
است.  مبتلایان  شمار  بالاترین 
متحده،  ایالات  از  پس  همچنین 
کشورهای برزیل با بیش از ۶10 
هزار و هند با بیش از 4۶۳ هزار 
قربانیان  آمار  بالاترین  جانباخته، 
فهرست  این  در  را   1۹- کووید 

جهانی گزارش داده اند.
خسارت 1۴هزار میلیاردی 

به صنعت گردشگری 
میلیون  شش  مجموع  با  ایران 
 12۷ و  ابتلا   2۶۹ و  هزار   2۷ و 
ناشی  فوت  مورد   ۹1۸ و  هزار 
رتبه  در  کووید-1۹  بیماری  از 
دارای  کشور   10 بین  در  هشتم 
کرونا  مبتلایان  آمار  بیشترین 
مدت  این  در  است.  گرفته  قرار 
حال و اوضاع صنعت گردشگری 
در تمام دنیا آشفته بود. در کشور 
ما که گردشگری مذهبی و دینی 
پررنگتر است آسیب ها هم جدی 
تر بود. به گفته علی اصغر مونسان 
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری 
سابق »خسارت  و صنایع دستی 
تا  گردشگری  صنعت  به  کرونا 

هزار  از 14  بیش  مهرماه 1۳۹۹ 
میلیارد تومان و کمک های دولت 
در این بخش در مجموع ۷ هزار 
میلیارد تومان بوده است. با تداوم 
گردشگری  صنعت  ــد،  رون این 
حرکت  ورشکستگی  سمت  به 

می کند.«
کاهش تعداد گردشگران داخلی 
اقتصاد  فعالان  درآمد  و خارجی، 
و  داده  کاهش  را  گردشگری 
زیان هایی را به آن ها تحمیل کرده 
است. موزه ها، هتل ها، رستوران ها 
که  بوم گردی  اقامتگاه های  و 
اغلب توسط ساکنان محلی اداره 
گذشته  سال  طول  در  می شوند، 
کمتر از هر زمان دیگری پذیرای 

مسافران بوده اند.
سایه سنگین 

کرونا 
ایـــــن 

دومین 
ــی  ســال

ــت  ــ اسـ
ــه کــرونــا  ک
هــمــچــنــان 
سایه  برجهان 

خودش  شــوم 
ــلاوه را گسترده است.  ــ عـ

مسافرپذیر  استان  چهار  این،  بر 
نوروز  در  تردد  کاهش  بیشترین 
1۳۹۹ را تجربه کردند. ترددهای 
مازندران،  گیلان،  استان های 
و  رضوی  خراسان  اصفهان،  قم، 
خوزستان در نوروز سال گذشته 
در مجموع نسبت به مدت مشابه 
 ۷0 از  بیش  کاهش   ۹۸ سال 

درصدی داشته است.
شوکی که گردشگری را از 

مسیر خارج کرد
کرونا  با  زندگی  20ماه   تجربه 
رعایت  چگونگی  با  آشنایی  و 
تعداد  بهداشتی،  پروتکل های 
گردشگران را تغییر داد زیرا بیش 
از یک سال درگیر ویروس کرونا 
بوده و از سفر منع شدند اما بیش 
از یکسال است که واکسن کرونا 
روزهای  آیا  است.  شده  کشف 
خوب گردشگری از راه می رسد؟ 
در این باره نظر رحیم یعقوب زاده 
و  گردشگری  اقتصاد  کارشناس 
علمی-  گردشگری  مرکز  رئیس 
ــران  ای دانشجویان  فرهنگی 
است:  معتقد  وی  شدیم،  جویا 
به  نسبت  گردشگری  اقتصاد 
این  از  پیش  فزاینده ای که  رشد 
وضعیت  در  بــود،  کــرده  تجربه 
نامناسبی قرار دارد و دلیل آن نیز 

همه گیری کروناست.
اشاره این کارشناس گردشگری 
ــد قــابــل تــوجــه بخش  ــه رش ب
گردشگری در نیمه نخست سال 
آمارهای  اساس  بر  است.   1۳۹۸
وزارت  توسط  ــده  ش منتشر 
صنایع دستی  میراث  فرهنگی، 

فصل  در  فقط  گردشگری،  و 
گردشگران  تعداد   ،1۳۹۸ بهار 
ورودی به ایران 40 درصد نسبت 
 1۳۹۷ سال  در  زمان  همین  به 

افزایش یافته است.
چشم امید گردشگری به 

واکسن کرونا
یعقوب زاده در رابطه با تغییرات 
اقتصاد گردشگری در سال 1400 
گردشگری  می رود  انتظار  گفت: 
از  محدودی  سطح  در  خارجی 
اردیبهشت و خرداد آغاز شود و به 
مرور افزایش یابد. هر چند تعداد 
 1400 سال  در  گردشگران  این 
نمی تواند به رکورد نیمه نخست 
سال 1۳۹۸ برسد، اما در مجموع 
گردشگری  اقتصادی  چشم انداز 

ســال  در 
در   1400
با  مقایسه 
 1۳۹۹ ســال 
ــداز  چــشــم ان

بهتری است.
این کارشناس اقتصاد گردشگری 
زندگی  به  مردم  گرفتن  خو  به 
پروتکل های  رعایت  و  کرونا  با 
بهداشتی در زندگی روزمره اشاره 
با   1400 سال  در  گفت:  و  کرد 
توجه به اینکه افراد جامعه در یک 
آموختند  تجربه  به  سال گذشته 
پروتکل های  رعایت  با  چگونه 
خود  روزمــره  زندگی  بهداشتی 
می رود  انتظار  دهند،  ادامــه  را 
مقاصد گردشگری، اقامت گاه ها و 
سایر بخش های مرتبط، با رعایت 
گردشگران  پذیرای  پروتکل ها 
این  تا  اســت  لازم  امــا  باشند. 
رعایت  دقیق  طور  به  پروتکل ها 
آن ها  رعایت  بر  نظارت  و  شود 

وجود داشته باشد.
دلیل  مهم ترین  یعقوب زاده 
اقتصاد  به  نسبت  خوش بینی 
را   1400 سال  در  گردشگری 
واکسیناسیون علیه کرونا دانست 
چشم انداز  بهبود  کرد:  تصریح  و 
اقتصاد گردشگری در سال 1400 
شده  کسب  تجارب  از  ناشی 
همچنین  و  گردشگری  فعالان 

واکسیناسیون است.
گردشگری، آفلاین ماند

کسب وکارها  از  بــســیــاری 
توانستند در دوران اوج همه گیری 
کرونا با ورود به فضای مجازی و 
آنلاین  پلتفرم های  از  استفاده 
آیا  دهند.  ادامه  خود  فعالیت  به 
اقتصاد گردشگری نیز توانسته از 
این ابزارهای نوین بهره مند شود؟

این  به  درپاسخ  یعقوب زاده 
گردشگری  ماهیت  بر  پرسش 
در  افراد  فیزیکی  »حضور  یعنی 
یک مکان جغرافیایی« اشاره کرد 
و گفت: فضای مجازی و وب در 
می توانند  بسیاری  حوزه های 
کمک کننده باشند، اما وقتی از 
گردشگری صحبت می کنیم، باید 
توجه داشته باشیم گردشگری به 
در  افراد  فیزیکی  حضور  معنای 
محل جغرافیایی یا رویداد خاصی 

است.
شاید بتوان گفت فضای مجازی 
حــوزه  نشست های  توانست 

بیشتری  تعداد  با  را  گردشگری 
از مشارکت کنندگان برگزار کند، 
اما نمی توان گردشگری را از نظر 
فضای  طریق  از  کمّی  و  کیفی 
توجهی  قابل  طرز  به  مجازی 

گسترش داد.
اینکه  با  بنابراین  ــزود:  اف وی 
مجازی  فضای  از  اســتــفــاده 
بسیار  مختلف  حــوزه هــای  در 
اقتصاد  اســت،  امیدوارکننده 
اندازه   به  نمی تواند  گردشگری 
از  اقتصادی،  بخش های  سایر 
تأثیر  مهم ترین  بپذیرد.  تأثیر  آن 
فضای  و  دیجیتال  پلتفرم های 
گردشگری  اقتصاد  بر  مجازی 
و  بازاریابی  زمینه  در  می توان  را 
شناساندن جاذبه های گردشگری 
از  می توان  این  بر  علاوه  دانست. 
این ظرفیت برای اطمینان بخشی 
به گردشگران در رابطه با رعایت 
پروتکل های بهداشتی در مقاصد 

اطلاع رسانی کرد.
رئیس مرکز گردشگری علمی- 
ــران  ای دانشجویان  فرهنگی 
که  مدتی  در  واقع  در  داد:  ادامه 
تکیه  با  توانستند  کسب وکارها 
به  دیجیتال  و  مجازی  فضای  بر 
حتی  و  ادامه  خود  فعالیت های 
دهند،  رشد  را  خود  فعالیت های 
کشور  در  خارجی  گردشگری 
همچنین  رسید.  صفر  به  تقریباً 
سفرهای داخلی از رشد خود در 
هنوز  گرفت.  فاصله   1۳۹۸ سال 
سال  در  گردشگری  رسمی  آمار 
برآورد  اما  نشده،  منتشر   1۳۹۹
 20 به  داخلی  سفرهای  می شود 

درصد سال 1۳۹۸ رسیده باشد.
یعقوب زاده معتقد است، حمایت 
امر در بخش گردشگری،  متولی 

حداقلی بوده است.
1۴00گردشگری اوضاع 

بهتری خواهد داشت 
داد:  توضیح  رابطه  این  در  وی 
سال 1400 در شرایطی آغاز شد 
تعداد گردشگران و سفرهای  که 
توجهی  قابل  میزان  تا  داخلی 
دیگر  طرف  از  و  یافته  کاهش 
و  آسیب ها  حــوزه  این  فعالان 
تحمل  را  توجهی  قابل  زیان های 
زمینه  در  دیگر  نگرانی  کرده اند. 
اقتصاد گردشگری در سال 1400 
احتمال موج های دیگر کروناست. 
با این حال نمی توان از تأثیر یکی 
یعنی  خبرها  امیدبخش ترین  از 
واکسیناسیون و روش های درمانی 
در  گردشگری  اقتصاد  بر  جدید 

سال جدید چشم پوشی کرد.
است  معتقد  دان  اقتصاد  این 
در  گردشگری  اقتصاد  وضعیت 
سال 1400 بهتر خواهد شد، اما 
همچنان از شرایط ایده آل فاصله 

خواهد داشت.
دانیم  می  که  همانطور  اما   
واکسن کرونا نه تنها در ایران که 
در جهان دشمنان خودش را دارد 
کسانی که گمان می کنند واکسن 
خواهد  کوتاه  را  آنان  عمر  کرونا 
کشف  وجــود  با  بنابراین  کــرد، 
همچنان  کرونا  خطر  واکسن، 
وجود دارد وریشه کن شدن این 
انتظارمی  برد.  می  زمان  ویروس 
مجامع  شرایطی  درچنین  رود 
و  بیایند  میدان  به  کشور  علمی 
بی  رسانی  اطلاع  و  روشنگری  با 
شائبه خود، این بیماری را ریشه 
دیفتیری،  مانند سل،  کنند.  کن 
کزاز و آبله...  دراین صورت شاید 
ایران  گردشگری  خوب  روزهای 
هم از راه برسد و ما شاهد رونق 

دوباره این صنعت باشیم.

جزیره ای رفتار کردن منجر به 
توسعه گردشگری نمی شود

رئیس مؤسسه آوای فطرت و معنویت به استفاده از 
استارتاپ ها و سرمایه گذاران بومی در توسعه گردشگری 
تأکید کرد و گفت: باید در جهت هم گرایی همه دستگاه ها 
حرکت کرده و از عملکرد جزیره ای جلوگیری کنیم و برای 
همه چشم اندازهای شهر پیوست فرهنگی و گردشگری 

تعریف کرده و از سرمایه گذاران بومی استفاده کنیم.
به گزارش شاخه سبزبه نقل از  شهرنیوز،حجت الاسلام 
سمپوزیوم  نخستین  در  میرفندرسکی  مصطفی  سید 
در  ذینفع  دستگاه های  همگرایی  نقش آفرینی،  استانی 
توسعه گردشگری شهر قم در سالن جلسات شهرداری 
قم برگزار شد، به لزوم بیان تعریف درستی از گردشگری 
اشاره کرد و اظهار داشت: باید به صورت علمی به موضوع 
گردشگری توجه کرده و بدانیم شهر قم جزو کدام یک از 

قسمت گردشگری قرار می گیرد.
متفاوت  را  زیارتی  و  مذهبی  دینی،  گردشگری  وی 
در  که  کشورهایی  تجربیات  از  باید  افزود:  و  دانست 
و  کنیم  استفاده  شناخته شده اند  مذهبی  گردشگری 
جلسات گذشته ای که در حوزه گردشگری تشکیل شده 
به صورت دقیق آسیب شناسی شده و با رویکرد جدیدی 

به این موضوع بپردازیم.
رئیس مؤسسه آوای فطرت و معنویت، با ابراز امیدواری 
از صحبت های معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم 
تصریح کرد: وقتی یک صنعت گردشگری در یک شهر 
بر مبنای برنامه ریزی انجام می شود که در گام نخست 
برای شهروندان همان شهر برنامه ای دقیق داشته باشیم 

تا جامعه آماده پذیرایی از گردشگران باشد.
وی به وجود استارتاپ های قوی در شهر قم اشاره کرد 
و گفت: باید در جهت هم گرایی همه دستگاه ها حرکت 
کرده و از عملکرد جزیره ای جلوگیری کنیم و برای همه 
چشم اندازهای شهر پیوست فرهنگی و گردشگری تعریف 

کرده و از سرمایه گذاران بومی استفاده کنیم.

طرح رایگان غربالگری دیابت در 
مجتمع خیرین سلامت قم اجرا می شود

رایگان  طرح  دیابت،  هفته  فرارسیدن  مناسبت  به 
غربالگری دیابت، فشارخون و اندازه گیری  در کلینیک 
دیابت مجتمع آموزشی درمانی خیرین سلامت قم انجام 

می شود.
به گزارش شاخه سبز به نقل از  روابط عمومی دانشگاه 
علوم پزشکی قم،  در نخستین روز این طرح در مجتمع 
خیرین سلامت، حدود ۳00 مراجعه کننده مورد ارزیابی 

قرار گرفتند.
طرح  این  توجه  قابل  نکته  گــزارش،  این  اساس  بر 
سابقه  داشتن  بدون  که  بود  بسیاری  افراد  شناسایی 

بیماری، قند خون و یا فشارخون بالایی داشتند.
این  در  منظور  همین  به  است:  حاکی  گزارش  این 
سایر  و  کلینیک  این  در  دیابتی  بیماران  ویزیت  هفته 
قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  پوشش  تحت  درمانگاه های 

رایگان انجام می شود.

۱۳ کلیپ از جاذبه های تاریخی و 
فرهنگی قم تولید شد

قسمت سوم مجموعه ویدیو کلیپ های شهر نور که 
تاریخی  شهری،  جاذبه های  از  کلیپ  ویدیو  شامل 1۳ 
و میراث فرهنگی قم است، به همت سازمان فرهنگی 
هنری شهرداری قم و با مشارکت حوزه هنری قم ساخته 

شد.
به گزارش شاخه سبز به نقل  از حوزه هنری حوزه هنری 
سازمان تبلیغات اسلامی قم این مجموعه که به سرپرستی 
روح الله داوری تصویربرداری و کارگردانی شده، به معرفی 
جاذبه های شهر قم از جمله مدرسه جهانگیرخان، مدرسه 
حکیم نظامی، خانه آیت الله بروجردی )ره(، خانه تاریخی 
زند، خانه شهید زین الدین، موزه حرم حضرت معصومه 
)س(، مسجد امام حسن )ع(، مجتمع ناشران، ساختمان 
شهرداری قم، انگشترسازی، رنگرزی، سوهان پزی و تایم 

لپسی از نمای شهری می پردازد.
گزارش حاکیست: علاقمندان برای تماشای این ویدیو 
مجازی  کانال های  و  صفحه ها  به  می توانند  کلیپ ها 
سازمان فرهنگی هنری شهرداری قم و یا حوزه هنری 

قم به نشانی مراجعه کنند. 

عضو شورای اسلامی شهر قم:

تاریخ شفاهی گنجینه ای برای 
بقای انقلاب است

شفاهی  تاریخ  گفت:  قم  شهر  اسلامی  شــورای  عضو 
گنجینه ای برای بقای انقلاب است که نسل امروز و آینده ما از 
طریق آن نسبت به ریشه انقلاب آشنا و برای صیانت از انقلاب 

در خودشان احساس وظیفه می کنند.
به گزارش شاخه سبز، حسن مالکی نژاد در حاشیه رونمایی 
از کتاب »چهارمردان، خیابان انقلاب« ضمن تقدیر از سازمان 
چاپ  و  تولید  در  قم  شهرداری  ورزشی  و  هنری  فرهنگی، 
تاریخ  اظهار داشت:  تاریخ شفاهی محله های قم  کتاب های 
شفاهی انقلاب چون از زبان مردم و بر اساس مشاهدات آنان 
نوشته می شود می تواند سند محکمی باشد که این انقلاب با 

چه زحمات، رنج و مشتقی به ثمر رسیده است.
وی با اشاره به اینکه این کتاب ها برای آگاهی نسل های بعد 
از انقلاب بسیار ضروری است، گفت: تاریخ شفاهی گنجینه ای 
برای بقای انقلاب است که نسل امروز و آینده ما از طریق 
آن نسبت به ریشه های انقلاب آشنا می شوند و برای حفظ و 

صیانت از انقلاب در خودشان احساس وظیفه می کنند.
از  یکی  کرد:  خاطرنشان  قم  شهر  اسلامی  شورای  عضو 
رسالت های شهرداری در مسائل فرهنگی، احیای هویت و پویا 
کردن شهر است که چاپ این کتاب های یک از اقدامات برای 

تحقق این هدف به شمار می رود.

برگزاری نخستین سمپوزیوم 
نقش آفرینی دستگاه های ذینفع در 

توسعه گردشگری شهر قم
همگرایی  نقش آفرینی،  استانی  سمپوزیوم  نخستین 
دستگاه های ذینفع در توسعه گردشگری شهر قم به همت 
سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم و با حضور 

مدیران شهری و استانی برگزار شد.
نخستین  شهرنیوز،  از  نقل  به  سبز  شتحه  گزارش  به 
دستگاه های  همگرایی  نقش آفرینی،  استانی  سمپوزیوم 
طبیبی  حضور  با  قم  شهر  گردشگری  توسعه  در  ذینفع 
معاون حمل ونقل و ترافیک و رضاخانی سرپرست معاونت 
برنامه ریزی شهرداری قم، ملایی رئیس کمیسیون فرهنگی و 
اجتماعی شورای اسلامی شهر قم،  مقیمی مدیرعامل سازمان 
فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم، خاکی مدیرعامل 
کل  اداره  نمایندگان  مطهر،   حرم  اطراف  بهسازی  سارمان 
دانشگاه علمی کاربری  استان و مسئولان  میراث فرهنگی 
شهرداری قم و دیگر مسئولان استانی و شهری در سالن 

جلسات شهرداری قم برگزار شد.
و میزبانی سازمان فرهنگی،  به همت  این جلسه که  در 
بررسی  به  شد،   برگزار  قم  شهرداری  ورزشــی  و  هنری 
نقد  و  گفت وگو  رویکرد  با  گردشگری  حوزه  چالش های 
پرداخته شده و به هم افزایی و همکاری دستگاه های ذینفع در 
حوزه گردشگری با نگاه علمی و پژوهشی تأکید و برنامه ریزی 
لازم برای استمرار جلسات تا رسیدن به آمادگی لازم جهت 

ورود زائران به شهر قم انجام شد.
جلسه  این  برگزاری  هدف  مهم ترین  است  ذکر  به  لازم 
به عنوان نخستین سمپوزیوم استانی نقش آفرینی، همگرایی 
دستگاه های ذینفع در توسعه گردشگری شهر قم، معرفی 
و  ملی  عرصه های  در  قم  شهر  گردشگری  ظرفیت های 

بین المللی است.
مهم ترین مصوبات این جلسه تشکیل دبیرخانه سمپوزیوم 
در سازمان های فرهنگی شهرداری قم، برگزاری جلسات و 
اتاق فکر بین اعضا به صورت تخصصی و تهیه تقویم جلسات  

بود.

آمادگی شورای اسلامی شهر 
قم برای استفاده از ظرفیت 

سرمایه گذاران در توسعه فضای سبز
نائب رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: شورای شهر قم آمادگی 
دارد تا با در اختیار قرار دادن فضا و ایده از ظرفیت سرمایه گذاران داخل 
و خارج از استانی برای توسعه، بهره برداری و نگهداری سرانه های سبز 

بهره بگیرد.
به گزارش شاخه سبزبه نقل از شهرنیوز،  محمود مسگری موقعیت 
اقلیمی گرم و خشک و کویری قم را مورد توجه قرار داد و اظهار داشت: 
با توجه به موقعیت شهر مقدس قم، لازم است تا نسبت به توسعه و 
تکمیل کمربند سبز قم و فضای سبز در داخل حریم شهری توجه 

لازم شود.
وی توسعه سرانه های سبز طی سال های اخیر را مورد اشاره قرار داد و 
ابراز داشت: هم اکنون شهر مقدس قم از نظر توسعه و کاشت سرانه های 
سبز به بیش از 20 مترمربع رسیده است و مسئله ای که امروز مورد 
توجه باید باشد، استانداردسازی این فضاها و در دسترس قرار دادن آن 

برای استفاده عموم شهروندان است.
نائب رئیس شورای اسلامی شهر قم با اشاره به ضرورت استانداردسازی 
بیشتر فضاهای سبز قم اضافه کرد: در این راستا باید سه مسئله  ایمنی، 
دسترسی و تنوع گونه های گیاهی مورد توجه مدیران شهری قرار بگیرد.

وی با تأکید بر رویکرد علمی به توسعه فضای سبز و مصرف بهینه آب 
در نگهداری، گفت: کمبود منابع آبی یکی از چالش های اساسی شهر 
قم است و لازم بوده تا در توسعه و نگهداری این سرانه ها توجه لازم به 

این مسئله صورت بگیرد.
مسگری با اشاره به رویکرد شورای شهر قم در عدالت توزیعی در 
احداث سرانه های سبز در شهر، ابراز کرد: گسترش و پوشش فضای سبز 
در تمام محلات و نقاط قم باید به صورت عادلانه انجام بگیرد و کمبود 

این سرانه ها در برخی محلات جبران شود.
وی خاطرنشان کرد: در کاشت و توسعه فضای سبز در قم در کنار 
میزان  باید  مثمر،  درختان  به  اولویت دهی  و  گیاهی  گونه های  تنوع 
مصرف آب آن ها نیز به دلیل شرایط اقلیمی این شهر مورد توجه قرار 

بگیرد.
شهر  شورای  کرد:  تصریح  قم  شهر  اسلامی  شورای  رئیس  نائب 
ظرفیت  از  ایده  و  فضا  دادن  قرار  اختیار  در  با  تا  دارد  آمادگی  قم 
و  بهره برداری  توسعه،  برای  استانی  از  خارج  و  داخل  سرمایه گذاران 

نگهداری سرانه های سبز بهره بگیرد.
به گفته وی، مسئله فضای سبز یک کار علمی و فرابخشی است و 
برای توسعه سرانه های فضای سبز قم از نظر کیفی و کمی لازم است تا 

دستگاه های دیگر نیز پای کار بیایند.
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خبــــر خبــــر

با سخنرانی وزیر ارشاد

سالگرد علامه طباطبایی در قم 
برگزار می شود

آیین سالگرد ارتحال علامه سید محمد حسین طباطبایی )ره( 
با سخنرانی محمد مهدی اسماعیلی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
و آیت الله علیرضا اعرافی مدیر حوزه های علمیه کشور در حرم 

حضرت معصومه )س( در قم برگزار می شود.
به گزارش شاخه سبز به نقل از مرکز خبر حوزه در آستانه سالروز 
ارتحال کریمه اهل بیت )س(، آیین چهلمین سالگرد ارتحال علامه 
سید محمد حسین طباطبایی برگزار و از طریق فضای مجازی 

پخش خواهد شد.
گزارش حاکیست: در مراسم چهلمین سالگرد ارتحال علامه سید 
محمد حسین طباطبایی که برنامه های علمی کنگره بین المللی 
علامه طباطبایی نیز شروع خواهد شد، محمد مهدی اسماعیلی، 
مدیر  اعرافی  علیرضا  الله  آیت  و  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر 

حوزه های علمیه سخنرانی خواهند کرد.
بنابر این گزارش، این آیین ساعت 12:۳0 دقیقه بیست وچهارم 
آبان ماه جاری در سالن اجتماعات امام خامنه ای صحن صاحب 

الزمان )عج( حرم حضرت معصومه آغاز می شود.
علامه سید محمدحسین قاضی طباطبایی تبریزی، نویسنده 
بزرگترین  از  و  حکیم  عارف،  فیلسوف،  فقیه،  المیزان،  تفسیر 
مفسران قرآن کریم بود که در 24 آبان ماه 1۳۶0 دارفانی را وداع 
گفت و پیکر مطهرش در حرم حضرت فاطمه معصومه)س( به 

خاک سپرده شد.

کدام سریال ها، کارگردانان و بازیگران 
تلویزیون، نامزد جشن حافظ شدند؟/ 
رقابت بینِ سعید آقاخانی با جواد عزتی

در میان نامزدهای بخش تلویزیون بیست و یکمین جشن سینمایی و 
تلویزیونی دنیای تصویر نام های آشنایی مثل جواد عزتی، سعید آقاخانی و 

پژمان جمشیدی دیده می شود.
به گزارش شاخه سبز به نقل از تسنیم، نامزدهای بخش تلویزیون بیست 
و یکمین جشن حافظ از میان سریال هایی انتخاب شده اند که پس از نوروز 

۹۹ تا نیمه آبان 1400 در تلویزیون یا شبکه های آنلاین پخش شدند.
طی  آبان  نهم  و  بیست  حافظ  جشن  یکمین  و  بیست  برگزیدگان 

مراسمی معرفی می شوند.
امسال به طور اختصاصی سایت آپارات از ساعت نوزده مراسم اهدای 

جوایز جشن حافظ را به طور زنده پخش خواهد کرد.
تا  است  شده  آغاز  آپــارات  سایت  در  حافظ  جشن  فروشی   بلیت  

علاقه مندان بتوانند به صورت زنده این مراسم را دنبال کنند.
فهرست نامزدها به شرح زیر است:

بهترین سریال:
1-»آقازاده«؛ به تهیه کنندگی حامد عنقا؛ پخش از فیلیمو و نماوا

2-»آن ها«؛ به تهیه کنندگی پرویز پرستویی؛ محصول فیلم نت
به تهیه کنندگی کامبیز دارابی و مجید مولایی؛ محصول  ۳-»افرا«؛ 

شبکه یک سیما
محصول  تخت کشیان؛  محمدرضا  تهیه کنندگی  به  4-»زخم کاری«؛ 

فیلیمو
۵-»زیرخاکی«؛ به تهیه کنندگی رضا نصیری نیا؛ محصول شبکه یک 

سیما
۶-»قورباغه«؛ به تهیه کنندگی علی اسدزاده؛ محصول نماوا

۷-»گاندو 2«؛ به تهیه کنندگی مجتبی امینی؛ محصول شبکه سه سیما
۸-»می خواهم زنده بمانم«؛ به تهیه کنندگی محمد شایسته؛ محصول 

فیلیمو
۹-»نون. خ 2 و۳«؛ به تهیه کنندگی مهدی فرجی؛ محصول شبکه یک 

سیما
10-»هم گناه«؛ به تهیه کنندگی مصطفی کیایی؛ پخش از فیلیمو و 

نماوا
بهترین کارگردانی تلویزیونی:

1-سعید آقاخانی )نون. خ 2 و ۳(
2-جواد افشار )گاندو 2(

۳-بهرنگ توفیقی )آقازاده(
4-جلیل سامان )زیرخاکی1 و2(

۵-هومن سیدی )قورباغه(
۶-شهرام شاه حسینی )می خواهم زنده بمانم(

۷- مصطفی کیایی )هم گناه(
۸- محمدحسین مهدویان )زخم کاری(

بهترین فیلمنامه تلویزیونی:
1-»آقازاده« )طراح داستان و نویسنده: حامد عنقا(

2-»آن ها« )سروش روحبخش(
۳-»افرا« )فرزاد فرزانه و امیرحسین نجف پور(

4-»زخم کاری« )محمدحسین مهدویان/ طراحی و گسترش داستان: 
محسن جعفرزاده؛ بازنگری داستان: حسین حسنی و سجاد پهلوان زاده؛ بر 

اساس رمان »بیست  زخم کاری« نوشته محمود حسینی زاد(
۵- »قورباغه« )هومن سیدی(

مولایی؛  مجید  نویسندگان:  )سرپرست  بمانم«  زنده  ۶-»می خواهم 
نویسندگان:  پویا سعیدی و پوریا کاکاوند(

۷-»هم گناه« )محسن کیایی و علی کوچکی(
بهترین بازیگر زن کمدی:

1- ویشکا آسایش )دراکولا(
2- رابعه اسکویی )نوروز رنگی(
۳- هدیه بازوند )نون. خ 2 و ۳(

4- سیما تیرانداز )دراکولا(
۵- صهبا شرافتی )نون. خ 2 و ۳(
۶- ژاله صامتی )زیرخاکی 1 و 2(

 بهترین بازیگر مرد کمدی:
1- سعید آقاخانی )نون. خ 2 و ۳(

2- پژمان جمشیدی )زیرخاکی 1 و 2(
۳- حمیدرضا حافظ شجری )نوروز رنگی(

4- جواد خواجوی )نوروز رنگی(
۵- سیروس میمنت )نون. خ 2 و ۳(
۶- کاظم نوربخش )نون. خ 2 و ۳(

 بهترین بازیگر زن درام:
1- رعنا آزادی ور )زخم کاری(

2- پردیس پورعابدینی )آقازاده(
۳- هدیه تهرانی )هم گناه(

4- ساقی حاجی پور )هم گناه(
۵- فرشته حسینی )قورباغه(

۶- سوگل خلیق )هم گناه(
۷- سحر دولتشاهی )قورباغه(

۸- آزاده صمدی )می خواهم زنده بمانم(
بهترین بازیگر مرد درام:
1- امیر آقایی )آقازاده(
2- صابر ابر )قورباغه(

۳- حامد بهداد )می خواهم زنده بمانم(
4- روزبه حصاری )افرا(

۵- علی شادمان )می خواهم زنده بمانم(
۶- مجید صالحی )سیاوش(
۷- جواد عزتی )زخم کاری(

۸- نوید محمدزاده )قورباغه( 

برنامه های هفته کتاب، در سراسر ایران
جایزه قلم هگمتانه، جایزه کتاب سال یزد 
جنوبی،  خراسان  در  کتاب  نذر  پایگاه های  و 
بخشی از این تهران- ایرنا- مدیران کل ارشاد 
در شهرهای ایران از برنامه های خود در هفته 

کتاب سخن گفتند. برنامه ها است.
به گزارش شاخه سبز به نقل ازایرنا، در هفته 
کتاب، برنامه های گوناگونی در سراسر کشور 
رونق  نیز  و کتابفروشی ها  برگزار خواهد شد 
دوباره خواهد یافت. مدیران فرهنگ و ارشاد 
این  در  خود  برنامه های  از  کشور  سراسر  در 

روزها، صحبت کرده اند. 
رونمایی از کتاب هایی با موضوع شهدا، 

در استان قم
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم، 
با اشاره به کنگره ملی شهدای استان قم از 
رونمایی تعدادی کتاب با موضوع شهدا و دفاع 
مقدس خبر داد و گفت: نشست های تخصصی 
معرفی کتاب نیز با همکاری انجمن های ادبی 
برگزار  هفته  این  مختلف  روزهای  در  استان 

خواهد شد.
به  اشاره  با  کاشانی،  موسی حسینی  سید 
کتابفروشی های  در  کتابگردی  طرح  اجرای 
تاکید  استانی  مسئولان  حضور  با  استان 
استانی  کتابفروشان  و  ناشران  از  تقدیر  کرد: 
و همچنین ناشر مولفان برگزیده را نیز برای 
این هفته پیش بینی کرده ایم. در بخش دیگری 
کتاب هایی که توسط هیات منتخب ارزیابی 
شده اند در این هفته خریداری خواهند شد. 
مجتمع های  در  مطالعه  ایستگاه های  برپایی 
تجاری قم با کمک اصناف برای هفته کتاب 
اجرایی می شود و قرار است اهدای کتاب به 

مخاطبان و مردم را نیز داشته باشیم.
 اهدای کتاب به مناطق محروم روستایی و 

مراکز فرهنگی استان نیز اهدا خواهد شد. 
همدان و جایزه قلم هگمتانه

استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
قلم  جایزه  دوره  دومین  برگزاری  از  همدان، 
هگمتانه و انتخاب کتاب سال استان همدان 

خبر داد.
احمدرضا احسانی، تجلیل از آثار برگزیده و 
منتخب با موضوع همدان را بخش دیگری از 
این برنامه دانست و گفت.: در این جشنواره، 
برگزیدگان حوزه کتاب و کتابخوانی استان نیز 

تقدیر خواهند شد.
یکی  از  تجلیل  به  نیز  کتاب  برنامه عصر   
همدان،  استان  مشهور  نویسندگان  از 
و  محقق  او  دارد،  اختصاص  گرسویی  هادی 
پیشکسوت حوزه تالیف و نویسندگی و اهل 

همدان است.
از دیگر برنامه های استان اداره ارشاد استان 
و  آموزشی  مراکز  به  کتاب  اهدای  همدان، 
موسسات  عمومی،  کتابخانه های  فرهنگی، 
و  نقد  جلسات  برگزاری  و  فرهنگی  مراکز  و 

بررسی کتاب در 10 شهرستان استان است.
همزمان با بیست ونهمین دوره هفته کتاب 
جمهوری اسلامی ایران ،نمایشگاه بزرگ کتاب 
و  شهر  شورای  شهرداری،   همکاری  با  ملایر 
برگزار  ملایر  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  اداره 
با عرضه 400 عنوان کتاب و تخفیف ۵0  و 
درصدی به مدت یک ماه فعالیت خواهد کرد.

کتاب ها، مهمان چهارمحال و بختیاری
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی چهارمحال 
و بختیاری، رونمایی و معرفی کتاب زندگی نامه 
شهید علی لندی که  توسط جمعی از مولفان 
نوشته شده، با حضور خانواده وی و تجلیل از 
آن ها، برنامه این استان در هفته کتاب اعلام 

کرد.
طرح  اجرای  به  اشاره  با  شریفی،  ابراهیم 
گفت:  نمی خواهی؟  مهمان  همسایه،  سلام 
در این طرح به بحث فرهنگ میهمان نوازی 
و مطالعه پرداخته می شود. جشنواره مروجان 
کتاب و کتابخوانی در سطح استان، برگزاری 
نشست های ادبی، نقد و بررسی کتاب و عصر 
از  این دوره  برنامه های  نیز در فهرست  شعر 

هفته کتاب قرار دارد.
و  همکاری  با  کتابخوان  پیشخوان  طرح 
همراهی نهاد کتابخانه های عمومی در مناطق 
چهارمحال  استان  مشکل دار  و  کم برخوردار 
شناسایی  استانداری  توسط  که  بختیاری  و 

شده اند، اجرا می شود
تجلیل از خادمان چاپ و نشر خوزستان

استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
از  تجلیل  همایش  برگزاری  از  خوزستان، 
تجلیل  خوزستان،   نشر  و  چاپ  خادمان 
و  کتاب  باشگاه های  مربیان  و  مروجان  از 
کتابخوانی کودک و نوجوان و برگزاری کارگاه 

آموزش ویژه مربیان باشگاه ها، خبر داد.
محمد جوروند، مسابقه کتابخوانی از کتاب 
کرونا و جامعه ایران و سویه های فرهنگی و 
اجتماعی، را بخش دیگری از برنامه های این 
استان دانست و گفت: امسال نیز طرح اهدای 
کتاب به مناطق محروم اهواز را اجرا می کنیم 
و قرار است حدود پنج هزار جلد کتاب به این 
کتابفروشی های  از  بازدید  شود.  اهدا  مناطق 
در  کتاب  هفته  برنامه های  دیگر  از  استانی 
از  کتاب  خرید  طرح  و  است  خوزستان  
کارگاه های  و  استانی  ناشران  و  نویسندگان 
داستان نویسی نیز در اهواز و سایر شهرستان ها 

اجرا خواهد شد.
پایگاه های نذر کتاب،  در خراسان جنوبی

استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
جایزه  چهارمین  اختتامیه  جنوبی،  خراسان 
کتاب سال خراسان جنوبی، هفت نمایشگاه 
شامل  استان  شهرستان  هفت  در  کتاب 
طبس،  نهبندان،  زیرکوه،   درمیان،  خوسف، 
فردوس و قائن و مراسم تجلیل از فعالان حوزه 
کتاب را بخش اصلی برنامه های این استان، 

اعلام کرد.
ناصر نبی زاده ، ادامه داد: از شهرهایی که در 
حوزه روستاهای دوستدار کتاب فعال بودند، 
جنوبی  خراسان  از  که  شهرهایی  همچنین 
وارد مرحله نهایی پایتخت کتاب ایران شدند 
نیز تقدیر می شود. از کتابفروشی های استانی 
فعالان کتابفروشی که در طرح های حوزه  و 
فروش  فصلی  طرح های  به خصوص  کتاب 
داشتند،  فعالیت  و  کرده  پیدا  حضور  کتاب، 

تقدیر خواهند شد.
شهرهای  در  کتاب،   نذر  پایگاه های  طرح   
مختلف خراسان جنوبی، بر این اساس برنامه 
ریزی شده که اشخاصی که کتاب های اضافی 
در خانه دارند کتاب هایشان را به این پایگاه ها 
در  کتاب ها  این  پایان  در  و  می کنند  هدیه 
اختیار مراکز آموزشی و فرهنگی استان قرار 

می گیرد.
تقدیر از چهره های فرهنگی استان اصفهان 
استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
اصفهان، با اشاره به برنامه ریزی های این استان 
برای هفته کتاب، اظهار کرد: طرح هایی مانند 
اهدای کتاب به کتابخانه های مدارس و مراکز 
فرهنگی استان، معرفی نویسندگان، ناشران، 
آثار چاپ شده در فضای مجازی و برگزاری 
نمایشگاه کتاب در شهرهای مختلف برخی از 

این اقدامات به شمار می آیند.
رمضانعلی  الاسلام والمسلمین  حجت 
خادمان  بزرگداشت  داد:  ادامــه  معتمدی، 
فرهنگ مکتوب استان و تجلیل از نویسندگان، 
شهرهای  کتابداران  و  کتابفروشان  ناشران، 
مختلف برگزار خواهد شد. اجرای برنامه های 
خانه های  کودک،  مهدهای  در  کتابخوانی 
انجمن های  در  کتابخوانی  جلسات  فرهنگ، 
آداب  و  زبان  تاریخ، فرهنگ،  بازخوانی  ادبی،  
و رسوم محلی در مراکز تاریخی و خانه های 

فرهنگی را نیز در بیست ونهمین دوره هفته 
کتاب دنبال می کنیم.

و  تاریخی  باز  فضاهای  در  کتاب  رونمایی 
اصفهان  ادبیات  تحولات  محوریت  با  شهری 
کارگاه های  برگزاری  اخیر،  سال  یکصد  در 
قصه گویی و کتابخوانی،  خلاقیت برای کودکان 
و نوجوانان با موضوع فلسفه و چرایی مطالعه 
و شاهنامه خوانی همراه با نقاشی همزمان ویژه 
و  فرهنگ  اداره  جدید  طرح های  از  کودکان 
ارشاد استان اصفهان در هفته کتاب به شمار 

می آیند.
 بزرگداشت دکتر نوش آفرین انصاری چهره 
برتر ادبیات کودک و نوجوان، نشست معرفی 
با  سوئیس  و  اتریش  آلمان،   از  نویسنده  سه 
نیز  را  کشورها  این  سفارتخانه های  همکاری 
آئین  گرفت.   خواهد  صورت  هفته  این  در 
روز ادبیات پایداری با حضور خانواده شهدا و 
ایثارگران، تجلیل از نویسندگان و ناشران حوزه 
دفاع مقدس و ادبیات مقاومت نیز در این هفته 
دفاع  کتاب های  همچنین  می شود،  برگزار 
مقدس نیز در این ایام با ۳0 درصد تخفیف 

به فروش می رسند.
گلستان و شب های دانایی

استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
دانایی  شب های  برنامه  برگزاری  از  گلستان، 
برنامه  این  در  هرشب  آن هاست.  از  یکی 
رونمایی و معرفی یک کتاب در فضای مجازی، 
فعالان  و  کتابفروشان  و  ناشران  با  نشست 
کتابخوانی استان با هدف رفع مشکلات، دیدار 
با مسئولان کتابخانه های فعال کانون مساجد و 
تجلیل از کتابداران و اهدای کتاب از جمله این 

برنامه ها به شمار می آیند.
یک  برنامه  اینکه  بیان  با  عادله کشمیری، 
کتاب یک نویسنده، نیز در فهرست برنامه های 
هفته کتاب قرار دارد، عنوان کرد: این برنامه با 
هدف آشنایی شهروندان با نویسندگان معاصر 
استان با همکاری صدا و سیمای استان و از 

طریق فضای مجازی برگزار خواهد شد.
فعالان  از  تجلیل  آیین  مراسم  برگزاری   
نامه ای  پویش  برگزاری  کتاب،  و  نشر  حوزه 
ترویج  و  انگیزه  ایجاد  هدف  با  نویسنده،  به 
کتابخوانی درباره 20 کتاب، پویش من یک 
و  متل ها  اتل ها،  )تبدیل  شامل  نویسنده ام 
به  با گویش های مختلف گلستان  قصه هایی 
کتاب با نقاشی و دست خط خود بچه ها( و 
دیگر  مقدس  دفاع  کتاب های  معرفی  پویش 
برنامه های استان گلستان است. آیین رونمایی 
و نقد و بررسی کتاب با عنوان گاهی با کتا 
و نیز برنامه دیدار از کتابخانه های شخصی و 
معرفی آنها از طریق رسانه ها در قالب برنامه ای 
با عنوان زندگی با کتاب نیز در این هفته اجرا 

خواهد شد.
پرورش  حرفه ای  کتابخوان  چگونه  برنامه   
دهیم، با موضوع چگونگی پرورش کتابخوانان 
کتابفروشی خانه کتاب  با همکاری  حرفه ای 
با  کتابخوانی  باشگاه های  اعضای  آشنایی  و 
فعالیت دیگر جام های مرتبط با کتابخوانی از 
طریق برگزاری مسابقه نیز در استان گلستان 
دنبال می شود. برگزاری دو کارگاه آموزشی با 
با  کتاب  حوزه  دست اندکاران  آشنایی  هدف 
قوانین حوزه نشر و کتاب، معرفی و آشنایی 
با اپلیکیشین های کتابخوان با همکاری اشکاف 
به  نیز  مجازی(  فضای  )در  الکترونیک  ناشر 

مناسبت هفته کتاب برنامه ریزی شده است.
اختتامیه  کتاب سال یزد

یزد،  اسلامی  ارشــاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
مهمترین برنامه این استان اختتامیه چهارمین 
دوره کتاب سال یزد و رونمایی از کتاب هایی 
با مضامین فرهنگی و هنری خصوصا فرهنگ 
عامه است که با حمایت اداره کل فرهنگ و 

ارشاد اسلامی استان منتشر شده اند.
مجید جوادیان زاده، از برگزاری نمایشگاه های 
کتاب متعدد در حسینیه و کتابخانه مرکزی 
دانشگاه یزد و برخی از شهرستان ها خبر داد، 
از  رونمایی  و  برگزیده  کتابداران  از  تجلیل 
پوستر جشنواره مکتوب رضوی، دیدار و بازدید 
از کتابفروشی های قدیمی یزد مثل امیرکبیر، 
بازدید از باشگاه های کتابخوانی فعال یزد مثل 
کودک  باشگاه های  دینی،  اقلیت  باشگاه های 
کار، مدارس فوتبال و... بخشی دیگری از این 

برنامه هاست.
وی تاکید کرد: ما در این هفته به روستای 
از  که  رفت  خواهیم  مهریز  مدوار  و  گردکوه 
شمار  به  فعال  کتاب  دوستدار  روستاهای 
می آیند و از کتابخوانان و مروجان کتابخوانی 

تقدیر می کنیم.
البرز، همیار قلم همراه کتاب

اسلامی  ــاد  ارشـ و  فرهنگ  مدیرکل 
کتابخوانی  مسابقه  برگزاری  از  البرز،  استان 
غدیر  فرهنگسرای  در  )ص(  فضائل الرسول 
محمدشهر، برگزاری کارگاه آموزشی کتاب و 
ادبی  انجمن  برنامه توسط کتابخوانی  اجرای 
عصر جدید، رونمایی از کتاب های جدید در 
حوزه حجاب و عفاف و نماز، اجرای مسابقات 
قصه خوانی و کتابخوانی در هفته کتاب خبر 

داد.
ناصر مقدم، اجرای طرح ملی همیار کتاب 
همراه قلم را بخش دیگر این برنامه ها دانست 
که هدف اصلی آن ارتقای سرانه مطالعه کتاب 

و کشف و پرورش استعدادهای ادبی است.
اهدای کتاب به مجتمع خیریه امیرالمومنین 
مسجد  و  سعادتیه  علوی  مدرسه  )ع(، 
صاحب الزمان )عج( گرمدره نیز در ایام هفته 
کتاب اجرا می شود و در کنار آن اهدای کتاب 
به روستاها و مناطق عشایری نیز در این استان 
دنبال خواهد شد. برگزاری کارگاه قصه گویی 
فرهنگسرای  در  کتابخوانی  باشگاه های  برای 
امام علی )ع( ساوجبلاغ و شهرستان نظرآباد، 
تقدیر از فعالان و مروجان کتابخوانی، برگزاری 
برگزاری  کتاب،  بررسی  و  نقد  نشست های 
مسابقه فرهنگی کتابخوانی، برگزاری نشست 
فعالان  از  تقدیر  و  کتابخوانی  باشگاه های 
فرهنگسرای  در  اشتهارد  ادب  و  فرهنگ 
ملاصدرا نیز می توان از دیگر برنامه های استان 

البرز در هفته کتاب است.
تجلیل از شیراز پژوهان

استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
فارس، با بیان این که امسال برای اولین بار 
حدود 2۳ عنوان کتاب در حوزه شیرازپژوهی 
کتاب ها  این  کرد:  عنوان  است،  منتشر شده 
توسط نویسندگان و پژوهشگران شهر شیراز 
نوشته شده اند که قرار است از پدیدآورندگان و 
ناشران این حوزه تجلیل و تقدیر کنیم. تقدیر 
فعالیت  نشر  در حیطه  که  چاپخانه دارانی  از 
می کنند و به پویایی و فعال کردن صنعت نشر 
و کتاب کمک کرده اند نیز یکی دیگر از این 

برنامه ها است.
دوره  برگزاری  به  اشاره  با  سهرابی،  صابر 
اظهار  نیز  ایام  این  در  ناشران  برای  آموزشی 
کرد: یک دوره آموزشی چهار روزه برای ناشران 
مشکلات  و  مسائل  و  محتوا  تولید  حوزه  در 
حوزه نشر در شهر شیراز نیز در هفته کتاب 

برگزار می شود.
کتابداران  و  استانی  برتر  ناشران  از  تجلیل 
برتر، افتتاح یک باب کتابخانه جدید نیز در 
بخش قلات شهر شیراز که ساخت آن توسط 
اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی انجام شده و 
در این هفته تحویل نهاد کتابخانه های عمومی 
کتابخانه های  از  تعدادی  تجهیز  می شود. 
با  با همکاری شهرداری و دیدار  شهر شیراز 
برنامه های  از جمله  استانی  برتر  نویسندگان 

این استان در هفته کتاب خواهند بود.

معاون وزیر: 

فعالان فرهنگی وزارت بهداشت 
را در مهار کرونا یاری کنند

معاون وزیر بهداشت و رییس سازمان غذا و دارو 
با  قلم  صاحب  افراد  و  اندیشمندان  علما،  که  گفت 
انجام فعالیت های فرهنگی و اغنایی، وزارت بهداشت 
کرونا  ویروس  کنی  ریشه  برای  مبارزه  مسیر  در  را 

یاری کنند.
ایرنا، دکتر بهرام  از  به گزارش شاخه سبز به نقل 
دانشگاه  جدید  سرپرست  معارفه  آیین  در  دارایی 
توجه  با  داشت:  اظهار  استان همدان،  پزشکی  علوم 
به اپیدمی ویروس کرونا، فراگیر شدن واکسیناسیون 
جامعه هدف برای ریشه کنی ویروس و از بین رفتن 

بیماری امری ضروری است.
پس  ویروس  با  مبارزه  مسیر  ادامه  در  افزود:  وی 
از  مرحله جدیدی  وارد  باید  واکسیناسیون  انجام  از 
با داروهای خوراکی و نهادینه کردن  درمان شده و 
فرهنگ رعایت پروتکل های بهداشتی، زندگی مردم 

را به حالت عادی برگردانیم.
پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر  معاون 
تصریح کرد: مدیریت بحران ویروس کرونا همچنان 
شاهد  بعدی  های  موج  در  امیدواریم  و  دارد  ادامه 

اپیدمی ویروس با شدت پیک های قبلی نباشیم.

ظرفیت  از  استفاده  بر  همچنین  دارایــی  دکتر 
و  کرد  تاکید  ویروس  مهار  برای  درمانی  گردشگری 
گفت: کار کردن در جبهه سلامت به صورت شبانه 

روزی و تمام وقت، بسیار دشوار است. 
وی در ادامه با اشاره به موفقیت های دانشگاه علوم 
در  خوبی  زیربنایی  اقدامات  گفت:  همدان،  پزشکی 
رتبه  نمونه آن کسب  انجام شده که  استان همدان 
معوقات  و  کارانه  موقع  به  پرداخت  کشوری،  ششم 
مهار  زمینه  در  موثر  های  فعالیت  البته  و  پرسنل 

ویروس کرونا است.

توسط نشر نو؛

ترجمه»تاریخ ایران 
آکسفورد«چاپ شد

کتاب »تاریخ ایران آکسفورد« زیرنظر تورج دریایی با ترجمه خشایار 
بهاری و محمدرضا جعفری توسط نشر نو منتشر و راهی بازار نشر شد.

به گزارش شاخه سبز بنقل از  خبرنگار مهر، کتاب »تاریخ ایران 
آکسفورد« زیرنظر تورج دریایی به تازگی با ترجمه خشایار بهاری و 
محمدرضا جعفری توسط نشر نو منتشر و راهی بازار نشر شده است. 
این کتاب یکی از عناوین مجموعه »کتابخانه تاریخ ایران« است که 
این ناشر چاپ می کند و نسخه اصلی اش سال 2011 توسط انتشارات 

آکسفورد در نیویورک چاپ شده است.
او منتشر شده، می گوید علت  تورج دریایی که این کتاب زیرنظر 
تهیه آن، این است که در بیشتر کتاب هایی که از نویسندگان مختلف 
گردآوری شده یا توسط یک نفر نوشته شده اند، بر یکی از دوره های 
تاریخی ایران بیش از ادوار دیگر تاکید شده و یا کل تاریخ کشور به یک 
اندازه پوشش داده نشده است. بنابراین نیاز به کتابی احساس شد که 
تاریخ کل فلات ایران و کسانی را که در آن زندگی کرده و درگذشته اند 

و همچنین فرهنگی که آفریده اند، تشریح شود.
نویسنده این کتاب، متخصصان و تاریخ پژوهان ایرانی در کشورهای 
مختلف بوده اند و تهیه کتاب 4 سال زمان برده است که از میان مولفان، 
علیرضا شاپور شهبازی درگذشته است. نویسندگان و تاریخ پژوهانی که 
در این پروژه زیر نظر تورج دریایی، مطالب کتاب پیش رو را نوشته اند، 
به این ترتیب اند: کامران آقایی، منصوره اتحادیه، علی انوشهر، کاترین 
بابایان، مازیار بهروز، دانیل تامس پاتس، ادوارد دابرُوا، تورج دریایی، 
پروتس اوکتور شروو، علیرضا شاپور شهبازی، کامیار عبدی، جورج 
لیِن، مایکل گرگوری مارونی، افشین متین عسگری، اوانگلوس ونتیس 

و نگین یاوری.
دو مترجم کتاب،  آن را به ایرج افشار و افرادی مثل او تقدیم کرده اند 
که عمر خود را صرف پژوهش درباره رویدادهایی کردند که در جهان 

ایرانی گذشت.
به ترتیب  عناوین شان  که  دارد  آکسفورد« 1۶ فصل  ایران  »تاریخ 
عبارت  است از: »فلات ایران از دوره پارینه سنگی تا برآمدن شاهنشاهی 
هخامنشی« )کامیار عبدی(، »ایلامی ها« )دانیل ت. پاتس(، »جامعه 
هخامنشی  پارسی  »شاهنشاهی  شروو(،  اوکتور  )پروتس  اوستایی« 
)۵۵0 تا ۳۳0 پ.م(« )علیرضا شاپور شهبازی(، »ایران در زمان اسکندر 
و سلوکی ها« )اوانگلوس ونتیس(، »شاهنشاهی اشکانی« )ادوارد دابروا(، 
»شاهنشاهی ساسانی )224 تا ۶۵1م(، »ایران در آغاز دوره اسلامی« 
یاوری(،  )نگین  میانه«  سده های  »ایران  مارونی(،  گرگوری  )مایکل 
و  گذار  ترکمانان:  و  »تیموریان  ا.لیِن(،  )جرج  ایران«  در  »مغول ها 
در  انوشهر(، »صفویان  )علی  م./نهم ق«  پانزدهم  قرن  در  شکوفایی 
تاریخ ایران )1۵01 تا 1۷22م./۹0۵ تا 11۳۵ق(« )کاترین بابایان(، 
1۷۹۵م./  تا   1۷22( زند  و  افشار  سلسله های  و  افغانی  »میان پرده 
11۳4 تا 120۹ ق(« )کامران اسکات آقایی(، »ایران قاجاری )1۷۹۵ 
تا 1۹21م./ 120۹ تا 1۳40 ق(« )منصوره اتحادیه نظام مافی(، »عصر 
پهلوی: تجدد ایرانی در بستر جهانی« )افشین متین عسگری(، »ایران 
پس از انقلاب )1۹۷۹ تا 200۹ م./1۳۵۷ تا 1۳۸۸ش(« )مازیار بهروز(.

پس از این فصول هم فهرست دودمان های شاهی ایران، پادشاهان و 
دوره حکومت آنان آمده است. پیش از فصول اصلی هم مقدمه ای به قلم 

تورج دریایی درج شده است.
در قسمتی از این کتاب می خوانیم:

نام زیادِ بن ابیه با احیای استفاده از چند سنت دیوانی و سلطنتی 
ساسانی پیوند خورده است که از جمله آنها می توان به رواج رسم 
بار عام فرمانروا، تشکیل یگان محافظان او، استفاده از سبک مکاتبات 
ساسانیان به عربی در دیوان خود، و سامان دادن نهاد ثبت اسناد با مُهر 
به شیوه ساسانی اشاره کرد. گفته اند که وی این تجارب دیوانی را در 
۶۶۶-۶۶۵م./4۶-4۵ق و به ویژه برای منظم کردن وصول مالیات در 
شرق احیا کرد و حتی افراد آشنا به فارسی را در دستگاه مالیاتی خود 
به کار گرفت. زیاد در ۶۷1م./۵1ق حاکم دیگری را با سپاهی پنجاه 
هزار نفره از اعراب بصره و کوفه و خانواده های آنان به خراسان اعزام 
کرد. آنها بیشتر از قبایل تمیم و بکر بن وائل بودند که به عنوان پادگانی 

دائمی در روستاهای واحه مرو مستقر شدند.
این کتاب با ۵۶۸ صفحه، شمارگان هزار و 100 نسخه و قیمت 200 

هزار تومان منتشر شده است.

2۰ هزار تن کاغذ دولتی تا پایان سال 
برای صنعت نشر تولید می شود

معاون فرهنگی وزارت ارشاد از توافق با کارخانه مازندران برای تولید 20 هزار تن کاغذ 
تحریر مورد نیاز صنعت نشر تا پایان سال خبر داد.

به گزارش شاخه سبز ،  یاسر احمدوند معاون فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
در گفت وگو با خبرنگار فرهنگی خبرگزاری تسنیم،  با اشاره به برنامه این وزارتخانه برای 
تامین کاغذ مورد نیاز ناشران گفت:  توجه به موضوع کاغذ از نیازهای اصلی تولید فرهنگی 
به شمار می رود  و از اولویت های بنده نیز هست. در اولین گام کارگروهی تشکیل شد تا  
کارخانجات تولید کاغذ در داخل بازبینی شود، در گذشته نیز ما مکرر به این کارخانه ها 

سر زده بودیم.
وی ادامه داد:  برای اطلاع از آخرین وضعیت مجدد گروهی به خوزستان ، برای بازدید 
از کارخانه های پارس و دیبای شوشتر)کارون سابق (،  به مازندران برای بازدید از چوب 
و کاغذ مازندران به بهشهربرای بازدید از کارخانه تبریز به فارس برای بازدید از کارخانه 
زاگرس اعزام شدند. شرایط فعلی تولید بررسی و راه کارهایی برای افزایش تولید مطرح 

شد.
احمدوند با اشاره به جلسه هفته گذشته معاون اول رئیس جمهور با موضوع کاغذ گفت: 
به درخواست ما جلسه ای با حضور معاون اول رئیس جمهور ، وزرای صمت و ارشاد و 
نماینده بانک مرکزی و... برگزار و تصمیمات خوبی اتخاذ شد. قرار شد مشکلات ظرف دو 
هفته با حضور کارشناسان و مدیران کارخانه ها بررسی شده و نقشه راهی به معاون اول 

رئیس جمهور ارائه شود که این هفته برنامه ارائه می شود.
وی گفت:  امیدوارم در آینده نزدیک بتوانیم تولید داخلی را فعال کنیم رسیدن به سطح 
خودکفایی در تولید داخلی کار سختی است، امیدوارم مرحله به مرحله در این مسیر پیش 

رویم، مشکلات را حل کرده و ظرفیت های داخلی را فعال کنیم.
احمدوند از توافق با کارخانه چوب و کاغذ مازندران برای تولید کاغذ مورد نیاز ناشران 
خبر داد و گفت: امیدواریم با توافقی که با کارخانه مازندران کردیم تا پایان سال بتوانیم 
حداقل 20 هزار تن کاغذ تحریر دریافت کنیم، منتظریم که قرارداد را ارسال کنند، ما 
اعلام کردیم که حاضر به پیش خرید هم هستیم ، همه گونه همکاری و حمایت از این 
فعالیت را اعلام کردیم. امیدواریم دوستان حوزه صنعت هم همتی کنند و واحدهای 
تولیدکننده کاغذ را به سمت تولید کاغذ هدایت و مشکل را برطرف کنند. در ارشاد زمینه 

کافی برای همکاری با تولیدکنندگان وجود دارد.

مردان بلند قامت در قم به یاری 
ارتقای فرهنگ رانندگی آمدند

 اجرای نمایش های خیابانی مردان بلندقامت 
با هدف اشاعه و ارتقای اخلاق شهروندی در 
حوزه فرهنگ راهنمایی و رانندگی در ادامه 
ویژه  برنامه های روز قم، درحال برگزاری است.

روابط  از  نقل  به  سبز  شاخه  گزارش  به 
فرهنگ  ارتقای  قــم،  شــهــرداری  عمومی 
شهروندی در ابعاد مختلف از اهداف روز قم 

است، و در بین قالب های مختلف هنری اجرای نمایش های خیابانی مانند نمایش مردان بلند 
قامت با توجه به عینیت داشتن و جذاب بودن در میان شهروندان اثرگذاری بیشتری دارد.

گزارش حاکیست: شهرداری قم به همین منظور، نمایش های خیابانی مردان بلند قامت را با 
هدف ترویج فرهنگ شهروندی در حوزه قوانین راهنمایی و رانندگی از ابتدای آبان ماه جاری 

در دستور کار خود قرار داده است.
گزارش می افزاید: در قالب این نمایش های خیابانی مباحث و موضوع های مهمی مانند توقف 
در پشت چراغ قرمز، بستن کمربند ایمنی، توجه به ایستادن خودروها در پشت خط عابر پیاده، 
تذکر به استفاده نکردن از تلفن همراه در حین رانندگی، رعایت سرعت ایمن، جلوگیری از 
عجله و شتاب زدگی در زمان رانندگی، توسط مردان بلند قامت در اشَکال مختلف هنری به 

شهروندان منتقل می شود.
همچنین طراحی و کارگردانی نمایش های خیابانی با هدف گرامیداشت روز قم با مصطفی 
فرخی یزدی است و بازیگران خوش ذوقی مانند محمدرضا روشنایی، معین حیدری، محمدرضا 

عمویی و محمدجواد زیادی در آن نقش آفرینی می کنند.
بر اساس این گزارش، طبق پیش بینی های انجام شده، نمایش های خیابانی مردان بلند قامت 
در بیش از ۳0 نقطه و تقاطع شهری قم از ابتدای آبان ماه جاری در حال برگزاری است و 
تداوم اجرای این قبیل برنامه ها می تواند در بهبود و توسعه فرهنگ شهروندی بسیار مفید باشد.

 این کار خیابانی با حضور هنرمندان انجمن نمایشی استان و با همکاری سازمان فرهنگی، 
هنری و ورزشی شهرداری قم آغاز شده و تا 2۳ آبانماه ادامه دارد.

مطابق مصوبه سال ۹۷ شورای فرهنگ عمومی قم،  بیست وسوم ربیع الاول سالروز ورود 
حضرت معصومه)س( به قم به عنوان روز قم نامگذاری شده است .
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سلامت

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

28 تیم سیار واکسیناسیون در قم فعال است

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در راستای تقویت امر 
واکسیناسیون کرونا در قم، 2۸ تیم سیار در این استان تشکیل 

شده است.
به گزارش شاخه سبز به نقل از روابط عمومی دانشگاه علوم 
اظهار  فوق  مطلب  بیان  ضمن  قدیر  رضا  محمد  قم،  پزشکی 
هویت  دارای  و  کارت شناسایی مخصوص  با  افراد  این  داشت: 
همشهریان،  استقبال  صورت  در  و  کرده  مراجعه  درمنازل  به 

عملیات واکسیناسیون برای آنها انجام می شود.
وی افزود: تیم واکسیناسیون در حال حاضر در محدوده مرکز 
جامع سلامت زارعی بوده که فعالیت خود را از امروز آغاز کردند.

وی اضافه کرد: تمام تلاش ما بر این است که بتوانیم واکسن 
را در اختیار همشهریان قرار داده تا آمار واکسیناسیون را ارتقا 

و به سلامت جامعه کمک کنیم.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم یادآور شده است: این تیم های 
سیار به در منازل مراجعه و در صورتی که هر یک از همشهریان 
درخواست واکسن داشته باشد، عملیات واکسیناسیون برای آن 

انجام می شود.
اینکه  بیان  با  نیز  قم  علوم پزشکی  دانشگاه  بهداشتی  معاون 
واکسیناسیون در قم نسبت به مقیاس کشوری وضعیت مطلوبی 
ندارد گفت: درصدد هستیم طرح خانه به خانه را برای افزایش 
در  مساله  مهمترین  زیرا  کنیم  اجرایی  واکسیناسیون  پوشش 
به  باید  واکسیناسیون است که  انجام حداکثری  کنترل کرونا، 

نحو احسن انجام شود. 
سیامک محبی افزود: گام سوم محله محور واکسیناسیون در 
قم با طرح خانه به خانه از امروز به مدت یک هفته برای افزایش 
پایین  درصد  که  قم  شهر  مرکزی  های  محله  از  یکی  پوشش 
تری از لحاظ تزریق واکسن نسبت به محله های دیگر شهر دارد 

اجرایی می شود.
 وی گفت: در این طرح 24 مرکز  خدمات جامع سلامت در 
قالب 24 تیم شرکت دارند، که هر تیم شامل واکسیناتور زن و 
مرد با همکاری نیروهای بسیج از ساعت 1۳ الی 1۶ به  مدت 

یک هفته انجام وظیفه خواهند کرد.
وی با اشاره به اینکه ۶۶ درصد افراد بالای 12 سال در استان 
دُز اول واکسن کرونا را دریافت کرده اند که این آمار در کشور 
طرح  این  اتمام  از  بعد  کرد:  خاطرنشان  باشد،  می  درصد   ۸1
کارشناسان مرکز بهداشت طی بررسی های میدانی و آماری به 
این نتیجه خواهند رسید که چقدر این طرح می تواند در بالا 

بردن آمار واکسیناسیون در استان مفید واقع شود.
گروه های  اینکه  بیان  با  قم  پزشکی  علوم  بهداشتی  معاون 
مختلف واجد شرایط که تاکنون به هر دلیلی موفق به تزریق 
واکسن نشده اند، واکسیناسیون را به روزهای بعد موکول نکنند 
روسیه  و  ترکیه  مانند  همسایه  کشورهای  در  متاسفانه  گفت: 
این  دلتا پلاس هستیم که  نوع  از  شاهد جهش ویروس کرونا 
تغییرهایی  دستخوش  را  ما  استان  و  کشور  می تواند  موضوع 
در آینده نزدیک کند، هر چند در حال حاضر شرایط بیماری 

مناسب است.
توجه  با  کرد:  خاطرنشان  سخنان  از  دیگری  بخش  در  وی 
شبانه روزی  مرکز  فعالیت  کرونا،  استانی  ستاد  مصوبه  به 
واکسیناسیون در میدان روح الله از ساعت هشت تا ساعت 24 
محدوده  این  در  دادیم  تقاضا  همشهریان  از  رو  این  از  است، 

زمانی به این مرکز مراجعه شود.
وی بیان کرد: در حال حاضر تزریق واکسن در تمامی مراکز 
واکسیناسیون، مراکز جامع سلامت شهری و روستایی و مراکز 

سیار انجام می شود.
از ابتدای اجرای طرح واکسیناسیون کرونا در قم بالغ بر یک 
شده  تزریق  هدف  جامعه  به  واکسن  دُز  هزار   2۳4 و  میلیون 

است.

نایب رئیس انجمن داروسازان ایران، از عدم واردات محموله های جدید 
واکسن آنفلوانزا در یک ماه اخیر خبر داد.

مهر،  خبرنگار  با  گفتگو  در  فاطمی،  سیدعلی  سبز،  شاخه  گزارش  به 
اظهار داشت: از 14 مهر 1400 تاکنون هیچ محموله جدیدی از واکسن 

آنفلوانزا وارد کشور نشده است.
شده  وارد  فرانسه  و  هلند  از  خارجی  واکسن های  اینکه  اعلام  با  وی 
بودند، افزود: در حال حاضر واکسن وارداتی آنفلوانزا در داروخانه ها موجود 

نیست.
فاطمی با اشاره به از دست رفتن زمان طلایی تزریق واکسن آنفلوانزا، 
گفت: زمان طلایی تزریق واکسن آنفلوانزا از 10 شهریور تا 10 آبان بود.

تزریق  امکان  نیز  زمستان  نیمه های  تا  که  مطلب  این  عنوان  با  وی 
نیست محموله  قرار  نظر می رسد  به  افزود:  دارد،  آنفلوانزا وجود  واکسن 

جدید واکسن آنفلوانزا وارد کشور شود.
ایرانی  واکسن  تولید  به  اشاره  با  ایران  داروسازان  انجمن  رئیس  نایب 
آنفلوانزا، گفت: سفارش تحویل واکسن ایرانی را دو هفته قبل گرفته اند اما 
اطلاع دقیقی از موجود بودن واکسن ایرانی آنفلوانزا در داروخانه ها ندارم.

فاطمی با گلایه از قیمت واکسن ایرانی آنفلوانزا، افزود: قول داده بودند 
چیزی  چنین  که  باشد  ارزان تر  خارجی  مشابه  از  ایرانی  واکسن  قیمت 
تعیین  ایرانی  واکسن  فروش  برای  را  تومان  هزار   20۶ همان  و  نبوده 

کرده اند که واکسن های وارداتی هم همین قیمت هستند.

مطالعات جدید نشان می دهد سالمندانی که در شب کمتر از 
4.۵ ساعت یا بیش از ۶.۵ ساعت می خوابند و اختلالات خواب 

را تجربه می کنند، بیشتر در معرض زوال شناختی قرار دارند.
به گزارش شاخه سبز  پایگاه خبری نوروساینس گزارش 
داد، مطالعات مختلف تاثیر خواب با کیفیت و خوب شبانه 
را بر جنبه های مختلف سلامت روحی و فیزیکی ثابت کرده 
اند و نشان دادند نداشتن خواب کافی بسیاری از بیماری های 
متابولیک از جمله دیابت را تشدید می کند و از طرفی با زوال 

شناختی و آلزایمر مرتبط است.
مطالعه جدید محققان دانشکده پزشکی دانشگاه واشینگتن 
علاوه بر تایید موارد قبل و تاثیر سوء کم خوابی بر بدن نشان 

می دهد، خواب زیاد نیز می تواند بسیار مضر باشد.  
در این مطالعه 100 فرد میانسال تا اواخر دهه ۷0 سالگی 
مورد بررسی قرار گرفتند. در این مطالعه ۸۸ نفر هیچ نشانه ای 
از زوال عقل نداشتند و 12 نفر داری این نشانه ها بودند. از میان 
12 نفر یک مورد علائم خفیف و 11 مورد علائم پیشرفته ای 

داشتند.
در این مطالعه از داوطلبان خواسته شد در طیف وسیعی از 
تست های شناختی و روانشناسی شرکت کنند.  میزان خواب 
با دستگاه  اندازه گیری شد. این آزمایش ها سه سال پس از بار 
اول نیز تکرار شد. عوامل دیگر تاثیرگذار بر آلزایمر از قبیل سن، 

ژنتیک و شیوه زندگی نیز مورد بررسی قرار گرفت.
عملکرد  بر  خواب  مدت  طول  تاثیر  می دهد  نشان  نتایج 
شناختی به اندازه تاثیر سن است. سن مهمترین فاکتور در 

ایجاد زوال شناختی است.
این مطالعه مانند مطالعات قبلی نشان می دهد کم خوابی به 
افزایش پروتئین بتا آمیلوئید در مغز منجر می شود که عامل 
اصلی آلزایمر است.  ولی آنچه که محققان را شگفت زده کرده 
این است که خواب بیش از ۶.۵ ساعت نیز می تواند با افزایش 
احتمال زوال شناختی در سالمندان مرتبط باشد. این در حالی 
است که قبلا توصیه شده بود سالمندان بین ۷ تا ۸ ساعت در 

طول شب بخوابند.
البته نمی توان با قطعیت گفت خواب بیش از ۶.۵ ساعت به 
زوال شناختی می  انجامد و شاید عوامل دیگر نیز در این امر 
دخیل باشند. این مطالعه نیازمند بررسی بیشتر است و بیش از 

گذشته بر خواب با کیفیت شبانه تاکید دارد.
برخی از مهمترین فواید خواب کافی

خوابیدن تعداد سلول های مغز را افزایش می دهد
خوابیدن باعث می شود امکان تولید میلین توسط سلول های 
مغز افرایش یابد. میلین ترکیب نوعی فسفولیپید و پروتئین 
است که مانند عایق عمل می کند و مانند غلافی در اطراف 
عملکرد  برای  میلین  می گیرد.  قرار  عصبی  سلول های  تمام 
صحیح سلول های عصبی ضروری است و کمبود آن به بروز 

بیماری های خطرناکی مانند ام اس منجر می شود.
مهمترین  از  یکی  ولی  دارد؛  مختلفی  کاربردهای  میلین 
است. خواب  پیام های عصبی  ارسال  در  تسریع  آن،  وظایف 
باعث افزایش تعداد سلول های عصبی و احیای سلول های قبلی 

می شود.
خواب کافی سبب کاهش دردهای مزمن می شود

مطالعات جدید نشان می دهد خواب کافی و باکیفیت یکی 
دلیل  به همین  و  است  درد  کاهش  روش های  مهمترین  از 
پزشکان در دوره نقاهت بیماری یا عمل جراحی، استراحت 

کامل را توصیه می کنند.
خواب کافی قدرت استدلال و تفکر را افزایش می دهد

تفکر  نحوه  فاکتورهای  مهمترین  از  یکی  خواب  کیفیت 
و استدلال منطقی است. توصیه شده است هنگام مواجهه 
با مشکلات پیچیده که نیازمند اتخاذ راه حل و تفکر است، 

استراحتی کوتاه داشته باشید و تاثیر فوق العاده آن را ببینید.
خواب کافی و با کیفیت التهاب بدن را کاهش می دهد

التهاب مهمترین دلیل بروز بیماری های قلبی، سکته مغزی، 
دیابت، آرتریت و پیری زودرس است. تحقیقات نشان می دهد 
سطح پروتئین التهابی در افرادی که در شب کمتر از ۶ ساعت 
می خوابند، نسبت به افرادی که خواب کامل دارند، بیشتر است. 
فشار خون ناشی از التهاب از دیگر مضرات اختلال خواب است.

متابولیک  بیماری های  و  وزن  کاهش  سبب  کافی  خواب 
می شود

بدن در حالت خواب کالری می سوزاند، کم خوابی یا اختلال 
خواب یکی از مهمترین دلایل چاقی و اضافه وزن است.

برخی دیگر از خواص خواب با کیفیت عبارتند از :
خواب کافی نقش مهمی در درمان بیماری ام اس دارد

برخی  از  و  می شود  حافظه  تقویت  باعث  کافی  خواب 
اختلالات ژنتیکی جلوگیری می کند.

میانسالی،  و  جوانی  دوران  در  کیفیت  با  و  کافی  خواب 
مهمترین عامل تقویت حافظه در پیری است.
خواب کافی قدرت بدنی را افزایش می دهد

کم خوابی احتمال ابتلا به بیماری های قلبی را دو برابر و 
سکته مغزی را چهار برابر افزایش می دهد.

از  ندارند،  کافی  و  منظم  خواب  که  نوجوانانی  و  کودکان 
نظر رفتاری ناهنجار می شوند. این کودکان در مدرسه رفتار 
مناسبی ندارند و معمولا برای هم سن و سالان و اولیای مدرسه 

مشکل ایجاد می کنند.
اختلاف  و  عامل مشاجره  مهمترین  و خستگی  کم خوابی 

زوجین است.
خواب ناکافی سیستم یادگیری را مختل می کند.

اختلال خواب سبب افزایش فشار خون و ضربان نامنظم 
قلب می شود.

رانندگی  تصادفات  علل  مهمترین  از  یکی  آلودگی  خواب 
است.

خواب ناکافی سبب مرگ زودرس می شود.
اختلال خواب و خواب ناکافی مهمترین علت پیری پوست 

است.
اختلال خواب قابلیت قضاوت را از بین می برد.

کاهش حافظه، افسردگی، چاقی و دیابت نوع 2 برخی از 
دیگر مضرات کم خوابی هستند.

خواب بیش از ۶.5 ساعت در شب 
احتمال زوال شناختی را افزایش می دهد

نایب رئیس انجمن داروسازان ایران مطرح کرد؛

واکسن آنفلوانزا تمام شد 

به بهانه 2۳ آبان روز جهانی دیابت

قندی که کام مبتلایان را تلخ می کند

رییس پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم:

دیابت در کشور همچنان صعودی است؛ خودمراقبتی کنیم
 رییس پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم 
دیابت  گفت:  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه 
کشور  در  که  است  هایی  بیماری  ازجمله 
کنار  در  و  است  افزایش  روبــه  همچنان 
می توان  خودمراقبتی  با  درمانی  روش های 

جلوی ابتلا یا شدت آن را گرفت.
جهانی  روز  نوامبر   14 مصادف  آبان   2۳
دیابت نامگذاری شده است و این روز فرصتی 
مناسب برای افزایش آگاهی مردم در مورد 

این بیماری و عوارض آن است.
دکتر باقر لاریجانی روز یکشنبه به مناسبت 
روز جهانی دیابت در گفت و گو با خبرنگار 
گروه علم و آموزش ایرنا اظهار داشت: شمار 
بیماران دیابتی در پنج سال گذشته در کشور 
افزایش یافته و شیوع آن از حدود 11 درصد 
به حدود 14 درصد رسیده است و این روند 

کماکان ادامه دارد.
وی با یادآوری اینکه این آمار نشان دهنده 
هشدار جدی در این زمینه است، گفت: این 
چاقی،  مورد  در  دیابت،  بر  علاوه  وضعیت 
پیدا می  فشارخون هم صدق  چربی خون، 
کند و همه این بیماری ها در کشور طی سال 

های اخیر افزایش یافته اند.
رییس پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم 
دانشگاه علوم پزشکی تهران یکی از اهداف 
رشد  از  جلوگیری  را  شده  تعیین  پیش  از 
بیماری دیابت در کشور اعلام کرد و گفت: 
روند بیماری در کشور نشان می دهد که ما 
هنوز در کنترل دیابت موفق عمل نکرده ایم. 
مردم و مسوولان باید توجه جدی تری به این 
بیماری داشته باشند تا بتوان از روند افزایشی 

آن کاست.
در کشور  دیابت  علل شیوع  به  لاریجانی 
اشاره کرد و اظهارداشت: چاقی، آلودگی هوا 
و فعالیت های فیزیکی سه عامل اصلی شیوع 
دیگری  موضوعات  است.  کشور   در  دیابت 
مانند ژنتیک و تغذیه هم در این زمینه نقش 

دارند.
وی تصریح کرد: چاقی در ایر ان همانند 
دیابت در حال رشد است و حدود ۶0 درصد 
افزایش وزن  یا  یا چاق هستند  جمعیت ما 

دارند.
خودمراقبتی عامل مهم در کنترل بیماری 

دیابت
رییس پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم، 

کنترل  در  مهمی  عامل  را  خودمراقبتی 
بیماری دیابت اعلام و به مردم توصیه کرد که 
با فراگیری آموزش های لازم، خودمراقبتی 
را بیشتر انجام دهند تا شاهد کنترل بیشتر 

دیابت در بیماران باشیم.
لاریجانی ادامه داد: هرچند داروها از جمله 
نقش  دیابت  بیماری  کنترل  در  انسولین 
مهمی دارند اما باید به موضوع خودمراقبتی 

توجه بیشتری شود.
درمانی  اقدامات  همه  باوجود  افزود:  وی 
از ۷0 درصد  بیش  داروهای مختلف،  مانند 
بیماری  بر  بیماران ما هنوز کنترل مطلوب 
خود ندارند که این موضوع نشان می دهد 

باید به خودمراقبتی توجه جدی تر شود.  
را  دیابت  شیوع  بالاترین  ها  استان  کدام 

دارند
رییس پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم 
دهد  می  نشان  مطالعات  کرد:  خاطرنشان 
مرکزی  هرمزگان،  یزد،  مانند  هایی  استان 
و قم شیوع بالایی بیماری دیابت را دارند و 
برخی از استان ها مانند سیستان و بلوچستان 

شیوع کمتر است.
لاریجانی با یادآوری اینکه شیوع دیابت در 
نقاط مختلف کشور وضعیت متفاوتی دارد، 
افزود: در هر گوشه از کشور، تفاوت در شیوع 
دیابت فاحش است و اختلاف بین کمترین و 
بیشترین شیوع این بیماری در استان ها در 

سال های اخیر افزایش یافته است.
حدود ۹0 درصد دیابتی ها از نوع 2 هستند

وی با بیان اینکه حدود ۹0 درصد دیابتی 
افراد  این  اغلب  افزود:  نوع 2 هستند،  از  ها 
چاق هستند یا فعالیت فیزیکی کمی دارند. 
اگر بتوان عوامل خطر ابتلا مانند کم تحرکی، 

چاقی و تغذیه را کنترل کنیم، می توان از 
بیماری پیشگیری کرد یا سن ابتلا را بالاتر 

برد یا حتی جلوی ابتلا آن را گرفت.
غدد  های  بیماری  متخصص  پزشک  این 
درون ریز، پیک دیابت نوع 1 را در جوانان 
کمتر از 20 سال اعلام کرد و گفت: هرچند 
روش های درمانی و پیشگیری های جدید 
قابل  خیلی  دیابت  نوع  این  اما  دارند  وجود 

درمان نیست.
لاریجانی ادامه داد: در دوران شیوع کووید 
- 1۹ در کشور دیابت نوع 1 افزایش یافته 
است که این موضوع جای نگرانی جدی دارد.

برخی از داروهای گیاهی می توانند نقش 
داشته  خون  قند  کنترل  در  داروها  مکمل 

باشند 
وی به انجام تحقیقات در زمینه استفاده 
از گیاهان داروی برای کنترل بیماری دیابت 
اشاره کرد و گفت: برخی داروهای گیاهی می 
توانند نقش مکمل داروها را در کنترل قند 

خون داشته باشند.
رییس پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم 
دانشگاه علوم پزشکی تهران با یادآوری اینکه 
برخی از داروهای گیاهی کمک کننده کنترل 
قندخون هستند، افزود: در صورتی که این 
داروها مطالعات خوبی را پشت سر گذاشته 
باشند، می توانند به عنوان کمک در درمان 

دیابت استفاده شوند.
دیابتی  بیماران  که  کرد  تاکید  لاریجانی 
بگذارد  کنار  را  خود  انسولین  و  دارو  نباید 
کند،  استفاده  گیاهی  داروهــای  از  فقط  و 
پزشکان اصلا این موضوع را توصیه نمی کنند 
به عبارتی فرد باید درمان خود را تحت نظر 
های  روش  برخی  از  اما  دهد  ادامه  پزشک 

درمانی گیاهی هم برای تعدیل قند خون می 
تواند، استفاده کند.
دیابت چیست ؟

بدن برای تولید انرژی به سوخت نیاز دارد 
که از مواد غذایی به دست می آید. این مواد 
نام  به  قند ساده  به یک  نهایت  بدن در  در 
گلوکز تبدیل می شوند، گلوکز وارد جریان 
خون و سپس سلول ها شده و برای تولید 
می  قرار  استفاده  مورد  بدن  رشد  و  انرژی 

گیرد.
نشدن  وارد  علت  به  قند  که  درصورتی 
به سلول ها در خون باقی بماند، قند خون 
در  که  است  روندی  این  یابد.  می  افزایش 

بیماری دیابت رخ می دهد.
انسولین  کمبود  بیماری،  این  بروز  علت 
یا عمل نکردن آن است. انسولین هورمونی 
است که از غده لوزالمعده )پانکراس( ترشح 
می شود. این ماده کلیدی، موجب ورود قند 
تأمین  تا قند، جهت  به سلول ها می شود 
انرژی مورد استفاده قرار گیرد یا برای مصارف 
بعدی ذخیره گردد. بدون وجود انسولین، قند 
نمی تواند از جریان خون خارج و وارد سلول 

ها شود.
دیابت نوع 1

در دیابت نوع 1، غده پانکراس توانایی تولید 
انسولین را ندارد و تولید انسولین بسیار کم 
یا متوقف می شود. دیابت نوع 1 معمولاً در 
دوران کودکی یا نوجوانی آغاز می شود، اما 

ممکن است در هر سنی شروع شود.
متخصصان، این نوع دیابت را یک بیماری 
خود ایمنی دانسته و معتقدند که عامل وراثت 
و عوامل محیطی به درجات نامعلوم در ایجاد 

آن موثر هستند.
دیابت نوع 2

در دیابت نوع 2، غده لوزالمعده انسولین 
است  ناکافی  آن  مقدار  اما  کند  می  تولید 
توانایی  و  است  مقاوم  آن  به  نسبت  بدن  یا 
استفاده از آن را ندارد. این نوع دیابت بیشتر 

در افراد مسن دیده می شود.
دیابت نوع 2 معمولاً با رژیم غذایی مناسب، 
ورزش و در صورت لزوم با قرص کنترل می 
شود. گاهی اوقات، وقتی لوزالمعده بیش از 
حد تنبل می شود یا در موارد خاص دیگری، 
فرد مبتلا به دیابت نوع 2 نیز ممکن است به 

انسولین نیاز پیدا کند.

دیابت )مرض قند( از بیماری های 
قابل  تعداد  که  است  غیرواگیری 
دلایل  به  شهروندان  از  توجهی 
مختلف به آن مبتلا هستند، استان 
یزد به نسبت جمعیت در رتبه برتر 
ابتلاء به این بیماری در کشور قرار 

دارد.
به گزارش شاخه سبزبر پایه گزارش 
فدراسیون بین المللی دیابت، نیمی از 
مبتلایان به مرض قند از ابتلاء خود 
بی اطلاع هستند، برآوردهای مرکز 
تحقیقاتی، درمانی دیابت استان یزد 
نشان می دهد که بیش از 100 هزار 
نفر از جمعیت این استان )حدود 10 
درصد(، مستعد ابتلا به دیابت هستند 
که تاکنون برای ده ها هزار نفر از آنان 
پرونده پزشکی تشکیل  شده است و 
این استان در رتبه برتر کشور از نظر 

میزان ابتلاء به مرض قند قرار دارد.
عوامل متعددی در شیوع بیماری 
وزن  اضافه  دارند که  دیابت دخالت 
کم  الگوی  کنار  در  افراد  چاقی  و 
تحرک زندگی شهری، افزایش امید 
بدنی،  فعالیت  کاهش  زندگی،  به 
مصرف شیرینی های سنتی با قند 
زیاد و زمینه های ارثی را می توان از 
مهمترین عوامل شیوع این بیماری 
غیرواگیر در این استان یزد برشمرد.

کارشناسان بر این باورند که شیوع 
و  بالاست  یزدی ها  میان  در  دیابت 
فرهنگ  را  آن  از دلایل عمده  یکی 
مردم در مصرف انواع شیرینی و نبات 
های  شیرینی  زیاد  تنوع  و  چای  با 
سنتی با قند زیاد در این استان در 
نامناسب  سبک  مانند  عواملی  کنار 
و  اضطراب  ژنتیکی،  عوامل  زندگی، 
به  جوانان  به ویژه  خانواده ها  تمایل 
مصرف غذاهای آماده عنوان می کنند.  
بیماری های قلبی و عروقی، زخم و 
قطع پا، تاری دید، خون ریزی چشم 
ابتلاء به  و نارسایی کلیه از عوارض 
که  شود  می  عنوان  دیابت  بیماری 
با افزایش سطح آگاهی افراد در این 
زمینه و کنترل قند خون به کمک 
فعالیت های  و  مناسب  غذایی  رژیم 
می  بیماری  این  عوارض  از  ورزشی 

توان پیشگیری کرد.
 ۶ یزد  استان  در  دیابت  به  ابتلا 
درصد بیشتر از میانگین کشور است

درمانی  تحقیقاتی،  مرکز  مدیر 
آخرین  گفت:  ایرنا  به  یزد  دیابت 
نشان می دهد 1۵ درصد  برآوردها 
به دیابت هستند  ایران مبتلا  مردم 
 21 یــزد  استان  در  رقــم  ایــن  که 
درصد است ضمن آنکه 2۵ درصد از 
جمعیت استان نیز در مرحله پیش 
دیابتی قرار دارند که در صورت کم 
این  به  آنان  ابتلاء  ریسک  توجهی 

بیماری بسیار بالاست .
دکتر سیدمحمد رضا آقایی با بیان 
اینکه بخش قابل توجهی از بیماران 
پیش دیابتی برای درمان خود اقدام 
بی  این  کرد:  تصریح  کنند،  نمی 
تفاوتی موجب ابتلاء فرد به بیماری 
تزریق  دارو،  مصرف  آن  دنبال  به  و 
انسولین و در نهایت ممکن است به 

زخم یا قطع عضو منجر شود.
وی آمار افراد پیش دیابتی در استان 
یزد را زیاد دانست و اضافه کرد: این 
دسته از افراد، در لبه دره هستند که 
باید از افتادن آنها پیشگیری شود و 
این امر کمک همه بخش های استان 
برای  برنامه جامعی  تا  را می طلبد 

بیماران پیش دیابتی اجرا شود.
دکتر آقایی با بیان اینکه تهیه پروژه 
برای کاهش  استانی و شهری  های 
آمار افراد پیش دیابتی در استان در 
دستور کار است، گفت: در برنامه ویژه 
ای که در این بخش پیش بینی شده 
و  از سازمان ها  زیادی  تعداد  است،  
برای  استان  در  مرتبط  واحدهای 
مشارکت  باید  دیابت  از  پیشگیری 

کنند.
مسوولیت  درصد   ۳0 افزود:  وی 
دست  در  دیابت  کنترل  برنامه 

دانشگاه علوم پزشکی است و بقیه آن 
را باید سازمان های دیگر کمک کنند 
تا مردم تغذیه سالم و  تحرک بدنی 
از لحاظ فرهنگی و  داشته باشند و 
اجتماعی نیز سبک زندگی سالمی را 

در پیش گیرند.
بر  عــلاوه  اینکه  بیان  با  آقایی 
تشخیص بیماری دیابت باید مراقب 
تعداد  افزود:  باشیم  نیز  آن  عوارض 
بیش 100  یزد  استان  های  دیابتی 
هزار نفر است که  20 هزار نفر آنان 
نیازمند انسولین هستند و بقیه هم 
داروهای خوراکی مصرف می کنند و 
1۵ درصد از جمعیت استان نیز از 

دیابت خود بی خبرند.
این مسوول،  تغذیه ناسالم، چاقی،  
و  استرس  بدنی،   تحرک  نداشتن 
عوامل ژنتیکی را از علل شیوع دیابت 
در استان یزد اعلام کرد و یادآور شد: 
شعار امسال مبارزه با دیابت مراقبت 
همیشه  از  بیشتر  امروز  دیابت،  از 

است.
خواب نامرتب و دیر شام خوردن از 

عوامل ابتلا به دیابت  
و  داخلی  غدد  تخصص  فوق  یک 
متابولیسم و متخصص بیماری های 
احتمال  گفت:  ایرنا  به  نیز  داخلی 
 ۳0 بالای  افراد  در  دیابت  به  ابتلاء 
زده  سال حدود 22 درصد تخمین 
می شود که ۹۵ درصد آنان دیابت 
نوع 2 دارند و در میان مبتلایان به 
این بیماری ۷0 درصد قرص مصرف 
می کنند و ۳0 درصد انسولین می 

زنند.
دکتر مسعود رحمانیان افزود: علاوه 
بر آن 2۵ درصد جامعه نیز در شرف 
پیش  مرحله  در  یا  دیابت  به  ابتلا 

است  ممکن  که  دارند  قرار  دیابتی 
سال های بعد به این بمیاری مبتلا 

شوند.
وی به همه شهروندان به خصوص 
افراد پیش دیابتی توصیه کرد: این 
بیماری و عوارض ناشی از آن به کلیه 
افراد  ها صدمه می زند،  2۵ درصد 
مبتلا به این بیماری عوارض چشمی 
بیماری  درصد   1۵ کنند،  می  پیدا 
های قلبی می گیرند و ۶ درصد هم 
دچار قطع عضو و زخم پا می شوند 
بنا بر این قند خون باید به صورت 
دچار  فرد  تا  شود  کنترل  منظم 

عوارض ناشی از مرض قند نشوند.
دیابتی  ــراد  اف کــرد:  اضافه  وی 
مرتب  باید ضمن مصرف  همچنین 
معاینه  مورد  یکبار  سالی  داروهــا، 
حداقل  روزانه  و  گیرند  قرار  چشم 
نیم ساعت ورزش را در برنامه زندگی 

خود داشته باشند.
از  همچنین  رحمانیان  دکتر 
مسولان خواست نسبت به وضعیت 
مرز  در  که  جمعیتی  درصــد   2۵
به دیابت قرار دارند، رسیدگی  ابتلا 
بیشتری صورت گیرد چراکه جمعیت 
در حال پیر شدن است و آمار دیابتی 
ها در حال افزایش و لذا پیشگیری 
در این زمینه بیش از پیش باید مورد 

توجه قرار گیرد.
عوامل  فامیلی،  های  ازدواج  وی 
ژنتیکی. چاقی و کم تحرکی،  دیر 
نامرتب  موقع شام خوردن و خواب 
را از دلایل اصلی ابتلا به دیابت در 

استان یزد اعلام کرد.
غدد  بیماری  شایع ترین  دیابت، 
و  مرگ  چهارم  عامل  و  جهان  در 
میر سالانه است و بر اساس بررسی 
های انجام شده از سوی محققان در 
هر دقیقه 12 مورد ابتلای جدید و 
جهان  در  دیابت  از  ناشی  مرگ   ۶

گزارش می شود.
دیابتی که از راه وراثت به فرزندان 
منتقل می شود را دیابت نوع یک و 
ارثی می گویند اما نوع 2 این بیماری 
نامناسب  زندگی  شرایط  دلیل  به 
می  ایجاد  نامطلوب  غذایی  رژیم  و 
شود و افرادی که قند خون ناشتای 
مرحله  در  باشد  از 100  بالاتر  آنها 

پیش دیابت قرار دارند.



9 اجتماعی

شهردار تهران گفت: هیچ کاری بدون حضور مردم و هیچ تحولی جز    
بر محور مردم، شدنی و ماندگار نیست. تلاش مدیریت شهری این است 

که مردم را به صحنه بیاورد و بر مدار نخبگان تحول بزرگی را رقم زند.
به گزارش ایسنا، علیرضا زاکانی شهردار تهران و نایب رییس سازمان 
متروپلیس در نشست مجازی »جایزه جهانی گوانگجو« که با موضوع 
اهداف توسعه پایدار و مدیریت شهری برگزار شــد، با بیان اینکه ما در 
شهرها دارای یک میراثی هستیم که از گذشتگان برای ما برجای مانده 
است، گفت: به طبع در احوال گذشــتگان تا به امروز که نگاه می کنیم، 
کارهای بســیار خوبی را می بینیم که باید بر آنها تکیــه کنیم و بر آنها 
بیفزاییم. عیوب و نقص هایی را مشاهده می کنیم که به بهترین وجه باید 
از آنها عبرت بگیریم و پرهیز کنیم. این میراثی که امروز در دست ماست 
آن فاصله  جدی و افقی را که باید به آن سمت و سو حرکت کنیم را برای 
ما یادآوری می کند که ما در هر کلانشهری یک افق مطلوب داریم، که در 
آن با عنایت به شعار اجلاس که توسعه  پایدار و حکمرانی شهری است، آن 
مطلوب را باید ترسیم کنیم و بتوانیم گام به گام خودمان را به آن نزدیک 

کنیم.
زاکانی هرکدام از شــرکت کنندگان در این نشســت را حامل یک 
اعتقاد، سنت، باور و میراث بزرگ ملی دانست و افزود: در هر کلانشهری 
می توانیم در جهت تحقق ایده آل های آن ســنت و میــراث بزرگ گام 
برداریم و مطلوبی را بســازیم به مثابه یک گل در یک گلســتانی که در 
سراسر جهان در کنار هم یک بوستان با طراوتی را به نمایش بگذارد. هر 
مجموعه ای در جهت الگو شدن تلاش می کند و در این تلاش و کوششی 
که انجام می دهد، هم می تواند گوی سبقت را از سایر جوامع برباید و هم 

می تواند یک درس و آموزه ای را برای دیگران فراهم کند.
او درس نخست را نیاز متقابل شهرها به یکدیگر معرفی کرد و افزود: 
بر این اساس هر کداممان برخلاف داشــتن اعتقادها، سنت ها، باورها و 
داشته های ملی متنوع می توانیم در کنار هم به سمت مطلوبی که به آن 

باور داریم حرکت کنیم و یک نقش نمای زیبایــی را در منظر و مرعای 
عموم مردم و جهانیان قرار بدهیم. این نوع نگاه یک ضرورت اساسی است 
و دقیقا درمقابل نگاهی قرار دارد که کســانی که به دنبال استعمار سایر 
ملت ها هستند و استکبار و خوی استکباری را در جهان دنبال می کنند، 
بدنبال این هستند که دیگران را در سیطره  خودشان بگیرند و فرهنگ 
و داشــته ها و میراث دیگران را به یغما ببرند و آنها را مانند خودشان قرار 

بدهند و با این یکپارچه سازی دنبال امیال خودشان هستند.
شــهردار تهران اضافه کرد: لذا ما ضمن نفی این نوع فکر، توجه به آن 
فکر برتر را داریــم، اینکه هر ملتی یک بوی و عِطری دارد و پیوســتگی 
ملت ها باهم امکانی را فراهم میکند که ما بتوانیم در کنار هم یک بوستان 
باطراوتی را بسازیم و به هم کمک کنیم، از هم درس بگیریم، تا در نهایت 
بتوانیم یک زندگی بهتر و یک شرایط مطلوبتری را در جوامع خودمان 

داشته باشیم.
زاکانی با بیان اینکه در هر کلانشــهری ســه جزء شــهر، شهروند و 
شهرداری مورد دقت و مطمع نظر است، گفت: هر شهری در هر نقطه ای 
که ایســتاده باشــد، یک فاصله  معناداری را با نقطه  مطلوب و آرمانی 
خودش دارد و بی شک شــهری می تواند در مسیر رشــد و تکامل گام 
بردارد که شهروندان در صحنه و با قبول مسئولیت های اجتماعی را در 

درون خودش داشته باشد و مدیران شهری عالم و معتقد و خدمتگزاری 
را پیرامون خودش ببیند. لذا تلاش ما این  اســت که شهر را به مثابه یک 
مجموعه  به هم پیوسته در مسیر تکامل قرار بدهیم و با رشد یافتگی یک 

شهر الگو بسازیم.
او تصریح کرد: ما در تهران قصدمان این است که یک الگوی بزرگی را 
مبتنی بر اعتقادات، سنت ها و داشته های ملی خودمان برپا کنیم که خود 

امکان بزرگی را برای دیگران فراهم خواهد کرد.
او شهروندان را نقطه  عطف فعالیت ها معرفی کرد و افزود: هیچ کاری 
بدون حضور مردم و هیــچ تحولی جز بر محور مردم شــدنی و ماندگار 
نیست. تلاش ما این است که مردم را به صحنه بیاوریم و کوشش ما این 
اســت که بر مدار نخبگان، با حضور مردم بتوانیم آن تحول بزرگ را رقم 

بزنیم.
بنا براعلام ســایت شهر، او ســومین نکته را تبدیل شهرداری از یک 
نهاد خدماتی ابتدایی به یک نهاد خدمتگزار اجتماعی دانســت و افزود: 
باید بتوانیم مدیریت و حکمرانی واحد شهری را آن گونه دنبال کنیم که 
ماحصل این حرکت، یک پیوســتگی جدی بین خدمتگزاران مردم در 
مدیریت شهری، بین مردم عزیز و بین شــهر و جامعه  ما برقرار بشود، تا 

بتوانیم یک الگوی سالم و درستی را برای تقدیم داشته باشیم.
بر اســاس این گــزارش پنجمیــن دوره جایزه جهانــی گوانگجو 
)Metropolis( همزمان با کنگره جهانی متروپلیس به صورت آنلاین 
و به میزبانی شهر گوانگجو با هدف شناسایی نوآوری در بهبود پایداری 
اجتماعی، اقتصادی و زیست محیطی در شهرها و ارتقاء رفاه و کیفیت 

زندگی شهروندان برگزار شد.
جایزه جهانی گوانگجو از ســال 2012 به صورت دو ســالانه برگزار 
می شود. در پنجمین دوره  این مســابقه 273 درخواست پروژه از 175 
شهر در 60 کشور دنیا دریافت شــده بود که از برگزیدگان این مسابقه 

قدردانی شد.

هیچ تحولی بدون حضور مردم ماندگار نیست وزیر کشور:
نگران پیک ششم کرونا هستیم

وزیر کشور به حاشیه نشــینی یک میلیون 
نفری در استان البرز اشاره کرد و گفت: این میزان 
حاشیه نشینی عدد قابل توجهی برای یک استان 
چهار میلیون نفری است که یک چهارم جمعیت 

آن حاشیه نشین باشند.
احمد وحیدی در سفر به البرز که برای تودیع و 
معارفه استانداران این استان انجام شد، در دیدار با 
نماینده ولی فقیه در استان البرز و امام جمعه کرج 
، ضمن تبریک میلاد امام حســن عسکری )ع(، 
افزود: امروز به منظور معرفی »مجتبی عبداللهی« 
و تکریم »عزیزاله شهبازی« که در استان زحمات 
زیادی کشیدند، در استان شهیدپرور البرز حضور 

یافتیم.
به گزارش ایسنا، وی در تشــریح توانمندی 
اســتاندار جدیــد البــرز کــه پیــش از ایــن 
مســوولیت هایی در تهــران را عهــده دار بوده 
اســت با بیان اینکه کمتر کار مهمــی در تهران 
صورت گرفته که استاندار جدید البرز )مجتبی 
عبداللهی( در آن ســهیم نبــوده و نقش تعیین 
کننده ای نداشته باشد، اظهار کرد: ایشان نقش 
تعیین کننده ای در بســیاری از کارها و اتفاقات 

بزرگ تهران داشت.
وی در بخش دیگری به اهمیت اســتان البرز 
اشاره کرد و گفت: استان البرز از اهمیت وافری در 
کشور از لحاظ موقعیت خاص جغرافیایی که در 
مسیر 10 تا 11 استان بوده و هم حجم مهاجرت 
زیادی کــه دارد، برخوردار اســت، به طوری که 
سالانه 100 هزار نفر جمعیت به این استان اضافه 

می شود.
وحیدی بیان کرد: بایســتی ظرفیت استان 
برای پذیــرش چنین مهاجرانی تبیین شــود، 
ضمن اینکه باید تلاش کنیــم این مهاجرت ها 
کمتر صورت بگیرد تا مردم البرز دچار مشــکل 
و مضیقه نباشــند، ولی به هر حال بخشی از این 
مهاجرت ها اجتناب ناپذیر است که بایستی برای 
آن ظرفیت لازم پیش بینی و آمادگی لازم کسب 

شود.
وی همچنین به حاشیه نشینی یک میلیون 
نفری در استان البرز اشاره کرد و افزود: این میزان 
حاشیه نشینی عدد قابل توجهی برای یک استان 
چهار میلیون نفری است که یک چهارم جمعیت 

آن حاشیه نشین باشند.
وزیر کشور به وضعیت صنایع البرز هم اشاره 
و تصریح کرد: در این بخش نیــز اقدامات خوبی 
صورت گرفته به طوری که بنــا بر گزارش ها 12 
هزار میلیارد تومان جلب ســرمایه داشتند ولی 

بازهم باید توسعه یابد.
وی اظهار امیدواری کرد که کارهای اســتان 
البرز به لحاظ اهمیتی که دارد به خوبی جلو برود 
چرا که همجواری با تهران را داشته و اهمیت ویژه 
آن در باری است که از تهران می پذیرد و هم باری 
است که بر تهران می تواند داشته باشد و بایستی 

توجه بیش از پیش به این استان شود.
وحیدی در پایان برای اســتاندار جدید البرز 
در زیر بار و حجم سنگین فعالیت ها و وظایف در 

استان آرزوی موفقیت کرد.

معاون شهردار تهران عنوان کرد
بررسی پیشنهاد ورود اتوبوس های 

دست دوم به پایتخت برای 
نوسازی ناوگان حمل و نقل

معاون حمل و نقل شهرداری تهران از بررسی 
پیشــنهاد خرید اتوبوس های دســت دوم برای 

نوسازی ناوگان اتوبوسرانی خبر داد.
مجتبــی شــفیعی در گفت وگو با ایســنا، 
درخصوص جزئیات ورود اتوبوس های دست دوم 
به تهران در راستای نوسازی ناوگان اتوبوسرانی 
گفت: این یک پیشنهاد اســت و ما باید وضعیت 
موجود نــاوگان را ببینیم که اتوبــوس هایی با 
کارکرد 13 ســاله داریم و این اتوبوس ها بسیار 
فرسوده هستند؛ لذا هر پیشنهادی که بتواند عمر 

ناوگان را کاهش دهد قابل بررسی است.
وی افزود: اگر بتوانیم مدلی که وزارت راه انجام 
داد و از محــل منابع نفت، کشــنده هایی با عمر 
3 الی 4 سال با کارکرد پایین، جایگزین کامیون 
های 40 تا 50 ســاله با ایمنی پایین و آلایندگی 

بالا کرد را در تهران پیاده کنیم، موفق می شویم.
معاون حمل و نقل شهرداری تهران با تاکید بر 
اینکه در حال حاضر وضعیت اتوبوس ها به گونه ای 
است که ناوگان اتوبوسرانی فرسوده است، گفت: 
برای نوســازی همه روش ها را دنبال می کنیم و 
خرید اتوبوس های دســت دوم با کارکرد پایین 
یک روش است و اصراری هم بر انجام آن نیست اما 
چون این موضوع پیشنهاد شده در حال بررسی 
آن هستیم و همزمان روش های دیگر را هم دنبال 

می کنیم.
شفیعی با بیان اینکه از نظر اقتصادی اتوبوس 
هایی با کارکــرد پایین، قیمت پاییــن تری به 
نســبت اتوبوس های نو دارند، گفت: آلایندگی 
ایــن اتوبوس هــا مورد توجــه ما اســت و باید 
اســتانداردهای آلایندگی آنها بالا باشــد ولی 
باید دقت داشته باشیم که این موضوع تنها یک 

پیشنهاد قابل بررسی است.

  خبــر
 متخلفان پرونده باغات تهران

به مراجع قضائی معرفی می شوند
 رئیس کمیسیون شهرســازی شورای شهر 
تهران از برخورد با متخلفان در پرونده باغات خبر 

داد.
مهــدی عباســی در گفت وگــو با ایســنا، 
درخصــوص فرایند بررســی پرونــده باغات و 
شناســایی متخلفان احتمالی در شورای شهر 
تهران، گفت: ما در این دوره از شورای شهر تهران 
بنا نداریم که برای خوشحالی گروه یا افرادی، حق 

را ناحق کنیم.
وی با بیان اینکه مدافع بــاغ بودن به این معنا 
نیست که همه پرونده ارجاعی به شورا را باغ اعلام 
کنیم و افزود: در این دوره بر اساس موارد قانونی، 
درخصوص تشخیص باغات عمل خواهیم کرد و 
در صورت شناسایی متخلفان آنها را به مراجع ذی 

صلاح معرفی می کنیم.
رئیس کمیسیون شهرســازی شورای شهر 
تهران با تاکید بر اینکه اگر منشــاء شکل گیری 
تخلف در شهرداری باشــد حتما آن را پیگیری 
کرده و متخلفان را به مراجع رسیدگی به تخلفات 
اداری معرفــی می کنیم، گفــت: از هیئت های 
نظارتی در شهرداری نیز می خواهیم که متخلفان 
را به مراجع قضائی معرفی کنند تا ریشه اینگونه 

تخلفات اداری خشک شود.

کاهش اشتها با مصرف لبنیات
نتایج تحقیقــات جدید نشــان می دهد که 
خوردن میان وعده های لبنــی مانند پنیر قبل 
از غذا در کاهش مصــرف وعده های غذایی موثر 

است.
به نقل از ومن ورلد، در ایــن مطالعه، 30 فرد 
مسن 60 تا 70 ســاله و 28 بزرگسال جوان 20 تا 
30 ســاله شــرکت کردند و از شرکت کنندگان 
خواسته شد تا دو ســاعت قبل از غذا، 350 گرم 
ماســت، 60 گرم پنیر و یا 500 میلی لیتر آب یا 
شــیر بدون چربی مصرف کنند و سطح اشتها، 
قندخون و پاسخ های گوارشی آنان قبل، حین و 

بعد از غذا اندازه گیری شد.
محققان دریافتند که محصــولات لبنی در 
مقایسه با آب به کاهش ســطح قندخون بعد از 
غذا، اشتهای قبل از غذا و مصرف کلی وعده های 

غذایی کمک می کند. 
آنان گفتند: ماست برای ســرکوب اشتهای 
قبل از غذا بهتر از هر نــوع لبنیات دیگری عمل 
می کند البته ماســت و پنیر کالــری دریافتی 
شرکت کنندگان را تا 62 درصد و شیر این میزان 

را تا 33 درصد کاهش می دهد.
محققان ایــن نتایج را به توانایــی لبنیات در 
کاهش میزان گرلین در بدن کــه یک هورمون 

تحریک کننده گرسنگی است، نسبت دادند.
لبنیات علاوه بر کنترل اشتها به محافظت در 
برابر بیماری های قلبی، کاهش خطر شکستگی 
و زمین خوردن نیز کمک می کند البته ســعی 
کنید محصولات لبنی پرچرب استفاده کنید زیرا 
محققان اخیر انواع کم چرب را با افزایش احتمال 

ابتلا به بیماری پارکینسون مرتبط می دانند.
وزارت کشــاورزی ایالات متحــده آمریــکا 
)USDA( توصیــه می کنــد که افراد مســن 
هر روز ســه واحد )فنجان( لبنیــات برای حفظ 
استخوان های قوی و سالم مصرف کنند. زمانی که 
یک کاسه ماست یا مقداری پنیر به رژیم غذایی 
اضافه می شــود در کاهش مصــرف موادغذایی 

بسیار موثر خواهد بود.

  خبــر

 سال هفدهم   شماره 4112   24 آبان 1400  

 مزایده اموال غیر منقول 
مطابق پرونده اجرایی حاضر در این اجرا بر اساس محتویات پرونده بر حسب 
محکوم علیه طیبه کروژدهی محکوم به پرداخت مبلغ 976.661.980 ریال 
در حق محکوم له مصیب اســماعیل آبادی و پرداخت مبلغ 48/000/000 
ریال نیم عشــر دولتی در حق صندوق دولت لذا با عنایــت به معرفی ملک به 
پلاک ثبتی 1919  فرعي از 92 واقــع در قمصر خیابان کوچه یاس دوم غربی 
پلاک 67 طبقه دو به مساحت 59/01متر مربع شمالی بوده و نمای آن سنگ 
می باشد که طبق نظریه کارشــناس دادگستری به مبلغ 4.130.000.000 
ریال براورد قیمت مي شود که قیمت پایه برای مزایده است تقاضای محکوم 
له برای مزایده آپارتمــان موصوف در روز 1400/09/07 از ســاعت 10 الی 
11 از طریق مزایده در دفتر شــعبه اجرای احکام مدنی دادگاه عمومی بخش 
کهریزک واقع در بلوار شهید بهشتی جنب شــهرداری بفروش برسد قیمت 
پایه از بهای ارزیابی شــده شروع و به کســانی که بالاترین قیمت را پیشنهاد 
نمایند فروخته خواهد شد ، 10 درصد مبلغ پیشنهادی في المجلس از برنده 
مزایده دریافت و نامبرده مکلف است تا یک ماه نسبت به پرداخت الباقي ثمن 
معامله اقدام نماید در غیر این صورت 10 درصد اولیه با هزینه های اجرایی به 
نفع صندوق دولت ضبط و مزایده تجدید می گردد ، طالبین در صورت تمایل 
می توانند 5 روز قبل از موعد مزایده به این شعبه مراجعه تا ترتیب بازدید آنان 

از ملک مورد مزایده داده شود.
دادگاه عمومی بخش کهریزک 
628 م الف

آگهی فقدان سند مالکیت
متقاضی : ابراهیم علی اصغری به شماره ملی 0044788908

آدرس : شهرری 13 شهرری باغ قوام کوچه دوم بید مشک چهار پلاک 12
با تســلیم دو برگ استشهادیه مصدق بشــماره ترتیب 15143 -15144 مورخ 
1400/7/29 دفترخانه 52 شهرری بشرح وارده بشماره 4026501 1400/8/9 
 سند مالکیت ششدانگ یک قطعه زمین به پلاک ثبتی 568 فرعی از 198 اصلی ،

مفروز و مجزا شــده از - فرعی از اصلی مذکور ، قطعه 12 واقع در بخش 12 ناحیه 
02 حوزه ثبت ملک شهرری استان تهران به مساحت 327/53 متر مربع بشماره 
چاپی 735492 با شــماره دفتر الکترونیکی 139920301024019077 بنام 
ابراهیم علی اصغری ثبت گردیده است که اصل ســند مالکیت را به علت اسباب 

کشی مفقود نموده است که درخواست سند مالکیت المثنی نموده اند .
لذا در اجرای ماده 120 آئین نامه اصلاحی قانــون ثبت مصوب 80/11/8 مراتب 
در یک نوبت آگهی میشــود تا چنانچه شخص یا اشــخاصی مدعی انجام معامله 
نسبت به ملک مرقوم یا وجود ســند مالکیت به هر دلیل نزد خود میباشندظرف 
مدت 10 روز پس از انتشــار این آگهی اعتــراض خود را ضمن ارائه اصل ســند 
مالکیت یا سند معامله به این اداره به نشانی حسن آباد بلوار امام خمینی خ شهید 
جواد قمی تسلیم و رسید اخذ نمایند بدیهی اســت در صورت انقضا مهلت مقرر 
وعدم وصول اعتراض اصل سند مالکیت یا ســند معامله ارائه نشود برابر مقررات 

المثنی سند مالکیت صادر و به متقاضی تسلیم خواهد شد. 
سید مهدی لامعی
رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهرری
629 م الف

آگهی مفقودی 
اینجانــب داوود باوند عباس آبــادی فرزند ناصر اعــلام می دارم 
فروشــنامه عادی خرید زمین معروف به لشــتک از پدرم مرحوم 
ناصر باونــد عباس آبادی به نشــانی: جاده قائمشــهر- فیروزکوه 
)ورسک( پشت پاســگاه نیروی انتظامی با نقشــه های تفکیکی 

مفقود گردیده است و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

آگهی مفقودی
برگ سبز ســواری پژو 405 جی ال ایکس ای مدل 1385 با شماره 
موتور12485137074 و شــماره شاســی 24235699 و شماره 
پلاک ایران 82- 84 ن 735 مفقود گردیده اســت و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد.

  

 ۵٠٠ تن شیرخشک
ترخیص شد

بعد از مدت ها بحث در رابطه با تعیین تکلیف ارز 
واردات مواد اولیه شیرخشک، سرانجام 500 تن دپو 
شده در گمرک ترخیص شد، ولی هنوز تکلیف گروه 
ارزی مشخص نیســت و در این حالت صاحب کالا 
ممکن است کالایی که با تامین ارز 4200 وارد کرده 

ناچار به تسویه با ارز نیمایی باشد.
به گزارش ایسنا، پیگیری آخرین وضعیت شیرخشک  های دپو شده ، با این اعلام معاون فنی گمرک 
ایران همراه بود که ترخیص با حداقل اســناد به صورت کامل صورت گرفته است ولی مساله اینجاست 
که هنوز تصمیم نهایی در رابطه با تغییر گروه کالایی و برگشــت مواد اولیه شیرخشــک به گروه یک 
 و مشــمولیت ارز 4200 اخد نشــده و وزارت صمت موضوع را به بانک مرکزی جهت اجرا اعلام نکرده 

است.
به گفته ارونقی، صاحب کالا با توجه اینکه ماندگاری بیشتر این مواد آن را در آستانه فساد قرار می داد 
و همچنین با کمبود مواد اولیه برای تولید مواجه بود، نسبت به ترخیص اقدام کرده است و ظاهرا تولید 

انجام و به مرحله عرضه رسیده ولی تکلیف تامین ارز این کالا برای وی مشخص نشده است.
این اتفاق در حالی افتــاده که باز هم یادآور همان جریان صدور بخشــنامه ها و تصمیم های یکباره 
است، این در حالی است که  تا پایان سال 1398، شیرخشک صنعتی کم چرب )SMP( که ماده اولیه 
مورد نیاز تولید شیرخشک اطفال اســت، در گروه یک کالایی قرار داشته و مشمول دریافت ارز 4200 
تومانی بوده است اما در ســال 1399 در کتاب مقررات صادرات و واردات تغییر تعرفه برای شیرخشک 
صنعتی گاو اتفاق افتاده و در حالی در گروه یک قرار می گیرد که اولویت کالایی یک جهت واردات ماده 

اولیه شیرخشک اطفال به تعرفه جدید انتقال پیدا نمی کند.  
براین اساس، ماده اولیه تولید شیرخشــک کم چرب، از گروه یک خارج شد و در گروه دو قرار گرفت 
که در این حالت دیگر مشــمول ارز 4200 نبوده و باید با ارز نیمایی تامین ارز شود که حتی در ادامه به 

گروه 27 که دارای اولویت ارزی غیرفعال است، منتقل شد.
با این حال طی مکاتبات بســیار صورت گرفته بین دســتگاه های ذیربــط  و انجمن صنفی تولید 
کنندگان شیرخشــک جهت بازنگری در این تغییر ، در نهایت در جلسه ای در شهریور ماه مقرر شد که 
اولویت ارزی تعرفه شیرخشک صنعتی کم چرب برای نوزادان از سوی دفتر مقررات صادرات و واردات 
مورد بررســی قرار گیرد و اولویت گروه کالایی با تائید ســازمان غذا و دارو و اعلام رسمی آن این کالا به 

گروه یک منتقل و مشمول ارز 4200 تومان باشد.
اما اکنون بعد از گذشت حدود دو ماه از این جلســه، ظاهرا وزارت صمت هنوز تائید نهایی و اعلام به 
بانک مرکزی جهت تغییر گروه کالایی شیرخشک را انجام نداده و تکلیف واردات مواد اولیه شیرخشک 
مشخص نیست و این 500 تنی هم ترخیص شده در ابهام قرار دارد و در صورتی که با گروه یک موافقت 

نشود باید مابه التفاوت ارزی 4200 تا نیمایی پرداخت شود.

بررسی طرح »تکمیل شناسنامه تک باغات و اراضی مشجر 
تهران« در شورای شهر

سخنگوی شورای شهر تهران از بررسی یک فوریت طرح »تکمیل شناسنامه تک باغات و اراضی مشجر 
شهر تهران تا پایان شهریورماه سال 1401« خبر داد.

به گزارش ایسنا، علیرضا نادعلی با اشاره به برگزاری بیست و سومین جلسه شورای شهر تهران، اظهار 
داشت: این جلسه، فردا برگزار خواهد شد و در این جلسه یک فوریت طرح »تکمیل شناسنامه تک باغات و 

اراضی مشجر شهر تهران تا پایان شهریورماه سال 1401«مورد بررسی قرار می گیرد.
سخنگوی شورای شــهر تهران، افزود: در ادامه جلسه فردای شــورا »صورتجلسه یکم )دوره ششم( 

کمیسیون نامگذاری و تغییر نام اماکن و معابر عمومی شهر تهران« مورد بررسی قرار خواهد گرفت.
نادعلی همچنین از برگزاری 3 انتخاب خبر داد و گفت: قرار اســت اعضای شورای شهر، یک نفر را به 
عنوان ناظر برای »شــورای واگذاری اماکن و غرفه های میادین میوه و تره بار و فرآورده های کشاورزی« 

انتخاب کنند. 
وی ادامه داد: همچنین 2 نفر برای عضویت در »شــورای ساماندهی، توسعه و گسترش مساجد شهر 
تهران« انتخاب خواهند شد.  سخنگوی شورای شهر تهران افزود: انتخاب دیگر به »ستاد مناسب سازی 
فضاهای شــهری برای جانبازان و معلولین جســمی و حرکتی« اختصاص دارد که یک نفر از اعضا برای 

عضویت در این ستاد انتخاب می شود.
نادعلی همچنین از ادامه بررسی پلاک های ثبتی باغات خبر داد و گفت: در این جلسه 31 پلاک ثبتی 

مورد بررسی قرار خواهد گرفت.

هزینه 4٠ میلیارد تومانی برای 
احداث و تجهیز یک پایگاه 

مدیریت بحران
سرپرست سازمان پیشــگیری و مدیریت بحران 
شهر تهران با تاکید بر استقلال مالی سازمان مدیریت 
بحران گفت: در حال بررسی راه های تامین بودجه از 

طریق پروژه های بین المللی هستیم.
به گزارش ایســنا، علی نصیری درباره کافی بودن میزان بودجه ســازمان برای مدیریت پایتخت گفت: 
بودجه این سازمان کافی نیست، اما این مسئله هم حائز اهمیت است که شورای شهر و معاونت برنامه ریزی 

شهرداری تهران در شرایط سختی شهر را اداره می کنند.
سرپرست سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر تهران با بیان اینکه باید روش گذشته اداره سازمان 
مدیریت بحران  تغییر کند به صورتی که در نهایت استقلال اقتصادی این سازمان را به همراه داشته باشد، 
گفت: در حال حاضر با مشارکت مرکز مطالعات و برنامه ریزی شهرداری تهران طرح های تخصصی را بررسی 

می کنیم تا بتوانیم در فرصت مناسب آن ها را به مرحله اجرا برسانیم. 
نصیری اضافه کرد: سازمان پیشگیری و مدیریت بحران از هر روش و طرحی که وابستگی سازمان را به 

بودجه شهری به حداقل برساند، استقبال می کند.
او در ادامه با اشاره به دشواری مراحل ساخت یک پایگاه مدیریت بحران توضیح داد: با توجه به شرایط فعلی 
ساخت یک پایگاه مدیریت بحران و با در اختیار داشتن زمین رایگان، 40 میلیارد تومان هزینه دارد که 25 
میلیارد تومان آن هزینه احداث و 15 میلیارد تومان نیز هزینه خریداری تجهیزات است. بنابراین باید سایر 

راه های تامین بودجه را نیز برای بهبود وضعیت بررسی کرد.
سرپرست سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر تهران از بررسی طرح های جدید برای تامین بودجه 
خبرداد و گفت: سازمان در حال بررسی مسیرهای جدید برای تامین بودجه از طریق پروژه های بین المللی 

است و باید در این جریان بیشتر فعالیت کنیم.
نصیری در ادامه بیان کرد: البته سازمان می تواند در بستر دیگری برای ایمنی مشاغل و خدماتی که خطر 
ساز هستند، عوارض مقرر کند. شــاید این مبالغ در ظاهر ناچیز باشد اما در مجموع می تواند به حل مسائل 

شهر کمک کند.
او افزود: به عنوان مثال تهیه مخازن آب اضطراری شهر تهران با بودجه کم میسر نبود، بنابراین در قبض 
آب شهروندان تهرانی مبلغ کمی برای این امر اضافه شد و با مجموع آن مخازن آب اضطراری بدون بودجه 

شهرداری تهیه و تعبیه شد. سازمان مدیریت بحران در آینده از این دست برنامه ها را در دستور کار خود دارد.
بر اساس گزارش سایت شهر، سرپرست سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر تهران در پایان تاکید 
کرد: تلاطم های اقتصادی که در مقاطعی بر فضای کشور حاکم اســت نباید بر سیاست های پیشگیری و 

مدیریت بحران سایه بیندازد.
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سرمربی جدید باشگاه تراکتور که مدیران این باشگاه برای دو فصل 
با او به توافق رسیده اند، کارنامه درخشانی به عنوان بازیکن داشته اما 

در کسوت سرمربی ناکام بوده است.
به گزارش ایسنا، باشگاه تراکتور بالاخره در انتخاب سرمربی جدید 
تیم فوتبال اش به نتیجه رســید و با زوونیمیر سولدو، سرمربی کروات 
ســابق دینامو زاگرب و کلن به توافق دو ساله رســید تا پس از حضور 

سولدو در ایران قرارداد این مربی امضا شود.
سولدو 52 ســاله هافبک باکیفیتی بوده و علاوه بر یک دهه حضور 
فوق العاده در اشــتوتگارت، تجربه بازی در دو جام جهانی 98 و 2002 
را در کارنامه اش دارد. مقام سوم جام جهانی 98، قهرمانی جام حذفی 
آلمان، نایب قهرمانی بوندســلیگا و نایب قهرمانی جام برندگان جام 

اروپا از افتخارات زوونیمیر سولدو محسوب می شود.
ســولدو به مانند اغلب هموطنانش سابقه ســرمربی گری دینامو 
زاگرب را دارد و این مربی کروات مربی گری را از این تیم پرافتخار آغاز 
کرد. او در میانه فصل 08-2007 هدایت دینامو زاگرب را قبول کرد و 
قهرمانی لیگ برتر و جام حذفی کرواسی را به همراه این تیم کسب کرد 

تا شروع رویایی ای در کسوت جدید داشته باشد.
استعفای کریستوفر دام از هدایت کلن و قبول پیشنهاد فنرباغچه 
از ســوی این مربی باعث شــد که مدیران کلن برای جانشینی دام به 
سراغ سولدو بروند. بوندســلیگا در آن زمان با ظهور مربیان جوان و با 
کیفیتی مانند یورگن کلوپ و توماس توخل مسیر جدیدی را آغاز کرده 
بود و مدیران کلن به امید تکرار چنین مسیری برای تیم شان به سراغ 
سولدوی 42 ساله رفته بودند تا این مربی جوان که سابقه درخشانی به 
عنوان بازیکن در بوندسلیگا داشت، کلن را به بالانشینان این رقابت ها 

برساند.
مایر، مدیر ورزشــی وقت کلن برای تحقق چنین هدفی ستاره ای 
مانند پودولسکی را از بایرن به کلن آورد و در ادامه چندین خرید دیگر 
برای تیمش داشــت. با این حال فصل اول ســولدو برای کلن همانند 
فصل قبل با حضور دام پیش رفت و کلن فصــل 10-2009 را در رده 

سیزدهم به پایان رسید.
مدیران کلن برای فصل دوم امید زیادی به تیم شان داشتند و حتی 
پیش از شروع فصل 11-2010 اعلام کردند که می خواهند بوندسلیگا 
را بالاتر از گلادباخ به پایان برســانند و حتی به رده لورکوزن هم حمله 
می کنند اما راه اشتباهی را برای رســیدن به هدفشان انتخاب کردند. 
مایر، مدیر ورزشی ســابق دورتموند که باعث ورشکستگی دهه ی 90 
زنبورها شده بود خریدهای درستی برای کلن نداشت به طوری که در 

آخر فصل بدهی 21 میلیون یورویی برای باشگاه به جا گذاشت.
از طرفی ســولدو با وجود این که از پتانســیل تیمــش مطلع بود، 
همیشه چهره ای خونسرد از خودش نشــان می داد و به نظر می رسید 
قصد نداشته با رفتاری واقع بینانه رویاهای مدیران کلن را خراب کند. 
با این حال اوضاع در فصل دوم اصلا خوب پیش نرفت و پس از 9 هفته و 

کسب 5 امتیاز، سولدو از هدایت کلن برکنار شد.
در آن زمان از سولدو به عنوان آخرین مربی کلاسیک بوندسلیگا یاد 
می شد، کســی که به مدیریت مردانه اعتقاد داشته و بازیکنان را فقط 
مجبور به دویدن در داخل زمین می کرد. لوکاس پودولســکی، ستاره 

کلن و موندراگون، دروازه بان این تیم در آن زمان انتقاداتی نســبت به 
نحوه مربی گری و تاکتیک های سولدو داشتند.

البته با همه این اوصاف باید گفت که ناکامی در کارنامه همه مربیان 
حتی مربیان بزرگ دنیای فوتبال وجود دارد اما نکته ای که باید به آن 
اشاره شود این است که ســولدو پس از اخراج از کلن، برای هفت سال 
هیچ تیمی، حتی تیم های کروات به سراغ او نرفتند و گفته می شود در 

این مدت عضو کمیته فنی فدراسیون کرواسی بوده است.
بازنشستگی خود خواســته ســولدو از مربی گری به همین روال 
ادامه پیدا کرد تا این که در ســال 2017 فلیکس ماگات، در فصل دوم 
حضورش در لوننگ چین، شاگرد سابقش یعنی ســولدو را به عنوان 
دستیار به این تیم برد. زوونیمیر ســولدو در این تیم یک فصل حضور 

داشت و با این تیم در رده ششم لیگ چین قرار گرفت.
ســولدو پس از حضور در چین دوباره بیش از دو ســال بیکار بود تا 
این که در فصل 20-2019 فلیکس ماگات که به عنوان مدیر ورزشی 
آدمیرا واکر اتریش در این باشــگاه فعالیت می کرد، سولدو را به عنوان 
ســومین ســرمربی این تیم در آن فصل انتخاب کرد. ســولدو با این 
تیم فصل را با دو امتیاز اختلاف نســبت به تیم آخر جدول رده بندی 

بوندسلیگای اتریش به پایان رساند.
کارنامه ســولدو نشــان می دهد که موفقیت این مربی کروات به 
13 ســال پیش برمی گردد و پس از حضور در کلن و اخراج از این تیم، 
باشگاهی به سراغ او نرفته اســت. حتی اندک فعالیت سولدو به عنوان 
مربی و سرمربی در پنج سال اخیر به واسطه فلیکس ماگات بوده است. 
شاید بتوان عدم مربی گری این مربی کروات در 10 سال از 14 سال را 
به دلیل حضور او در کمیته فنی فدراسیون فوتبال کرواسی دانست اما 
تراکتور به دنبال مدیر نیســت، بلکه به دنبال سرمربی است و کارنامه 

سولدو در کسوت مربی واضح است.
با این اوصاف نبایــد دیدگاه خــوش  بینانه ای نســبت به حضور 
سولدو در تراکتور داشت و احتمالا انتخاب سولدو را هم در کنار دیگر 

انتخاب های اشتباه محمدرضا زنوزی در تراکتور قرار داد.

آخرین مربی کلاسیک بوندسلیگا در تراکتور!  عضویت چهار ایرانی در 
کمیته های مختلف تیراندازی 

باکمان کنفدراسیون آسیا
پس از انتخاب »غلامرضا شعبانی بهار« رییس 
فدراســیون تیراندازی با کمان ایران به عنوان عضو 
هیات رییسه کنفدراسیون آســیا، چهار نماینده 
دیگر کشــورمان نیز در برخــی کمیته های این 

کنفدراسیون صاحب کرسی شدند.
به گزارش ایرنا از فدراسیون تیراندازی با کمان، 
در انتخابات کنفدراســیون آســیایی این رشته، 
چهار ایرانی دیگر صاحب کرســی شدند. براساس 
گزارش، بهرام ملکی، عضو هیات رییسه فدراسیون 
تیراندازی با کمان کشورمان به عنوان عضو کمیته 

انضباطی کنفدراسیون آسیا انتخاب شد.
امید نجاری، رییس ســازمان تیم های ملی به 
عنوان عضو کمیته فنی آسیا، حسین نصیرنژاد، داور 
بین المللی ایران به عنوان عضو کمیته داوری و بهزاد 
پاکزاد، سرمربی تیم ملی ریکرو به عنوان عضوکمیته 

تارگت کنفدراسیون قاره کهن انتخاب شدند.

تقابل لژیونرهای ایرانی در 
لیگ هندبال رومانی

در جریــان لیگ برتــر هندبال رومانــی یاران 
حیدری راد و موســوی با 11 اختلاف امتیاز مقابل 

یاران باباصفری و نصرتی به برتری رسیدند.
به گزارش ایســنا، در هفته دهم لیگ هندبال 
رومانی تیم دینامو بخارســت رومانی که ســعید 
حیدری راد و سید علیرضا موســوی را به خدمت 
دارد مقابل تیم بوزائو که محسن باباصفری و شاهو 
نصرتی را در اختیار دارد، قــرار گرفت. در پایان این 
دیدار یاران حیدری راد توانستند با اختلاف 11 گل 
و با نتیجه 35 بر 24 این دیدار را به سود خود به پایان 
ببرند. در این دیدار نصرتی برای تیمش 2 گل به ثمر 
رساند و موسوی هم عملکرد موثری داشت اما موفق 

به گلزنی نشد و یک اخراج دو دقیقه ای دریافت کرد.
لیگ هندبال رومانی با 14 تیم به صورت  متمرکز 
در حال برگزاری است. اکنون تیم دیناموبخارست 
رومانی با 30 امتیــاز از 10 بازی در رده نخســت و 
تیم بوزائو نیز با 12 امتیاز از 10 بازی در رده هشتم 

ایستاده اند.

شکست عجیب پاکدامن در 
گرند پری فرانسه

ملی پوش شمشیربازی سابر ایران در نخستین 
رقابت خود در گرند پری فرانسه شکست خورد و از 

مسابقات کنار رفت.
به گــزارش ایســنا، علی پاکدامــن ملی پوش 
شمشیربازی ایران پس از حضور در کمپ تمرینی 
فرانسه در مسابقات گرند پری این کشور شرکت کرد 
که برخلاف انتظار حذف زودهنگامی از مسابقات 
داشت. پاکدامن که در حال حاضر در رده 15 سابر 
جهان قرار دارد در جدول 64 نفره حضور داشت و در 
دور اول برابر انــور یلدریم از ترکیه که نفر 80 جهان 
است با نتیجه 15 بر 11 شکست خورد و از مسابقات 

حذف شد.
پاکدامن با این شکســت و خارج شــدن از دور 
 رقابت هــا در رده 36 رنکینگ گرند پری فرانســه 

قرار گرفت.

  خبــر ورزشـی

 IOC طلای المپیک
کمیل قاسمی را رسما تائید کرد

کمیته بین المللی المپیک کسب مدال طلا 
توسط کمیل قاسمی در المپیک 2012 لندن را 
رسما تایید کرد و باید تعویض مدال ها در اولین 

فرصت انجام شود.
به گزارش ایســنا، پس از اینکــه نمونه های 
دوپینگ المپیــک 2012 لندن مورد بررســی 
مجدد قرار گرفت تست دوپینگ آرتور تایمازوف 
ازبکســتانی که در وزن 120 کیلوگرم کشــتی 
آزاد قهرمانی شــده بود و همچنیــن مدال نقره 

مودزامانشویلی گرجستانی، مثبت شد.
پس از تایید نهایی دوپینگ این کشتی گیران 
اعلام شــد که مدال طلای ایــن وزن به کمیل 
قاسمی کشتی گیر سنگین وزن ایران می رسد 

که در المپیک لندن برنز گرفته بود.
پروســه تایید نهایی و تعویــض مدالها  زمان  
زیادی برد و کمیته ملی المپیک هم برای انجام هر 
چه سریع تر پروسه چندین مرتبه نامه نگاری کرد 
که در نهایت کمیته بین المللی المپیک رســما 

مدال طلای کمیل قاسمی را تایید کرد.
بر این اســاس باید کمیته ملی المپیک مدال 
برنز کمیل کمیل قاسمی را به کمیته بین المللی 
المپیک تحویل دهد و آنها نیز مدال طلا را برای 
ایران ارسال کنند. حســین نقیبی مربی کمیل 

قاسمی این خبر را تائید کرد.
پیش از این نیز در رشــته وزنه برداری مدال 
طلای نواب نصیر شلال و نقره کیانوش رستمی 
در حاشیه المپیک توکیو تحویل کادر سرپرستی 

کاروان ایران شد.

آتش بازی استقلال در ورزشگاه 
آرارات

تیم فوتبال اســتقلال دیدار دوستانه مقابل 
پیشگامان فنون پارس به برتری پر گل پنج بر یک 

دست یافت.
به گزارش ایرنا، تیم فوتبال استقلال امروز در 
دیداری دوستانه مقابل پیشگامان فنون پارس 
قرار گرفــت و گل های اســتقلال را در این بازی 
دوستانه رودی ژستد، امین قاسمی نژاد، محمد 
دانشــگر، وریا غفوری و آرمــان رمضانی به ثمر 

رساندند و  بهنام خرمالو برای حریف گلزنی کرد.
پیش از شروع بازی بازیکنان در نشست فنی 

فرهاد مجیدی شرکت کردند.
سیاوش یزدانی تنها ملی پوش استقلال غایب 

بازی دوستانه امروز استقلال بود.
فرهاد مجیدی پیش از شروع مسابقه برخورد 
گرمی با سرمربی پیشگامان فنون پارس داشت، 
محمد فدایی پیــش از این هدایــت امیدهای 
استقلال را بر عهده داشــت و با این تیم قهرمان 

امیدهای تهران شد.
محمد مشــایخی مدیر تیم پیشگامان فنون 
پارس بــه کادرفنی اســتقلال پیشــنهاد داد 
بازیکنانی که در رده ســنی امید حضور داشته و 
بازی به آنها نمی رسد به صورت قرضی در اختیار 
این تیم قرار داده تا با حضور در مســابقات لیگ 

دسته سوم تجربه کسب کنند.

  خبــر ورزشـی

  
سهراب بختیاری زاده: 

برخی شکست ها تفکر یک تیم را 
تغییر می دهند

 سرمربی تیم فوتبال اســتقلال خوزستان بعد از 
اولین برد تیمش در لیگ یک کشــور، گفت: برخی 
شکست ها فوتبالی هستند و برخی شکست ها روح 
و روان و تفکر یک تیم را تغییــر می دهند و این اتفاق 

برای ما نیز رخ داد.
سهراب بختیاری زاده در گفت و گو با ایسنا، درباره برد تیمش در دربی فوتبال خوزستان مقابل استقلال 
ملاثانی، اظهارکرد: این برد تحت تاثیر شکست هفته گذشــته بود. برخی شکست ها فوتبالی هستند و 

برخی شکست ها روح و روان و تفکر یک تیم را تغییر می دهند و این اتفاق برای ما نیز رخ داد.
وی بیان کرد: بعد از شکست هفته گذشته من تغییر را در طول هفته در بازیکنانم و خیلی با انگیزه و با 
حس بسیار خوب و حرفه ای رفتار می کردند و منتظر بازی با استقلال ملاثانی بودند تا بتوانند جبران کنند 

که این کار را هم انجام دادند. ما در این بازی مستحق برد بودیم.
سرمربی تیم فوتبال استقلال خوزستان گفت: در بازی با اســتقلال ملاثانی در 20 دقیقه پایانی می 
توانستیم گل های زیادی بزنیم، البته حریف نیز روی ضربات ایستگاهی خیلی خطرناک بودند. اما آن چه 
برای ما مهم بود، رسیدن به برد بود. حتی در سه هفته ابتدایی لیگ هم استحقاق بردن را داشتیم اما در زدن 
ضربات آخر کمی بی دقت بودیم و بیشتر از آن نیز داوری خیلی به ما لطمه زد. البته به جز بازی با آرمان گهر 

که خوب نبودیم و باختیم.
وی عنوان کرد: تمام تلاش ما این است که همین روند را ادامه دهیم و می دانیم که بازی به بازی کارمان 
سخت تر می شود و شک نکنید که جایگاه استقلال خوزستان این جا نیست اما جزو تیم هایی هستیم که 
شاید 10 روز مانده به آغاز لیگ یک شروع به تمرین کرد و این زمادن کمی است. ان شاءالله در آینده برنامه 

های استقلال خوزستان و مسائل حاشیه ای را بازگو خواهم کرد.

 مشاور حقوقی فدراسیون فوتبال: 
 شاید رای ویلموتس بازهم به 

تعویق بیافتد
مشاور حقوقی فدراســیون فوتبال درباره صدور 
حکم پرونده شکایت مارک ویلموتس سرمربی سابق 
تیم ملی گفت: معلوم نیســت چه زمانی رای صادر 
می شــود و حتی این احتمال وجود دارد تاریخی که 
دادگاه عالی ورزش اعلام کرده  باز هم به تعویق بیافتد.

»غلامرضا رفیعی« در گفت وگو با خبرنگار ورزشی ایرنا با اشاره به شایعاتی که درباره صدور حکم پرونده 
مارک ویلموتس از سوی دادگاه عالی ورزش)کاس( مطرح شده است، اظهار داشت: خیر؛ هنوز چیزی از 

سوی دادگاه عالی ورزش به فدراسیون فوتبال یا وکلای مان ابلاغ نشده است.
وی افزود: اگر راستش را بخواهید معلوم نیست چه زمانی رای صادر می شود و حتی این احتمال تعویق 

مجدد آن وجود دارد. ما همچنان امیدوار هستیم رای عادلانه ای از سوی دادگاه عالی ورزش صادر شود.
رفیعی اضافه کرد: آن طور که از قبل اعلام کرده اند قرار اســت رای در تاریــخ 26 نوامبر)پنجم آذرماه 

1400( صادر شود اما این زمان قطعی نبوده و ممکن است دوباره به تعویق بیافتد.
دادگاه حکمیت ورزش چندی پیش در نامه ای به فدراسیون فوتبال اعلام کرد که مهلت صدور حکم 
پرونده مارک ویلموتس، سرمربی ســابق تیم ملی فوتبال ایران، تا 5آذرماه سال جاریمجددا تمدید شده 

است.
پیش تر اعلام شده بود که صدور حکم پرونده ویلموتس، اول ماه سپتامبر خواهد بود، اما به درخواست 

دادگاه عالی ورزش این مهلت تا پایان ماه سپتامبر تمدید شد و حالا برای چندمین بار به تعویق افتاده است.
فدراسیون فوتبال ایران باید در پرونده شکایت مارک ویلموتس مبلغ 6 میلیون و 200 هزار یورو به مربی 
بلژیکی پرداخت کند. ســرمربی که تنها 60 روز و به اندازه 6 بازی هدایت تیم ایران را بر عهده داشت و در 

همین 6 بازی 2 باخت مقابل بحرین و عراق را در کارنامه کوتاه خود به ثبت رساند.

فراخوان مناقصه عمومي دو مرحله اي
اي  مرحله  دو  عمومي  مناقصه  دارد  نظر  در  سمنان  استان  صنعتي  شهرک هاي  شرکت 

اجراي جدول، زیرسازي و آسفالت در شهرک صنعتي سمنان را از طريق سامانه تداركات 

اسناد  دريافت  از  مناقصه  برگزاري  مراحل  كليه  نمايد.  برگزار  دولت  الكترونيكي 
مناقصه تا ارائه پيشنهاد مناقصه گران و بازگشايي پاكت ها از طريق درگاه سامانه 
تداركات الكترونيكي دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد. 
مهلت زماني دریافت اسناد مناقصه از سایت : از تاريخ  ۱4٠٠/٠8/۱9 تا ساعت ۱4:3٠ تاريخ 

 ۱4٠٠/٠8/27

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار: آدرس: سمنان، ميدان استاندارد

كدپستي 83611-35159  و  تلفن 33370723 )023(
شناسه آگهی: ۱22۱۵6٠                                                                                                                     
شرکت شهرک هاي صنعتي استان سمنان )سهامي خاص( 

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای همزمان با ارزیابی کیفی )فشرده( 
“ا حداث خطوط برقرساني به ساختمان هاي در حال احداث و سرمایه گذاران 

داراي قرارداد طرح ایجاد مناطق ویژه استقرار صنایع انرژی بر در سواحل 
جنوبی کشور )منطقه لامرد(“ 

شماره مناقصه : 2٠٠٠٠٠3٠٠7٠٠٠٠79
)نوبت اول (

سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران – طرح ایجاد مناطق ویژه استقرار صنایع انرژی بر در سواحل جنوبی کشور، در نظر دارد 
مناقصه عمومی همراه با ارزيابی كيفی فشرده با موضوع “ احداث خطوط برقرساني به ساختمان هاي در حال احداث و سرمايه گذاران داراي 
قرارداد، طرح ايجاد مناطق ويژه استقرار صنايع انرژی بر در سواحل جنوبی كشور ) منطقه لامرد (“ را از طريق سامانه تداركات الكترونيكی 

دولت برگزار نمايد .
كليه مراحل برگزاری مناقصه از دريافت اسناد مناقصه تا ارائه پيشنهاد مناقصه گران و بازگشايی پاكتها ازطريق درگاه سامانه تداركات 
الكترونيكی دولت )ستاد ( به آدرس   www.setadiran.irانجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضويت قبلی ، مراحل 

ثبت نام در سايت مذكور و دريافت گواهی امضای الكترونيكی راجهت شركت در مناقصه محقق سازند.
شرایط شرکت در مناقصه:

* دارا بودن حداقل رتبه ۴ رشته نيرو از سازمان برنامه و بودجه 
* گواهينامه تاييد صلاحيت ايمني صادره از وزارت تعاون، كار و رفاه اجتماعي

تاریخ انتشار مناقصه در سامانه: روز دوشنبه مورخ 1۴00/08/2۴ می باشد. 
مورخ  يكشنبه  روز  لغايت ساعت 16  مورخ 1۴00/08/2۴  روز دوشنبه  از ساعت 8  مناقصه  اسناد  مناقصه:  اسناد  مهلت زمانی دریافت 

1۴00/08/30از طريق سامانه تداركات الكترونيكی دولت به www.setadiran.ir در دسترس خواهد بود. 
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: پايان وقت اداری ساعت 16روزشنبه مورخ 1۴00/09/13از طريق بارگذاری در سامانه تداركات الكترونيكی 

دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir ، و فقط پاكت )الف( مناقصه به آدرس مناقصه گذار ارسال گردد. 
زمان بازگشایی پیشنهادها:  ارزيابی كيفی پيشنهادها روز يكشنبه مورخ 1۴00/09/1۴ انجام خواهد شد و بازگشايی پاكت های الف، ب،  ج 

متعاقبا اعلام می گردد. 
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گذار جهت دریافت اطلاعات بیشتر و ارائه پاکت )الف( :  تهران – ميدان ونک – ابتدای اتوبان حقانی – جنب 

داروخانه جهان كودک – پلاک 63 – طبقه 5 
تلفن مربوط به پاسخگویی شرکت کنندگان در مناقصه : 886687۵3-٠2۱ داخلی ۱۱٠ 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مركز تماس : ۴193۴-021 دفتر ثبت نام : 85193768 و 88969737 
اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام ساير استانها، در سايت سامانه (www.setadiran.ir) بخش “ثبت نام/ پروفايل تامين كننده/ مناقصه گر“  

موجود است.

شناسه اگهی: ۱22۱932  
م الف: 28٠3

سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران
طرح ایجاد مناطق ویژه استقرار صنایع انرژی بر در سواحل جنوبی کشور

آگهی تجدید مناقصه عمومی ) نوبت دوم (
درنظر دارد جهت اجرای فعاليت هاي عمراني سطح شهررا از طریق مناقصه عمومی بصورت حجمي به متقاضيان واجد شرایط واگذار نماید. شهرداری قائم شهر، 
متقاضيان  می توانند به منظور کسب اطلاعات بيشتر همه روزه از تاریخ درج آگهی با شماره تلفن 011420840۵6  تماس حاصل نموده  یا به سایت شهرداری به آدرس  

Ghaemshahr.ir مراجعه و به منظور دریافت و خرید اسناد مناقصه به سامانه تدارک الکترونيکی دولت) ستاد( به آدرس  www.setadiran.ir اقدام نمایند.

کاظم علیپور  

سرپرست شهرداري قائم شهر شناسه آگهی: ۱2۱9322       

به مساحت  اجرای فعاليت هاي عمراني سطح شهربصورت حجمي  جهت  ۱- موضوع مناقصه: 
29/300/000 مترمربع

2-نام و نشانی دستگاه مناقصه گزار: قائم شهر – خ كارگر – عمارت شهرداری 
3-محل اعتبار: از رديف اعتباری 120209-20۴010001109 سال 1۴00می باشد.

4-مدت انجام کار: )12( ماه می باشد.
آدرس به  ستاد(   ( دولت  الكترونيكی  تدارک  سامانه  مناقصه:  اسناد  دریافت   ۵-محل 

www.setadiran.ir مي باشد.
به  تحويل  1۴00/09/02قابل  لغايت   1۴00/08/17 تاريخ  از  اسناد:  دریافت  مهلت   -6

متقاضيان می باشد.
7- مبلغ کل برآورد: 81/۴۴1/7۴6/157ريال) هشتاد و يک ميليارد و چهارصد و چهل و 

يک ميليون و هفتصد و چهل و شش هزار و يكصد و پنجاه و هفت ريال( می باشد.
 ۴/072/087/307 مبلغ  به  برآورد  كل  بهای   %5 مناقصه:  در  شرکت  سپرده   8-میزان 
) چهار  ميليارد و هفتاد و دو  ميليون و هشتاد و هفت هزار و سيصد و هفت ريال( بصورت 

ضمانت نامه بانكی يا سپرده نقدی يا اسناد خزانه می باشد.
9- به پيشنهادات فاقد سپرده يا امضاء، مشروط و مخدوش و سپرده های كمتر از ميزان 
مقرر در اسناد، چک شخصی و نظاير آن و يا پيشنهاداتی كه پس از انقضاء مدت مقرر در آگهی 

وصول شود ترتيب اثر داده نخواهد شد. 
۱٠-  مدت اعتبار پیشنهاد قیمت: تا 3 ماه پس از ارائه پيشنهاد قيمت می باشد.

۱۱- نوع سپرده : ضمانت نامه بانكی يا سپرده نقدی يا اسناد خزانه .
معامله  انجام  از  مناقصه  برنده  هرگاه  ها  شهرداری  مالی  نامه  آيين   8 ماده  مطابق   -۱2
خودداری نمايد يا پس از ابلاغ قانونی حداكثر تا 7 روز حاضر به انعقاد قرارداد نشود سپرده 

به  نفع شهرداری ضبط  و قرارداد با نفر بعدی منعقد خواهد گرديد و در صورتی كه برندگان 
دوم و سوم نيز ظرف مهلت 7 روز پس از ابلاغ قانونی حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده 

آنها به نفع شهرداری ضبط خواهد شد.
 ۱3- زمان تحویل پیشنهادات: حداكثر تا پايان وقت اداری روز يكشنبه  مورخ 1۴00/09/1۴

مي باشد.
پیشنهادات  تا تسلیم  از  خرید اسناد  باشند کلیه فرآیند مناقصه اعم   تذکر:  متقاضیان ملزم می 
) پاکتهای الف، ب، ج( را از طریق سامانه ستاد دریافت و بارگذاری کنند  و تنها پاکت الف علاوه 
بر بارگذاری در سامانه مذکور ، به صورت فیزیکی نیز حداکثر در مدت زمان تعیین شده )مهلت 

تسلیم پیشنهادها( پس از ثبت دبیرخانه، تحویل واحد قراردادهای شهرداری گردد.
۱4-زمان و محل بازگشایی پیشنهادات : ساعت 9روز دوشنبه مورخ 1۴00/09/15در دفتر 

شهردار قائم شهرمی باشد.
۱۵- حضور كليه پيشنهاددهندگان و يا نمايندگان آن با در دست داشتن معرفی نامه بلامانع 

می باشد.
يا قبول پيشنهادات  مالي شهرداري ها، شهرداری در رد  نامه  آيين  ماده 5  براساس   -۱6

مختار مي باشد.
۱7- ساير اطلاعات و جرئيات مربوط به معامله در اسناد مناقصه مندرج است.

۱8-  پرداخت هزينه كارشناسي بر عهده برنده مناقصه می باشد.
۱9- كليه شركت كنندگان مي بايست داراي گواهي صلاحيت پيمانكاري و صلاحيت ايمني در 

رشته مربوطه از اداره كار و امور اجتماعي باشند.
2٠- چاپ آگهی نوبت اول: مورخ  ۱4٠٠/٠8/۱7
2۱- چاپ آگهی نوبت دوم: مورخ ۱4٠٠/٠8/24



۱۱ سال هفدهم   شماره 4112   24 آبان 1400   بانک و بیمه

ســید مجید بختیاری   مدیرعامل بیمه ایران که بــه منظور دیدار با 
همکاران و نمایندگان استان بوشــهر به همراه آقایان فراشیانی معاون 
 حقوقی و هماهنگی شــعب و نمایندگان، نظری معاون برنامه ریزی و 
نوآوری و حقیقی پناه  مدیرکل  امورهماهنگی اســتانها وشعب به این 
استان ســفرکرده بود، دیداری صمیمانه و بدون تشــریفات مرسوم با 

همکاران داشت.
خبرنگار.حامدنجفی-به گزارش شاخه سبز به نقل از روابط عمومی 
بیمه ایران، بختیاری، در ســخنانی با اعلام اینکه بیمــه ایران درحالی 
هشتاد و ششمین سالگرد خودرا جشــن می گیرد که شرایط وحضور 
رقبای  جدید دربازار باعث شده که نتوان باروش ها وسیستم های قدیمی 
شــرکت را مدیریت کرد، افزود: همکاران  می باید بــا ایده  پردازی های 

جدید وتبدیل آن به فعلیت باعث رشد وحرکت شرکت شوند. 
مدیرعامل و نایب رییس هیات مدیره بیمه ایران، در ادامه، با اشــاره 
به موضوعات عنوان شده در این جلسه که با تعامل و تبادل  نظر جمعی 
همکاران همراه بود، اظهار کرد: از ایده های جدید استقبال می کنیم و 
همکاران را به خلق افکار وایده های جدید دعوت و  تشــویق می کنیم. 

هسته ایده پردازی درهمه استانهای کشورفعال شده است.  
وی اضافه کرد: اولویت شرکت در بحث رشــد و تعالی سرمایه های 
انسانی براساس شایستگی اســت که باعث پویایی کارکنان واشتراک 

گذاری ظرفیت ها در شرکت  می شود.  

مدیرعامل بیمــه ایران در پایان ســخنان خود با تشــکر از فعالیت 
نمایندگان گفت که صاحبان اصلی شــرکت  نمایندگان اند که همواره 
درصف مقدم شرکت باعث رشد و پویائی می شوند و نگاه مدیران ارشد 

به حل مشکلات آنان نیز  ویژه است.
بنا به این گزارش، درابتدای این نشســت، آفای سید یحیی موسوی 
مدیرکل بیمه ایران استان بوشهر ضمن بیان گزارشی از عملکرد استان 
در سال گذشته و7 ماهه امسال، از رشد تولید حق بیمه در  استان را بیش 
از 210 میلیارد تومان اعلام کرد که نســبت به سال گذشته  38 درصد 

رشد نشان می دهد.
موسوی اضافه کرد: بیمه ایران اســتان  با تشکیل کمیته بازاریابی 

و فروش تمرکز خود را بیشــتر بررشــته آتش ســوزی، بدنه خودرو، 
مســئولیت و بیمه های زندگی نهاده  و باعث افزایــش مانده عملیات 
استان در مقایســه با 7 ماهه مشابه سال گذشــته به میزان 46 درصد 
شده اســت. همچنین با کنترل ریســک  بیمه نامه های حمل ونقل و 
بدنه شناورهای سنتی، موفق شده ایم این دورشته بیمه ای دراستان را 

ازحالت زیان ده خارج کنیم.
مدیرکل بیمه ایران استان بوشهر با اشاره به وجود صنایع عظیم نفت 
وگاز و پتروشیمی در منطقه، گفت: با این وجود مزیت نسبی فوق العاده، 
استان کمترین بهره از جذب حق بیمه در این صنایع را به خود اختصاص 
داده که لازم اســت با رایزنی مدیران شــرکت درمرکــز، زمینه جذب 

حداکثری آنها  فراهم شود.
درادامه جلسه، اعضای انجمن صنفی نمایندگان با اشاره به شرایط 
استان و مشکلات موجود، مراتب رضایت خود وکلیه نمایندگان استان 
از  مدیریت استان وکارکنان وشــعب تابعه را اعلام کردند و پس از بیان 
دیدگاه های همکاران در خصوص مسائل شــرکت، آقایان  فراشیانی و 
نظری معاونین شرکت وآقای حقیقی پناه مدیرکل اموراستانها به بیان 

نقطه نظرات خود پرداختند و به سئوالات همکاران پاسخ دادند. 
درادامه ســفر مدیر عامل بیمه ایران و هیات همراه به استان بوشهر، 
شعبه های برازجان  و بندرگناوه مورد بازدید قرار گرفت و مدیران شرکت 

از نزدیک باهمکاران دیدار و گفتگو کردند.

مدیرعامل بیمه ایران در دیدار با اعضای انجمن صنفی نمایندگان استان بوشهر: 

امروز مهمترین سرمایه شرکت ظرفیت ذهنی و خلاقیت همکاران است
ویژه نامه ۱242 شاگرد ممتاز 

بیمه آسیا منتشر شد
ویژه نامه شــاگردان ممتاز بیمه آسیا به پاس 
تلاش و کوشش فرزندان کارکنان این شرکت در 
راه کسب دانش و موفقیت های تحصیلی، منتشر 

شد.
به گزارش شاخه سبز به نقل از روابط عمومی 
بیمه آسیا، هر ســال به منظور قدردانی از تلاش 
فرزندان کارکنان بیمه آسیا، ویژه نامه ای با چاپ 
عکس شــاگردان ممتاز در مقاطــع تحصیلی 

ابتدایی و متوسطه تهیه و منتشر می شود.
بنا بر این گــزارش، از این شــاگردان ممتاز 
همچنین با اهدای لوح تقدیر با امضای مدیرعامل 

بیمه آسیا و جایزه نقدی قدردانی می شود.
امسال نیز ویژه نامه شاگردان ممتاز بیمه آسیا 
با درج 1242 نفر از فرزندان کارکنان بیمه آسیا در 
سه مقطع دوره ابتدایی، دوره اول متوسطه و دوره 
دوم متوسطه در سال تحصیلی 1399-1400 

منتشر شد.
گفتنی اســت  بیش از 100 تــن از فرزندان 
کارکنان و بازنشســتگان بیمه آســیا نیز موفق 
شدند امسال در دانشگاهها و مراکز آموزش عالی 
پذیرفته شوند که از این دانشــجویان نیز با لوح 

تقدیر و جایزه نقدی تقدیر به عمل آمد.

نواختن زنگ بیمه در گرگان 
توسط بیمه کوثر

بیمه کوثر هم سو با سیاست  های بیمه مرکزی 
زنگ بیمه را در مدرسه شاهد دختران گرگان به 

صدا درآورد.
به گزارش شــاخه ســبز بــه نقــل از روابط 
عمومی بیمه کوثر، به منظور گسترش فرهنگ 
بیمه و بیمه گــری در کشــور و همچنین توجه 
قشــر دانش آموز بــه آینده نگــری، پیش بینی 
و برنامه ریزی در زندگی، زنگ بیمه توسط بیمه 
کوثر با حضور جمع اندکی از دانش آموزان، اعضای 
انجمن اولیا و مربیان و مســئولان استانی و اداره 
آموزش و پرورش و بــه صورت حضوری و پخش 

هم زمان در شبکه اجتماعی شاد به صدا در آمد.
رییس آموزش و پرورش شهرســتان گرگان 
در این مراســم ضمن تاکید بر فرهنگ سازی و 
توجه بیش از پیش دانش آموزان به صنعت بیمه، 
گفت: آموزش و گسترش بیمه گری در کشور باید 
از مدارس و مقطع ابتدایی آغاز شود تا خانواده ها 
مشکلات احتمالی را در آینده بتوانند به راحتی 

برطرف کنند و دغدغه نداشته باشند.
سیدقاسم حسنی افزود: بیمه ها نقش پشتوانه 
و حمایتی برای افراد و آحاد جامعه ایفا می کنند 
که با دید بلندمدت، ســبب کاهــش هزینه در 
خانواده ها، صنایع، ســازمان ها و ســایر ارکان 
اجتماع خواهد شــد. با همین نگاه، ما مسئولان 
آموزش و پرورش هم براساس حوادث گذشته و 
پیش بینی مخاطرات آینده، پوشش های مختلف 
بیمه ای را برای اماکن آموزشــی و دانش آموزان 
تهیــه می کنیم زیــرا آن را نه هزینــه بلکه یک 

سرمایه گذاری حیاتی می دانیم.
در پایان مراسم بســته های آموزشی با موضوع 
بیمه و همچنیــن انــواع لوازم التحریر توســط 
سرپرستی بیمه کوثر به تمام دانش آموزان اهدا شد.

کارگروه بیمه های باربری 
سندیکا به میزبانی بیمه رازی 

برگزار شد

جلســه کارگروه بیمه های باربری سندیکا با 
تاکید بر تسهیل گری در رشــته حمل و نقل به 
میزبانی بیمه رازی و » به ریاســت سهیلا شرفی 
دبیر کارگروه بیمه باربــری و مدیر باربری بیمه 

رازی« برگزار شد.
به گزارش شاخه سبز به نقل از روابط عمومی 
و امور بین الملــل بیمه رازی، جلســه کارگروه 
بیمه های باربری سندیکای بیمه ایران به میزبانی 
بیمه رازی در راستای بررسی آیین نامه 79 بیمه 
مرکزی و ایجاد وحــدت رویه در صنعت بیمه در 

مواجه با مسائل مرتبط برگزار شد.
در این جلســه که اولویت آن به روزرســانی 
و توافقــات صــورت گرفته میــان اعضا جهت 
شفاف سازی در پوشــش ها و ارائه خدمات بهتر 
و مطلوب تر از ســوی بیمه گران فعال در رشته 
بیمه های باربری صنعت بیمه به بیمه گزاران بود، 
موارد فوق مورد بررسی قرار گرفت و خروجی های 
قابل قبولی برای اعضای کارگروه بیمه های باربری 
سندیکا در راستای ایجاد وحدت رویه، تعاملات 

سازمانی و ارتقاء جایگاه فنی داشت.
بر اســاس این گزارش، کارگــروه بیمه های 
باربری ســندیکای بیمه ایران بــا برگزاری این 
جلســات در تلاش اســت تا حقوق بیمه گزاران 
و بیمه گــران بیــش از پیش رعایت شــود تا در 
نهایت نارضایتی و اختــلاف در بین بیمه گران و 

بیمه گزاران کاهش یابد.

  خبــر

بیمه دی میزبان مدیران ارشد 
 پژوهشکده بیمه و شرکت

بیمه دی

محمدرضا کشاورز مدیرعامل شرکت بیمه 
دی طی نشســتی میزبان دکتر حمید کردبچه 

رئیس پژوهشکده بیمه بود.
به گزارش شاخه سبز به نقل از روابط عمومی 
شــرکت بیمه دی؛ در این دیدار کــه با حضور 
مدیران ارشد پژوهشــکده بیمه و تیم مدیریت 
امور مشــتریان شــرکت بیمه دی برگزار شد، 
ضمن بررســی روند کار و پروژه هــای جاری و 
دردست اقدام در حوزه مشتری، از مرکز ارتباط 
با مشتریان و زیرســاخت های سخت  افزاری و 
نرم افــزاری مدیریت امورمشــتریانِ بیمه دی 
بازدید به عمل آمد و بحث و تبادل دانش صورت 
گرفت، همچنین بر همکاری مشترک در زمینه 
مباحث مربوط به ارتقای ســطح کمی و کیفی 
حوزه مشــتریان در صنعت بیمه با اســتفاده 
از حجــم انبوه داده های شــرکت بیمــه دی با 
روش های داده کاوی و در راستای پژوهش های 

حوزه بیمه تاکید شد.
در این نشست، درخصوص برنامه های جاری 
مدیریت امور مشــتریان و همچنین پروژه های 
عملیاتی تعریف شــده بحث و تبــادل دانش 
صورت گرفت تا حوزه های همکاری آینده فراهم 
شده و دو طرف بتوانند از پتانسیل دانش ضمنی 
یکدیگر استفاده نموده و تجربه های عملیاتی و 

اجرایی خود را با یکدیگر به اشتراک بگذارند.

بیمه تجارت نو مجوز گواهی نامه 
ایزو 9٠٠۱ را دریافت کرد

مجوز گواهی نامه سیســتم مدیریت کیفیت 
 9001:2015 ISO بیمه تجارت نو بر مبنــای

صادر شد.
به گــزارش روابــط عمومی شــرکت بیمه 
تجارت نو؛ شــرکت بیمه تجارت نو توانســت ، 
گواهی نامه سیستم مدیریت کیفیت مبتنی بر 
اســتاندارد مجوز ایزو ISO 9001 را از شرکت

TUV AUSTRIA اخذ کند.
شــرکت بیمه تجارت نــو به عنــوان یکی 
از شــرکت های جــوان و پیشــروی صنعــت 
بیمــه، بــرای افزایــش بهــره وری و کیفیت 
امور، همــواره فعالیت هــای خود را همســو با 
آخرین شــیوه نامه های حرفــه ای و منطبق با 

استانداردهای روز دنیا تنظیم می کند.
دریافت این گواهی نامه ها ســندی بر تعهد 
شرکت بیمه تجارت نو به ارتقای سطح مدیریت 
کیفیت، اصلاح فرآیندها، بهبود عملکرد، افزایش 
رضایت مشــتریان و ســایر ذی نفعان، استفاده 
بهینه از منابــع و کاهش هزینه های ناشــی از 

ریسک های بالا است.
ایزو 9001 استانداردی بین المللی و شناخته 
شــده برای ایجاد، اجرا و حفظ سیستم مدیریت 
کیفیت در هر شــرکت اســت. این اســتاندارد 
بین المللی به منظور افزایش رضایت مشــتری، 
استفاده از رویکرد فرآیندی را به هنگام توسعه، 
اجرا و بهبود اثربخشی سیستم مدیریت کیفیت، 

درنظر می گیرد.

از کجا مشاوره بانکی بگیرم؟
شــعب ملی پلاس بانک ملی ایران مشــاور 
محور هستند و شما می توانید خدمات مشاوره 
ای و آموزشــی در حوزه های اعتبارات، سرمایه 
گذاری، بانکداری بین الملل، بورس و اوراق بهادار 

و بانکداری الکترونیک را از شعب دریافت کنید.
به گزارش شاخه سبز به نقل از روابط عمومی 
بانک ملی ایران، در این شعب در کنار ارائه خدمات 
مشاوره ای، خدمات بانکی نظیر افتتاح حساب، 
صدور کارت، دریافت و پرداخــت، انتقال وجه، 
حواله های بیــن بانکــی و... از طریق تجهیزات 

مکانیزه نیز قابل انجام خواهد بود.
همچنیــن بهره گیــری از کتابخانه ســلف 
سرویس شعب، امکان بهره گیری از سرویس های 
کافی شاپ شعبه، استفاده از تجهیزات اینترنت 
)Web Stand( و امــکان رزرو اتاق جلســات 
از جمله خدمــات رفاهی بخش ســالن انتظار 

مشتریان )Waiting Zone( است.
لازم به ذکر اســت، محدودیتی بــرای بهره 
گیری از خدمات ملی پلاس وجود ندارد و اگر شما 
مشتری بانک ملی نیســتید، می توانید با همراه 
داشتن کارت ملی و شناسنامه در اولین حضور در 

ملی پلاس، به جمع مشتریان این بانک بپیوندید.
 شــعب ملی پلاس در خیابان انقلاب، مابین 
خیابان فخر رازی و دانشــگاه و همچنین میدان 

قدس، ابتدای خیابان با هنر قرار دارند.

  خبــر

  
از ابتدای سال جاری تا پایان مهر؛

تسهیلات پرداختی بانک توسعه تعاون 
 به بخش های مختلف اقتصادی
به ۱۱9 هزار میلیارد ریال رسید

تسهیلات پرداختی بانک توسعه تعاون به بخش 
های مختلف اقتصادی تا پایان مهرماه سال جاری به 

119 هزار میلیارد ریال رسید.
به گزارش شاخه سبز به نقل از روابط عمومی بانک توسعه تعاون ،این بانک از ابتدای سال جاری حدود 
60 درصد از تســهیلات پرداختی خود را به بخش صنعت و معدن پرداخت کرده است. میزان تسهیلات 

پرداختی به فعالان اقتصادی در حوزه صنعت و معدن به 68 هزار میلیارد ریال رسیده است.
بانک توسعه تعاون به عنوان یک بانک توسعه ای در بخش کشاورزی نیز اقدامات مناسبی انجام داده 
است.میزان تسهیلات پرداختی در سرفصل کشاورزی از ابتدای سال تا پایان مهر ماه به 16 هزار میلیارد 
ریال رسیده است . بخش خدمات نیز از تسهیلات پرداختی بانک توسعه تعاون بهره مند شده است .میزان 

تسهیلات پرداختی به این بخش در مدت مذکور به 16 هزار میلیارد ریال رسیده است.
در هفت ماه سال جاری میزان تسهیلات پرداختی بانک توسعه تعاون به بخش بازرگانی نیز به 14 هزار 
میلیارد ریال رسید. ضمن آنکه این تسهیلات به بخش مسکن و ساختمان از 6 هزار میلیارد ریال عبور کرده 

است.
بانک توســعه تعاون به عنوان جوانترین بانک دولتی ایران امســال پرداخت 250 هزار میلیارد ریال 

تسهیلات را هدف گذاری کرده است.
بانک توسعه تعاون به عنوان بانک عامل در طرح ملی اشتغال پایدار روستایی و عشایری بیش از 26 هزار 

میلیارد ریال تسهیلات در این سرفصل اعطا کرده است.
تا پایان مهر ماه ســال جاری به بیش از 26 هزار و 500 طرح در سراســر کشور تسهیلات اشتغالزایی 
پرداخت شده است. این میزان تسهیلات توانسته است حدود 52 هزار شغل پایدار در استان های کشور 

ایجاد کند.

با حضور دانش آموزان، مسئولان 
صنعت بیمه و گروه های هنری

زنگ بیمه در تهران به صدا 
درآمد

صنعت بیمه برای تعمیم امر بیمه و رفع نگرانی ها 
و ایجاد فضای آرامش در جامعه برنامه های متنوعی 
دارد که یکی از مهمترین آنها فرهنگسازی از طریق 

مدارس است.
به گزارش شاخه سبز به نقل از اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه مرکزی، پرویزخسروشاهی 
در این مراسم صمیمانه با تأکید بر روش های فرهنگسازانه برای همگانی ســازی امر بیمه کشور افزود: 
صنعت بیمه، سازوکار مدرن مشارکت های مردمی در هنگام بروز حوادث و ناملایمات جانی و مالی برای 

شهروندان و فعالان اقتصادی است که باید از سنین کودکی نهادینه شود.
قائم مقام بیمه مرکزی، توسعه سرمایه گذاری را از وجوه مثبت دیگر توسعه فرهنگ بیمه دانست و اظهار 
داشت: ترویج و تبیین بیمه در مدارس یک فرصت جدی برای آشناســازی خانواده ها با این ابزار امنیت 

بخش و آرامش زا است که می تواند به افزایش ضریب نفوذ بیمه در کشور منتهی شود.
در ادامه این مراسم، معاون طرح و توســعه بیمه مرکزی نیز برنامه های فرهنگ محور صنعت بیمه را 
مثبت ارزیابی کرد و گفت: گنجاندن مفاهیم بیمه ای در کتاب های درسی از گام های بلندی است که برای 
توسعه فرهنگ بیمه برداشته شده و طرح زنگ بیمه هم از دیگر برنامه های مفید در این خصوص به شمار 

می رود.
مصدق با تاکید بر این نکته که صنعت بیمه از مقوله های حساس اجتماعی به حساب می آید به توسعه 

فرهنگی آن در برنامه بلندمدت اشاره کرد.
گفتنی است این مراسم که به دلیل محدودیت های کرونایی در دبستانی واقع در منطقه سه تهران با 
حضور دانش آموزان و مسئولان و گروه های هنری برگزار شــد با بهره گیری از ابزارهای الکترونیکی در 

شبکه های مجازی به نمایش درآمد.

مدیرعامل بانک سینا در سفر به شیراز و حضور در 
جمع همکاران شعب و ستاد، بر رعایت اولویت های 
بانک در تطبیق حداکثری عملیات بانکی مطابق با 
استانداردهای کشور به منظور تحقق اهداف اقتصاد 
مقاومتی تاکید کرد و رشد مستمر درآمدها و بهبود 

عملکردها را نشانگر آینده روشن بانک سینا دانست.
به گزارش شاخه ســبز به نقل از روابط عمومی 
بانک ســینا؛ دکتر ایمانی در این سفر ضمن بازدید 
از شــعب، عملکرد این بانک را طی 7 ماهه منتهی 
به پایان مهرماه مطلوب عنوان کرد و گفت: با تلاش 
و جدیت همکاران، عملکرد بانک سینا در شاخص 
های مختلف عملکــردی از جمله در حــوزه مانده 
ســپرده ها مطلوب بوده به طــوری که تحقق 144 
درصدی اهداف نسبت به بودجه مهرماه و دستیابی 
84 درصدی بــه اهــداف در بودجه کل را شــاهد 

هستیم.
دکتر ایمانی افزود: عملکرد بانک سینا در حوزه 
تســهیلات و تعهدات نیز با توجه بــه برنامه پیش 
بینی شده برای مهرماه و پایان سال، قابل قبول بوده 
که طــی آن درصد تحقق بودجه مهرمــاه در مانده 
تســهیلات خالص 162 درصد، در حوزه تسهیلات 
پرداختی 120 درصد و در بخــش تعهدات صادره 
ریالی 111 درصد است و در مجموع، تحقق بودجه 
کل سال 1400 به ترتیب در بخش های مذکور، 94 

درصد، 70 درصد و 65 درصد بوده است.
مدیرعامل بانک ســینا در ادامــه حرکت نظام 
بانکی به ســمت عدالت محــوری و تولیدگرایی را 
ضروری توصیف کرد و افزود: بانک ســینا با حمایت 
از تولید داخلی و تســهیل امور واحدهای تولیدی 
و اســتفاده مطلوب از ظرفیت های بانک، گام های 

موثری را برای پیشبرد اقتصاد کشور و رونق تولید و 
اشتغالزایی برداشته است.

دکتر ایمانی با بیان اینکه رونق اشتغال در کشور 
منوط به سرمایه گذاری و افزایش تولید است، گفت: 
این امر نشان دهنده وظیفه سنگین سیستم بانکی 
برای کمک به امر اشتغال اســت و آن چه که زمینه 
رشد و توسعه کشور را فراهم می کند، کار حمایتی 
و فراهم کردن فضا و تسهیل این امور در جهت رونق 
اشتغال و تولید است که مورد توجه ویژه مقام معظم 

رهبری و دولت نیز می باشد.
وی در ادامه افزود: بانک سینا در تمامی زمینه ها 
برای توسعه و رشد اقتصادی کشور حامی بنگاه های 
اقتصادی بوده و تلاش خــود را مصروف محرومیت 

زدایی و جهش تولید کرده است.
گفتنی اســت در این ســفر مروج معاون مالی و 

ســرمایه گذاری و مهرابــی مدیر امــور بانکداری 
اسلامی، مدیرعامل را همراهی کردند.

مدیرعامل بانک سینا در حاشیه این سفر، با حضور 
در شهر دهدشت در استان کهگیلویه و بویراحمد، در 
راستای خدمت رسانی به مردم منطقه، باجه بانک در 

این شهر را نیز افتتاح کرد.

مدیرعامل بانک سینا در سفر یک روزه به شیراز مطرح کرد:

سوددهی مستمر، مهمترین دستاورد بانک سینا در سال های اخیر بوده است

َ ینَْصُرْکُــمْ وَ یثَُبِّتْ أقَْدامَکُمْ«  »یا أیَُّهَا الَّذینَ آمَنُــوا إنِْ تنَْصُرُوا اللهَّ
محمد، 7٫ »ای کسانی که ایمان آورده  اید، اگر خدا را )پیامبر و دین 
و کتاب او را( یاری نمایید، خدا هم شــما را )در رسیدن به اهدافتان( 

یاری می کند و قدم  های شما را استوار می دارد«.
 حضور کلیــه ســروران، ســهامداران و همکارانــم در خانواده

بزرگ ملل 
سلام علیکم؛

فرارسیدن میلاد با سعادت امام حسن عســکری)ع( در هر سال  
تداعی کننده ایام و روزهایی اســت که با خود و خدای خود در حریم 
قدسی امام رئوف علی ابن موسی الرضا )ع( هم و عهد و قسم شدیم تا 

در این راه سخت قدم بگذاریم. 
راهی که روزگاری اندیشــیدن به آن و نزدیک شدن به اهداف آن 
برای هر کســی غیر قابل باور بود اما امروزبه لطف پروردگار، عنایات 
خاصه حضرت حجت ابن الحســن العســکری ارواحنا فداه و تلاش 
همکاران عزیز و صمیمی در نقطه ای ایستاده ایم که درستی اهداف 
و اقداماتمان را نشان می دهد و همه این دســتاوردها و موفقیت ها 

حاصل نمیشد جز با عنایت مسئولین محترم و گرانسنگ جمهوری 
اســلامی ایران، تلاش همکاران و حمایت های شــما ســهامداران 
گرانقدر. امروز در آســتانه ورود به 35 ســالگی تاســیس، موسسه 
به درختــی تنومند، جوان و پویا تبدیل شــده اســت کــه افتخار 

خدمتگذاری ملتی سلحشور و شهید پرور را پیدا کرده است.
در سالهای گذشته ســعی شد در مســیر قانون و عمل به دستور 
العمل های بانک مرکزی و با پشتوانه همکاران متعهد، ارائه خدمات 

به روز، سریع و دقیق نســبت به جلب رضایت هموطنان محترم گام 
برداریم و کلیه فعالیتهای موسســه را به صورت شفاف به سمع و نظر 

مردم عزیز و سهامداران محترم برسانیم.
امروز در حالی سی و پنجمین سال روز تاسیس موسسه را جشن 
می گیریم که موسســه در چند ســال اخیر به فضل الهی و به برکت 
همراهی و راهبری اعضای محترم هیئــت مدیره و تلاش و همکاری 
بی وقفه مدیران و همکاران ارجمندمان در سراســر کشور و صبوری 
ســهامداران محترم و حمایتهای هموطنان عزیــز گام های بلند و 

موثری را در جهت تکامل موسسه برداشته است.
اکنون در روز میلاد امام حسن عســکری )ع( ضمن گرامیداشت 
این ایام خجســته و تبریک این عید ولادت به خدمــت رهبر فرزانه 
انقلاب اسلامی، مســئولین معزز و همچنین تبریک سی و پنجمین 
ســالروز تاســیس موسســه به همه همکاران گرانقدر، سهامداران 
ارجمند و همه ملت شــریف ایران ، مراتب قدردانی خود را از تلاش 
بی دریغ یکایک شما عزیزان ابراز داشته و امیدوارم با تلاش و کوشش 
مضاعف و بــا همدلی و وفــاق بتوانیم در تحقق برنامــه ها، اهداف و 
ماموریت هایی که از ســوی مقامات عالی کشور عزیزمان بویژه مقام 
عظمای ولایت به نظام بانکی داده شده اســت به سهم خودمان گام 

های موثرتری برداریم.
سعادت، ســلامت، دوام و کامیابی همه شــما را از خداوند متعال 
خواستارم. باشد که به بلندای نام شــریف ایران اسلامی، تحت لوای 
فرامین مقام عظمای ولایت سر بلند و عاقبت بخیری در همه شئون 

بدرقه راهمان باشد...آمین
و السلام و الرحمه.

 پیام تبریک مدیرعامل موسسه اعتباری ملل
 بمناسبت میلاد با سعادت امام حسن عسکری )ع(

و سی و پنجمین سالروز تاسیس موسسه اعتباری ملل
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میرکاظمی:
اختصاص ارز حمایتی برای 
نهاده های دامی اثربخشی 

خاصی ندارد
رئیس سازمان برنامه و بودجه مجلس شورای 
اسلامی از دولت خواست که از مجلس خواست 
که اجازه دهد بــا حذف یارانــه ارزی نهاده های 
دامی پول حاصل از آن را به محرومین و اقشــار 

آسیب پذیر اختصاص دهند.
به گزارش ایسنا، سید مســعود میرکاظمی 
رئیس ســازمان برنامه و بودجه مجلس شورای 
اسلامی در جلسه امروز مجلس شورای اسلامی 
در خصــوص دو فوریت لایحــه تامین مطمئن 
کالاهای اساســی، نهاده هــای دامــی، دارو و 
تجهیزات پزشکی و سیاست های جبرانی برای 
حمایت از اقشار آســیب پذیر گفت: هنگامی که 
به دولت تحویل داده شد ما در خصوص کالاهای 
اساســی دو مشکل داشتیم متاســفانه به دلیل 
خشکسالی، میزان برداشت در گندم و نهاده های 
دامی به شــدت کاهش پیدا کرده بود. برهمین 
اســاس میزانی که ما برای واردات این کالاها نیز 

نیاز داشتیم را به مراتب افزایش پیدا کرد.
وی ادامــه داد: برای مثال قرار بــود در بحث 
گندم 11.5 میلیون تن از داخل خریداری شود 
که چهار میلیون و 600 هزار تن خریداری شد و 

نیاز بود که مابقی آن را وارد کنیم.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه عنوان کرد: از 
سوی دیگر قیمت های جهانی کالاهایی همچون 
دانه های روغنی و کنجاله نیز افزایش پیدا کرده 
بود. با وجود این موارد برای تحقق اهداف وزارت 
جهاد کشــاورزی، بهداشــت و صنعت، معدن و 

تجارت در بودجه به 18 میلیارد دلار ارز نیاز بود.
میرکاظمی اظهار کرد: برهمین اســاس ما 
پیشــنهاد می دهیم که مجلس شورای اسلامی 
موافقت کند میزان یارانه بی اثری که امروز وجود 
دارد مستقیم به مردم و اقشار مختلف داده شود. 
در واقع این نوع یارانه دادن ها در بازار اثربخشــی 

زیادی ندارد.
وی گفت: مــا قصد داریم از مجلس شــورای 
اســلامی اجازه بگیریم کــه ارز ترجیحی برای 
تجهیزات مصرفی بهداشتی و دارو و برای گندم 
تا پایان سال ادامه پیدا کند ولی برای نهاده های 
دامی مــا یارانه را بــه صورت مســتقیم به خود 

محرومین بدهیم.

میرتاج الدینی:
دولت به دنبال حذف ارز 42٠٠ 

تومانی نیست
نایب رییس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
گفت که دولت به دنبال حذف ارز ترجیحی نیست 
بلکه می خواهد شــیوه پرداخت این یارانه به شیوه 

مستقیم تغییر کند.
محمدرضــا میرتاج الدینــی در گفــت وگو با 
ایسنا با اشــاره به لایحه »تامین مطمئن کالاهای 
اساسی، نهاده های دامی، دارو و تجهیزات پزشکی و 
سیاست های جبرانی برای حمایت از معیشت اقشار 
آسیب پذیر« که از سوی دولت به مجلس ارائه شده، 
گفت: لایحه ای که دولت ارائه کرده در واقع به دنبال 
افزایش میزان ارز ترجیحی است. ما در قانون بودجه 
8 میلیارد دلار ارز ترجیحی در نظر گرفته بودیم که 
دولت می خواهد این میزان بــه 12.6 میلیارد دلار 
افزایش یابد که در واقع 4.6 دلار بیشتر از میزان قبل 

خواهد بود.
وی افزود: براساس این لایحه دولت درآمد حاصل 
از تغییر قیمت ها را در قالب یارانه مستقیم به مردم 
می دهد و راهکارش هم جبــران قدرت خرید مردم 
اســت که دولت در نظر گرفته و مجلس هم موافق 
است. در همین راســتا دولت برای چند ماه پایانی 

سال 27 هزار میلیارد تومان پیشنهاد داده است.
ایــن نماینده مجلــس اضافه کــرد: این لایحه 
در واقع تغییر شــیوه پرداخت یارانه اســت. در ارز 
ترجیحی پرداخت یارانه به شکل غیرمستقیم است 
اما پیشنهاد دولت این است که مستقیم یارانه را به 
حساب خود مردم واریز کند، در قانون بودجه هم این 

اجازه داده شده است.
میرتاج الدینی در پاسخ به ســوالی درباره اثرات 
تورمی توزیع پــول گفت: این توزیع پول نیســت. 
مگر هدفمنــدی یارانه ها توزیع پــول بود؟ همان 
یارانه ای که غیرمســتقیم می دهند و فساد و رانت 
و سوء اســتفاده را در پی داشت و غیرهدفمند و غیر 
عادلانه بود قرار است در قالب کارت یارانه داده شود 
که مردم کالاها را با قیمت مناسب خریداری کنند. 
قبلاً غیرمستقیم داده می شد و در زنجیره توزیع از 
آن سوء استفاده می کردند یا حتی قاچاق می شد و 
همسایگان از آن استفاده می کردند اما وقتی اصلاح 
شود و یارانه مستقیم داده شــود، تفاوت قیمت را با 
شــارژ کردن کارت یارانه افراد و سرپرستان خانوار 

جبران می کنند.
نایب رییس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در 
پایان با بیان اینکه این لایحه عامل گرانی نخواهد بود، 
یادآور شد: دولت کالاها را مدیریت می کند و آنالیز 
قیمت هــا را در می آورد و به تولیــد کننده و توزیع 
کننده می دهــد و مابه التفاوت آن را هــم به مردم 

می دهد.

  خبــر
معاون پارلمانی رئیس جمهور خبر داد
رئیس جمهور در جلسه بررسی 

صلاحیت وزیر پیشنهادی آموزش 
و پرورش در مجلس حضور می یابد 
 معاون پارلمانی رئیــس جمهور از حضور وی 
در جلسه روز سه شنبه مجلس شورای اسلامی 
جهت بررسی صلاحیت وزیر پیشنهادی آموزش 

و پرورش خبر داد. 
به گزارش ایســنا، ســید محمد حسینی در 
جمع خبرنگاران بیان کرد: آقای رئیس جمهور 
در جلسه روز سه شنبه مجلس شورای اسلامی 
جهت بررسی صلاحیت مسعود فیاضی به عنوان 
وزیر پیشــنهادی آموزش و پــرورش در صحن 

مجلس شورای اسلامی حضور می یابد. 
وی در ادامه اظهار کرد: وزیر پیشنهادی نیز در 
جلســات امروز و فردا کمیسیون های تخصصی 
مجلس شورای اسلامی برنامه های خود را برای 

نمایندگان تشریح خواهد کرد.

اولیانوف:
خواسته ایران برای رفع 

تحریم ها طبیعی است
نماینده روسیه در ســازمان های بین المللی 
در توئیتی تاکید کرد که خواسته ایران برای رفع 

تحریم ها، درخواستی طبیعی است.
به گزارش ایلنا، میخائیــل اولیانوف نماینده 
روسیه در ســازمان های بین المللی در توییتی 
نوشــت: »میخائیل اولیانوف« نماینده روسیه 
در ســازمان های بین المللی در  توئیتی نوشت: 
طبیعی اســت که خواســته نخســت ایران در 

مذاکرات، لغو تحریم هاست.
اولیانوف در واکنش به توئیــت وزیر خارجه 
ایران که گفته اســت اگر طرفین مذاکرات وین 
جدی باشند، توافق خوب در زمان کوتاه ممکن 
است، در توئیتی نوشت: »روسیه نیز همین نظر 

را دارد.«

قوه قضائیه جلوی فروش کیلویی 
موبایل در اموال تملیکی را گرفت

فروش کیلویی موبایل، تبلت و 
لپ تاپ متوقف شد

نشست تخصصی بررسی وضعیت و مشکلات 
فرایند مبارزه با قاچاق کالا و مسائل مربوط به اموال 
تملیکی با حضور رئیس دســتگاه قضا و مسئولان 

ذیربط برگزار شد.
به گزارش ایسنا به نقل از مرکز رسانه قوه قضاییه، 
عباس پوریانی »حاکم شرع« سازمان جمع آوری و 
فروش اموال تملیکی، از یک اتفاق عجیب در امور 

اداری این سازمان خبر داد.
به گفته پوریانی، واحــد تحویل گیری در اموال 
تملیکی به کیلو اســت و حتی تلفــن همراه هم 

کیلویی تحویل داده می شود.
پوریانی گفت: وقتی کالایــی به اموال تملیکی 
تحویل داده می شــود واحد تحویل گیری به کیلو 

است، مثلا 100 کیلو موبایل تحویل گرفتیم.
48 ساعت بعد و در اولین روز کاری پس از جلسه 
مذکور، حاکم شــرع اموال تملیکی، دستور توقف 
فروش کیلویی کالاهایی مانند تلفن همراه را صادر 
کرد. در نامه ای که منتشر شــده است، پوریانی با 
صدور دستوری، درخواســت فروش 83 کیلوگرم 
تلفن همراه را ملغی کرده و بــه منظور جلوگیری 
از هرگونه سو استفاده، درخواســت مورد اشاره را 

جهت اصلاح رویه و رفع نواقص اعاده میکند.
در این دســتور مقام قضایی، تاکید شده است، 
»برای مواردی نظیر تلفن همراه، تبلت، لپ تاپ و 
...، نوع،  مدل، سریال و نیز تعداد آنها باید به صورت 

واضح مشخص شود”.
بدین ترتیب، با ورود دســتگاه قضایی، فروش 
کیلویی و غیرحرفه ای کالایی مانند تلفن همراه که 
هر دستگاه آن با توجه به مشخصات و ویژگی هایش، 
ارزش مالی جداگانه ای دارد، در سازمان جمع آوری 

و فروش اموال تملیکی متوقف شد.

با تصویب نمایندگان مجلس
ارائه دهندگان خدمات ارتباطی 
مطلع از قمار در فضای مجازی 
باید به قوه قضائیه اطلاع دهند

نماینــگان مجلس شــورای اســلامی در 
جلســه علنی مجلس در جریان بررســی طرح 
اصلاح مــوادی از کتاب پنجم قانــون مجازات 
اســلامی به ماده 7 این طرح رای مثبت دادند. به 
گزارش ایسنا، متن ماده 7 به شرح زیر می باشد: 
»ماده711- هر یــک از ارائه دهندگان خدمات 
ارتباطی یا خدمات پرداخت یا عملیات بانکداری 
الکترونیکی که از وقوع جرائم موضوع مواد )704( 
تا )709( این قانون در بستر خدمات ارائه شده از 
سوی خود مطلع شود، مکلف است مراتب را فوراً 
به مراجع قضائی اطلاع دهد، در غیر این صورت 
به جزای نقدی درجه چهــار و در صورت تکرار به 

تعطیلی از یک تا سه سال محکوم می شود.«  

  خبــر

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس گفت: 
کالاهایی کــه مشــمول ارز 4200 تومانی بودند، 
از اســفند 96 تا تیر 1400 تــورم 190 درصدی 
داشــتند، اما در همین بازه کالاهایی که مشمول 
نبودند، تورم 433 درصدی داشــند و این نشــان 
می دهد علی رغم ایرادات موجود این تصمیم تا این 

میزان اثر خود را داشته است.
به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، محمد حسین 
فرهنگی نماینده مردم تبریز در مجلس شــورای 
اسلامی در جریان بررســی فوریت لایحه تأمین 
مطمئن کالاهای اساســی، نهاده های دامی، دارو 
و تجهیزات پزشکی و سیاســت های جبرانی برای 
حمایت از معیشــت اقشار آســیب پذیر گفت: در 
جریان بررســی لایحه بودجه، زمانی که بحث ارز 
4200 تومانی مطرح بود، به دلیل محاسبات انجام 
شده و نظرات کارشناسی از سوی کمیسیون تلفیق 
و نمایندگان به این نتیجه رســیدیم که در شرایط 

فعلی، شرایط حذف این ارز وجود ندارد.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس اضافه 
کرد: برخی بر این باورند کــه ارز 4200 تومانی در 
قیمت کالاهای اساســی تاثیری نداشت، اما آمار 
بانک مرکزی این را نشــان نمی دهــد. کالاهایی 
که مشــمول ارز 4200 تومانی بودند، از اســفند 
96 تا تیر 1400 تورم 190 درصدی داشــتند، اما 
در همین بازه کالاهایی که مشــمول نبودند، تورم 
433 درصدی داشند و این نشان می دهد علی رغم 
ضعف ها در نظــارت و رانت خواری هایی که وجود 
داشــته، همین تصمیم تا این میزان اثــر خود را 

داشته است.
وی گفت: اگر ما روش های جایگزین برای همه 
افرادی که یارانه دریافت می کنند، داشــته باشیم 

که اقــلام پروتئینی، نیازهای اساســی، حبوبات 
مورد نیاز مردم و ســایر مایحتاج را به صورت کالا 
در اختیارشان قراردهیم، حذف ارز4200 تومانی 
منطقی است و شاید مجلس با آن موافقت می کرد. 
اما ظاهرا منظور این اســت که آن 45 هزار تومان 
یارانه را برای بخشــی از جمعیت کشــور افزایش 
دهیم و قیمت ها به سمت ازادســازی برود که این 
امر این شوک هایی به جامعه وارد می کند که قابل 

جبران نیست.
فرهنگی با بیان اینکه این لایحه فشار مضاعف 
به مردم وارد می کند، گفت:  اگــر از مردم حمایت 
نمی کنیم، لااقل بار اضافه به آنها تحمیل نکنیم. اگر 
این لایحه تبدیل به قانون شــود در شرایط کنونی 
بدون پیش بینی های لازم و بدون تامین کالا برای 
اقشــار مختلف مردم و بدون تامین پروتئین برای 
طبقات ضعیف جامعه، حتما شوک هایی به جامعه 

وارد می شود و نارضایتی ها را افزایش می دهد.
وی خاطرنشان کرد: به جای اینکه ما نظارت ها را 
اضافه کنیم و سازوکارهای کنترلی را برای بازگشت 
یارانه به جامعه تقویت نماییم، به سراغ روش های 
کلی می رویم که این موضوع در کوتاه مدت و بلند 

مدت اثرات سنگین و سختی بر جامعه می گذارد.
عضو کمیسیون صنایع و معادن تاکید کرد: ما در 
حوزه معیشت نه تنها در دوره این دولت نتوانستیم 
قدم های موثری برداریم، بلکه مرتب شاهد افزایش 
بیشتر هزینه ها و فشــارها به اقشار مختلف به ویژه 
اقشار آسیب پذیر جامعه بوده ایم و ما باید به جای 
شــوک درمانی، به دنبال تقویــت ارزش پول ملی 

باشیم.
 فرهنگی افزود: البته از دولت و ریاست سازمان 
برنامه سپاسگذاریم که تا جایی که توانستند سعی 
در تاثیرگذاری و کنترل رشد نقدینگی داشتند، اما 

این روش در این مقطع و شــرایط، قطعا به صلاح 
نیســت  و باعث تورم بی رویــه و غیرقابل کنترل 

خواهد شد.
محمد تقی نقدعلی نماینده مردم خمینی شهر 
در موافقت با تقاضای دو فوریت بررسی این لایحه 
گفت: در حــال حاضر بحث فوریــت و اولویت این 
طرح مطرح اســت و تمامی مردم از مجلس تقاضا 
دارند به موضوع قیمــت 35 هــزار تومانی مرغ و 
130 هزار تومانی گوشــت و دیگر اقلام ورود کند؛ 
رأی ما به دو فوریت این لایحه است و دست ما برای 

بررسی جزئیات باز است.
نماینده مردم خمینی شهر در مجلس شورای 
اسلامی با بیان اینکه در حال حاضر فوریتی بالاتر 
از بحث معیشــت نیســت، گفــت: در این لایحه 
پیش بینی شده در صورتی که ارز ترجیحی کفاف 
تأمین کالاهای اساسی را ندهد به اجبار نسبت به 
جابه جایی ردیف جداول اقدام کنــد و به گونه ای 
از مســیرهای دیگر برای تأمین معیشــت مردم 

استفاده کند.
وی با بیان اینکه فوریت این لایحه قطعی است، 
گفت: این که آیا زنجیره های میانی واردکنندگان 
نهاده هــا و کالاهــا یــا به زنجیــره آخــر یعنی 
مصرف کننده اختصاص داده شــود را باید مد نظر 
قرار داد  اما در حال حاضر اولویت افزایش حمایت 
از تامین کالاهــای اساســی و ارز ترجیحی برای 
نهادهای دامی اســت زیرا به دلیل افزایش قیمت 
جهانی دولت مجبور شــده نسبت به انجام این کار 
اقدام کند. نقدعلی اضافه کرد: اغلب کارشناســان 
معتقدند ارز ترجیحی تاکنــون تأثیری در کاهش 
قیمت ها نداشــته بنابراین باید این مسیر غلط را 

مدیریت کرد.

فرهنگی: ارز ۴۲۰۰ تومانی اثربخش بوده است

بدنبال تقویت ارزش پول ملی باشیم

امام علی علیه السلام

مِن کَلامِهِ في صِفّینَ :رَحِمَ الّل امرَأً واسی أخاهُ بِنَفسِهِ .
از سخنان ایشان در صفّين ـ :رحمت خدا بر آن مردی که با جان خویش برادرش را یاری رساند!

 

گفتـم دل رحيمـت کـی عزم صلـح دارد
گفتم زمان عشرت دیدی که چون سر آمد

گفتـا مگـوی با کـس تـا وقت آن درآید
گفتا خموش حافظ کاین غصه هم سر آید
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حافظ

  

مجلس مجازات ضابطین 
دادگستری مطلع از شرط بندی را 

مشخص کرد
 نمایندگان مجلس مجازات ضابطین دادگستری 
را مشــخص کردند که از وقوع جرائم شــرط بندی و 
قماربازی مطلع می شــوند اما مراتــب را به مقامات 

ذی صلاح اطلاع نمی دهند.
به گزارش ایسنا، نمایندگان مجلس در جلسه علنی مواد 5 و 6 طرح اصلاح موادی از کتاب پنجم قانون 

مجازات اسلامی)تعزیرات و مجازاتهای بازدارنده( را تصویب کردند.
طبق ماده 5، ماده 709 کتاب پنجم قانون مجازات اسلامی به شرح ذیل اصلاح می شود:

الف- هر شخص، در قمارخانه یا مرکز شــرط بندی یا مرکز بخت آزمایی قبول خدمت کند یا به نحوی 
از انحاء به دایرکننده یا اداره کننده آن کمک نماید یا با انجام اقداماتی از قبیل ساخت، طراحی، نگهداری، 
پشتیبانی یا راه اندازی در فضای حقیقی یا مجازی در تأسیس، اداره یا دایرکردن قمارخانه، مرکز شرط بندی 

و بخت آزمایی معاونت نماید به یکی از مجازاتهای درجه پنج به استثنای حبس محکوم می شود.
ب- هر شخص، قماربازی، شرط بندی یا بخت آزمایی را تبلیغ یا ترویج کند یا اشخاص را به هر نحوی 
به شرکت در این اقدامات تشــویق یا دعوت نماید، به حبس و جزای نقدی درجه هفت محکوم می شود و 
چنانچه برای این کار یا از این طریق وجه، مال، منفعت، خدمت یا امتیاز مالی به دست آورده باشد، علاوه بر 
مجازات مذکور در این بند به ضبط اموال و عواید حاصل از جرم و جزای نقدی معادل دوبرابر ارزش اموال و 

عواید مذکور محکوم می شود.
ج- اعمال مجرمانه مذکور در مواد)705 تا 711( این قانون که با استفاده از کارت و حساب بانکی و درگاه 
بانکی هر شخص انجام می شود، منتسب به صاحب آن است و وی به مجازات مقرر برای آن جرم محکوم 
می شود. مگر آنکه اثبات شود صاحب کارت و حساب بانکی و درگاه بانکی از اعمال مجرمانه آگاه نبوده که 
در این صورت علاوه بر ضبط اموال و عواید حاصله، به مدت یک تا دوسال از دریافت خدمات بانکی شامل 

استفاده از کارت بانکی و خدمات بانکداری الکترونیک محروم می شود.
د- در صورت ارتکاب جرائم مذکور در مواد)705 تا 711( این قانون با استفاده از ارزهای الکترونیکی یا 

رمز ارزها، مجازات مرتکب یک درجه تشدید می شود.
بر اساس ماده 6، ماده )710( قانون به شرح زیر اصلاح شد:

ماده 710- هرگاه یکی از ضابطین دادگستری و سایر مأمورین صلاحیت دار از وقوع جرائم موضوع مواد 
)704( تا )709( این قانون مطلع شود و مراتب را به مقامات ذی صلاح اطلاع ندهد یا برخلاف واقع گزارش 
کند، جز در مواردی که رفتار وی مشمول عنوان ارتشاء است، علاوه بر انفصال موقت از شش ماه تا دو سال، 

به حبس یا جزای نقدی درجه شش محکوم می شود.

یک عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
مجلس شورای اسلامی خبر داد

قطعیت اختصاص ارز ترجیحی 
برای گندم و دارو تا پایان سال

عضو کمیســیون برنامه و بودجــه تاکید کرد: 
دولت تخصیص ارز 4200 تومانی برای گندم و دارو 
را تا پایان ســال قطعی اعلام کــرده اما در خصوص 

ارز ترجیحی برای نهاده هــای دامی دولت تصمیم خواهد گرفت و در صــورت کاهش ارز ترجیحی برای 
نهاده های دامی یارانه جبرانی به صورت نقدی به مردم پرداخت می شود.

به گزارش ایسنا، محسن زنگنه با حضور در جمع خبرنگاران با اشاره به در دستور کار قرار گرفتن لایحه 
تامین مطمئن کالاهای اساسی، نهاده های دامی، دارو و تجهیزات پزشکی و سیاست های جبرانی برای 
حمایت از معیشت اقشار آسیب پذیر در دستور کار امروز مجلس در جمع خبرنگاران بیان کرد: در بودجه 
سال 1400 مجلس به دولت تا سقف هشــت میلیارد دلار اجازه داد که درآمدهای ارزی حاصل از فروش 
نفت، میعانات و فرآورده ها را با قیمت کمتر از ای تی اس )سامانه جامع الکترونیک( به فروش برساند و در 

اختیار واردکننده های نهاده های دامی، دارو و گندم قرار دهد.
وی در ادامه اظهار کرد: براساس آمار دولت این هشت میلیارد دلار تمام شده و دولت در این لایحه تقاضا 
کرده تا 4.6 میلیارد دلار دیگر مجلس شورای اسلامی به دولت مجوز دهد تا پایان سال با ارز ترجیحی برای 

تامین دارو، گندم و نهاده های دامی تخصیص دهد.
این عضو کمیسیون برنامه و بودجه در مجلس شورای اســلامی تصریح کرد: براساس بخش دوم این 
لایحه دولت درخواســت کرده تا 27 میلیارد تومان به دولت مجوز داده شود که از محل های دیگر صرف 
اعطای یارانه به مردم کند. براساس محاسبات انجام شــده این یارانه حدود 100 هزار تومان بوده و برای 
دهک های پایین کمی بیشتر و برای دهک های بالا کمی کمتر است. این 100 هزار تومان به یارانه 45 هزار 

تومانی اضافه می شود.
وی در ادامه تاکید کرد: دولت معتقد اســت 4.6 میلیارد دلار را که به سقف هشت میلیارد دلار اضافه 
می کند صرف تامین ارز 4200 تومانی برای گندم و دارو تا آخر سال خواهد شد اما در خصوص نهاده های 
دامی دولت باید تصمیم بگیرد که ارز ترجیحی را کم کند یا خیر. اگر این اتفاق بیفتد از محل 27 میلیارد 

تومان به صورت یارانه نقدی به مردم کمک می شود تا برخی از هزینه ها جبران گردد.
وی در پایان بیان کرد: از نظر ما برای تخصیص 27 میلیارد تومان دولت نیازی به مصوبه مجلس شورای 
اســلامی ندارد. اما در بخش اول مجوز مجلس لازم اســت. نمایندگان مجلس در جلسه امروز دو فوریت 
این لایحه را در دستور کار داشــته و در صورت موافقت با آن در دستور کار جلسه علنی بعدی مجلس قرار 

می گیرد.

یک کارشناس مسائل غرب آسیا، عقب نشینی نیروهای نظامی امارات 
از اطراف منطقه الحدیده در یمن را شکستی برای امارات و ائتلاف نظامی 

سعودی عنوان کرد.
حسن هانی زاده در گفت وگو با ایســنا در موضوع تصمیم امارات برای 
عقب نشــینی نیروهای نظامی اش از اطراف منطقــه الحدیده در یمن 
و علت اخذ این تصمیم اظهــار کرد: اخیرا در یمن دو شکســت متوجه 
ائتلاف سعودی شده است موضوع اول مســاله درگیری ها در مارب بود 
که در درگیری های شدیدی که بین نیروهای سعودی و انصارالله رخ داد 
عربستان سعودی نتوانست کنترل کل منطقه را حفظ کند و در برخی از 
نواحی مجبور به عقب نشینی شد در حالی که پیش از این بخش وسیعی از 

مارب در اختیار سعودی ها بود و این شکستی بزرگ برای عربستان است.
وی همچنین با بیان این که شکست عربســتان  در حقیقت شکست 
ائتلاف سعودی تلقی می شــود، ادامه داد: عقب نشینی نیروهای امارات 
از اطراف منطقه  الحدیده  نیز شکســتی برای امارات اســت، اماراتی ها 
می خواســتند جنوب یمن را از شــمال جدا کنند و به نوعی این منطقه 
را تجزیه کنند در همین چارچوب شــورای انتقال ایجــاد کرده بودند و 
عقب نشینی اخیر به نوعی شکست برای امارات و تحمیل هزینه سنگینی  

به آنها است.
این کارشناس مسائل غرب آســیا با بیان این که ائتلاف سعودی ها به 

خصوص عربستان در طی  شش سال گذشته بیش از 150 میلیارد دلار در 
بحران یمن هزینه کرده است ولی نتوانسته به اهداف مورد نظر  خود دست 
پیدا کند، خاطر نشان کرد : از طرف دیگر شاهد بودیم که امارات در ارتباط با 
منطقه جنوب یمن و ایجاد تجزیه در این مناطق  با عربستان دچار اختلاف 
شده اســت و با توجه به این تحولات باید گفت آنچه که اکنون  پیش روی 
ائتلاف سعودی در یمن  است یک جنگ فرمایشــی است. جنگی  که در 
حال حاضر ابتکار عمل آن در عرصه میدان ، دست مردم یمن، انصارالله و 

ارتش آن کشور  است.
وی ابراز امیــدواری کرد که  شکســت های اخیر ائتلاف ســعودی ،  
مقدمه ای برای انجام مذاکرات مستقیم بین عربستانی ها و حوثی ها باشد و 

عربستان متوجه باشد که این بحران فقط از طریق سیاسی حل می شود .
هانی زاده در پاسخ به این سوال که امارات اعلام کرده این عقب نشینی 
در راستای اجرای تصمیم سازمان ملل بوده است، گفت: تاکنون سازمان 
ملل مصوبات و تصمیماتی در مورد یمن داشته ولی عربستان سعودی و 
امارات آنها را در گذشته عمل نکرده اند و اکنون نیز امارات به خاطر ضعف 
از اطراف  منطقه الحدیده خارج شده و جهت ســرپوش گذاشتن براین 

موضوع چنین ادعایی را مطرح می کند.
وی با تاکید بر این که در حال حاضر ابتکار عمل میدانی در منطقه یمن 
در دست انصارالله است در پاسخ به این ســوال که آیا می توان به تصمیم 
اخیر امارات در مورد عقب نشــینی از اطراف شــهر الحدیده و سفر وزیر 
خارجه این کشور به ســوریه ارتباطی  تصور کرد، تصریح کرد: سفر وزیر 
خارجه امارات به ســوریه یک تاکتیکی کاملا سیاسی است امارات از یک 
سو با رژیم صهیونیستی روابط خود را عادی می کند و از سوی دیگر با دادن 
مشوق های اقتصادی به سوریه تلاش دارد این کشور را از محور مقاومت 

جدا کند.
هانی زاده اضافه کرد: اماراتی ها هرگاه با شکســت سیاسی و نظامی 
مواجه می شوند به سرعت به سمت سازش حرکت می کنند و سفر اخیر 
وزیر خارجه امارات به ســوریه را باید در راستای یک تاکتیک سیاسی  

قلمداد کرد.

یک کارشناس مسائل غرب آسیا پاسخ داد

چرایی عقب نشینی امارات از اطراف »الحدیده« در یمن


